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رئیس سازمان نوسازی مدارس کشور
در سفر به هرمزگان :

تخصیص اعتبارات ، نویدبخش تحولات ارزنده 
در مدرسه سازی است

مدیرعامل شرکت توز یع نیروی برق خبر داد 
توزیع 200 هزار کنتور هوشمند

 تا تابستان سال آینده در هرمزگان 
دبیر انجمن راهنمایان گردشگری هرمزگان : 
راهنمایان هرمزگان آماده حضور 

گردشگران نوروزی هستند

 کشف یک میلیون فشفشه قاچاق 
در هرمزگان
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  گــروه گــزارش // مدیرعامــل فولاد هرمــزگان در مراســم اختتامیه دومیــن کنفرانس 
بین المللی فولادســازی و ریخته گری مداوم با اشاره به رشد درآمدی شرکت فولاد هرمزگان در 
یازده ماه گذشته گفت: طرح های توسعه ای با حمایت فولاد مبارکه در این شرکت شتاب گرفته 

است. 
    بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ عطاالله معروفخانی، مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان در آیین اختتامیه 
دومین کنفرانس بین المللی فولادسازی و ریخته گری مداوم ۱۴۰۰ که با حضور وجیه اله جعفری، رئیس 

هیات عامل ایمیدرو، علی نبوی، رئیس هیات مدیره فولاد مبارکه و دستیار ویژه وزیر صمت و مدیر منطقه 
ویژه اقتصادی خلیج فارس برگزار شد، اظهار کرد: از ده ماه گذشته شاهد اتفاقات مهمی در شرکت فولاد 

هرمزگان بودیم که در نوع خود بی نظیر است.
   وی تصریح کرد: در ایام دهه فجر عملیات چهار طرح توسعه ای بزرگ فولادی با حمایت شرکت فولاد 
مبارکه و با ســرمایه گذاری ۱۰ هزار میلیارد تومانی آغاز به کار کرد که در آینده نزدیک به بهره برداری 

خواهد رسید.

لزوم ساماندهی 
بازار مسکن
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استاندار هرمزگان خبر داد

احداث 400 کلاس 
درس جدید 
در هرمزگان 

 معاون بهره برداری
 فولاد هرمزگان عنوان کرد 

بومی سازی
 اولویت مهم فولاد 

هرمزگان

  

گروه خبر // دکتر مــرادی نماینده مردم در مجلس 
در مراســم نهالکاری و افتتاح فاز سوم تصفیه خانه 
گورسوزان بندرعباس با تاکید بر ایجاد کمربند سبز در 
کوهستان پارک پنجعلی از اقدامات توسعه فضای سبز 

منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان تقدیرنمود.
  به گــزارش خبرنگار دریا ، احمد مرادی دراین مراســم با 
توجه به اقدامات عمرانی که در ارتباط با تصفیه خانه فاضلاب 

بندرعباس انجام شده بر لزوم ایجاد پارک آبخیز و کمربند سبز 
در پارک کوهستانی پنجعلی تاکید کرد. وی افزود:  با توجه به 
مطالعه کمربند سبز توسط اداره کل  منابع طبیعی و آبخیزداری 
هرمزگان در منطقه کوهســتان پارک پنجعلــی که به عنوان 
زیارتگاهی از قدیم الایام در شــهر بندرعباس بوده و مردم به 
آن مراجعه می کردند ضرورت دارد با همکاری اداره کل منابع 
طبیعی، شــهرداری بندرعباس، معاونت عمرانی استانداری و 

صنایع غرب بندرعباس طرح پارک آبخیز در اراضی مشرف 
به تصفیه خانه بندرعباس اجرا گردد .وی همچنین از اقدامات 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان در توسعه فضای 
سبز تشکر نمود .در ادامه این مراسم مهندس دوستی استاندار 
هرمزگان، با اشاره به  اقدامات صنعت در تولید که به موازات 
اقدامات زیست  محیطی لازم و ملزوم هم هستند بر ضرورت 
زیست محیط محور بودن اقدامات توسعه فضای سبز تاکید کرد. 
لازم به ذکر است در این مراسم مدیران صنایع غرب بندرعباس 
ازجمله مدیرعامل فولاد، ایمیدرو پالایشگاه نفت بندرعباس 
و همچنین دکتر درویش فعال زیســت  محیطی و مدیران کل 
محیط زیســت ،جهاد کشــاورزی و....نیز حضور داشتند با 
هماهنگی به عمل آمده توسط اداره کل منابع طبیعی و ابتکار دکتر 
شجاعی مدیرعامل شرکت زیرساخت به جای کلنگ زنی، پروژه 
با کاشت تعدادی نهال توسط استاندار و نماینده مردم بندرعباس 
در مجلس و معاون وزیر صمت آغاز شد.لازم به ذکر است، با 
تامین آب قابل آبیاری و بهداشتی توسط شرکت زیرساخت 
از تصفیه فاضلاب بندرعباس تحول اساســی در فضای سبز 
غرب بندرعباس و اجرای تعهدات صنایع غرب بندرعباس در 
ایجاد 25درصدی فضای ســبز انجام می شود که امید است با 
توسعه ریه های تنفسی شهر به کاهش آلودگی غرب بندرعباس 

بیانجامد .

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس تاکید کرد

 ایجاد کمربند سبز و پارک آبخیز در کوهستان پارک پنجعلی 
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صفحه 8 را بخوانید

گروه خبر // حجت الاســام عالی گفت: در 
دوران دفاع مقدس مســؤولیت کوچکی در 
لشکر 10 سیدالشهدا به فرماندهی حاج آقای 

فضلی داشتم. 
   یک بار او از شــدت بی خوابی بیهوش شد و 
دیگر زمان ها همیشه چشمش قرمز بود. این گونه 
مجاهدت ها را بعد از جنگ فقط در پالایشگاه نفت 
ستاره دیده ام.حجت الاسلام و المسلمین مسعود 
عالی استاد حوزه و دانشــگاه در جمع شماری 
از کارکنان شــرکت نفت ستاره خلیج فارس که 
با موضوع تقویت خانــواده و جایگاه مددکاری 
اجتماعی گردهم آمده بودنــد، اظهار کرد: بنده 
 در زمان جنگ مسئولیت کوچکی در لشکر ۱۰ 
سید الشهدای تهران داشــتم که حاج آقا فضلی 
فرمانده آن بودند. ایشــان یک چشم داشتند که 
آن هم معمولا از بی خوابی کاسه خون بود. گاهأ 
ایشــان ۴ الی 5 روز نمی خوابیدند که یکبار آن 
از بی خوابی کنار خود بنده بی هوش شدند. بنده 

اینگونه مجاهدت ها را بعد از جنگ فقط در این 
مجموعه پالایشگاه نفت ستاره دیدم و این را بدون 
تعارف عرض مــی کنم.وی با بیان این که دوران 
حیرت بوجود خواهد آمد و پیامبر فرمودند مهدی 
ما بعد از دوران حیرت ملت خودش ظهور خواهد 
کرد که در آن بــه جز آدم هایی که طمعی ندارند 
و خالص هســتند، باقی نمی مانند، تصریح کرد: 
دورانی خواهد آمد که دینداری ســخت خواهد 
شــد و حفظ دین کار بســیار پرمشقتی خواهد 
بود و شــیاطین به مومنان از هر سویی حمله ور 
می شــوند.این استاد حوزه و دانشــگاه با اشاره 
به فقدان فلســفه وجودی برای شیطان در دوران 
پــس از ظهور، افزود: هیچ فیلســوف و عارفی 
اطلاعاتش به اندازه شــیطان نیست و لذا شیطان 
می داند کجاها را مورد هجوم قرار دهد و تمرکز 
خود را همواره بر روی خانواده به عنوان بنیان و 
باور به اخلاق و انسانیت در جامعه می گذارد و لذا 
ما شاهد سنگین ترین شکل حمله به کیان خانواده 
در دوران حاضرمان هستیم.حجت الاسلام عالی 
تأکید کرد:  شیطان به دنبال زدن پیوندهای مقدس 
نظیر پیوند زن و شوهر، خواهر و برادر و فرزند و 
والدین و پیوند میان مومنین است تا ساختارهای 
اخلاقی و ایمانی را به سمت فروپاشی سوق دهد.

این نویسنده و محقق اسلامی یکی از اصلی ترین 
انگیزه های شــیطان را تنهایی انسان ها برشمرد 
و گفت: شیطان می خواهد دشمنی و بغض میان 
آدم ها باشــد و انسان ها در تنهایی است که مرید 

شیطان می شــوند؛ آنکه تنهاست، براحتی نصیب 
شیطان می شــود.وی ادامه داد: آثار مخرب تنها 
بودن آدم ها و اختلالات روحی و روانی ناشــی 
از آن به اندازه ای اســت که در انگلستان در سال 
2۰۱7 وزارت امور تنهایی تأســیس شد چرا که 
آنها متوجه آسیب های ناشی از تنهایی در جامعه 
و هزینه های بسیار بالای آن شدند و همین خانم 
ترزا می نخســت وزیر پیشین انگلستان و رهبر 
حزب محافظه کار بریتانیا در نطقی درباره اهمیت 
تشــکیل این وزارتخانه می گوید تنهایی واقعیت 
تلخ دنیای مدرن است.حجت الاسلام عالی تأکید 
کرد: در برابر آنچه شیطان بدنبال تسری تنهایی در 
جامعه ما است اما اسلام در همه احوالات دینی 
ما را سفارش به حرکت جمعی و مشورت با هم 
و کار گروهی کرده اســت و از نماز جماعت تا 
دعا و نماز جمعه و ... را توصیه به جماعت کرده 
است و حتی در زمان رحلت فردی اگر ۴۰ مومن 
بر میتی شهادت خدابیامرزی و صدق رفتار دهند، 
خدا فرموده که او را می بخشد و عذاب را از او بر 
می دارد.وی گفت: خدا جمع بودن مان را دوست 
دارد و خانواده کانون این جمع بودن و با هم بودن 
و احترام به هم اســت.این استاد حوزه و دانشگاه 
ادامه داد: خانواده محلی برای عبادت، ریاضت و 
تربیت است که سبب تعالی فرد فرد اعضای خود 
می شود و جالب آن که ساده ترین کارها در خانه 
عبادت بشمار می رود و پیامبر مکرم اسلام در این 
باره فرمود اگر زن و شوهر با هم بنشینند، پیش 

خدا محبوب تر اســت از اعتکاف در خانه خدا؛ 
اگر یک زنی یک ظرف آب با احترام به دســت 
همسرش بدهد  از عبادت ۱۰۰۰ سال برایش بهتر 
است. بنابراین بدانید که صوابی که در خانه است، 
فوق العاده است.حجت الاسلام عالی با بیان این که 
بهترین راه سیر و سلوک از منظر علامه طباطبایی 
در خانه اســت، اظهار کرد: جمله »حق گرفتنی 
است« تعلقی به خانه و اهل خانه ندارد. در خانه 
اهل گذشت تمام عیار باشید.وی خطاب به مردان 
حاضر در این مراسم گفت: کارهایی که بانوان ما 
در خانه می کنند اصلا وظیفه شان نیست و بدانید 
که اگر یک فضای دوســتی و مودت در خانه در 
جریان است و زن به وظایفی ویژه در خانه مشغول 
است بدلیل تکالیف و وظایف او نیست بلکه در 
خانــه یک حس اخلاقی میان انســان ها وجود 
دارد که فراتر از حقوق فردی آنان است.نویسنده 
کتاب قبله آخرین تصریح کرد: خانه بهترین مکان 
برای ریاضت به معنی گذشتن از حق خویش نیز 
هست. علامه محمد تقی جعفری گفته که آنجایی 
خدا خیلی چیزها و گشایش های معنوی را برایم 
ایجاد کرد که در اوج عصبانیتم، دســت همسرم 
را بوســیدم. آنجا بود که پا روی نفسم گذاشتم و 
 زندگیم نیز دهها برابر گرم تر شد.به گزارش فارس ، 
حجت الاسلام والمسلمین عالی در بخش دیگری 
از ســخنانش عنوان کرد: وطن پرستی به انجام 
درســت کارها و وجدان کاری اســت و در هر 

جایگاه و شغلی می توان برای جامعه مفید بود.

حجت الاسلام عالی :

 مجاهدتی مانند دوران دفاع مقدس را در نفت ستاره دیدم 

نوبت اول فراخوان مناقصه عمومي يک مرحله اي

گاني  شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان روابط عمومي و آموزش هم

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد مناقصه مشروحه ذيل را از طريق سامانه تدارکات الکترونيکي دولت برگزار 
نمايد . کليه مراحل برگزاري مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايي پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکترونيکي دولت 
) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلي ، مراحل ثبت نام در سايت مذکور و دريافت 
گواهي امضاي الکترونيکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . موضوع مناقصه : انجام عمليات شناسايي و رفع نشت تاسيسات آبرساني و توزيع آب 

محدوده مشخص شده بصورت عملکرد مبنا در شهر بندرعباس . مبلغ برآورد اوليه: -----
مبلغ تضمين شرکت در فرايند ارجاع کار :1.125.000.000ريال )يک ميليارد و  يکصد و بيست و پنج  ميليون ريال (. رتبه و رشته مورد نظر : 5 آب و يا 3 
مشــاور در رشته تاسيسات آب و فاضلاب  . مبلغ خريد اسناد : 5.000.000 ريال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر 

جهت فروش اسناد مناقصه . مهلت زماني دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 14 تاريخ 1400/12/22 ساعت 14 تاريخ 1400/12/28
مهلت زماني ارائه پيشنهاد : ساعت 14 مورخ1401/01/21               -   زمان بازگشايي پاکت ها :  ساعت 10  مورخ 1401/01/24

محل بازگشــايي : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور يک نفر نماينده از طرف هر يک از پيشنهاد دهندگان در جلسه بازگشايي 
پيشنهادها آزاد است . امتياز کيفي لازم : پيشنهادات واصله پس از ارزيابي کيفي مناقصه گران و احراز حداقل امتياز لازم )65( بازگشايي خواهد گرديد .

پيشنهاد دهندگان موظف مي باشند اسناد مناقصه را از  سامانه تدارکات الکترونيکي دولت ) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir دريافت و با توجه به مندرجات 
اسناد مناقصه مدارک لازم شامل پاکات الف ، ب و ج تهيه و به صورت فايلهاي pdf در سامانه فوق درج نمايند .

ســاير جزئيات و شــرايط در اسناد مناقصه درج شــده است .  اطلاعات تماس دســتگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشــتر در خصوص اسناد 
 مناقصه و ارائه پاکت هاي الف و ارزيابي کيفي آدرس : بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بيمارســتان شــريعتي – شــرکت آب و فاضلاب اســتان هرمزگان  
  :  WWW.Abfa Hormozgan.comامور قراردادها (   تلفن 87-86-33350582 ســايت اينترنتي شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشــاني ( 

اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضويت در سامانه : مرکز تماس تهران : 1456
شناسه آگهی : 1288859

کم آبی دیگر شعار نیست

از لحاظ درآمدی در مدت ۱۰ ماه، معادل هشت سال گذشته فعالیت شرکت فولاد هرمزگان سود حاصل شد ؛ ۸۶ درصد نسبت 
به ۱۱ ماه سال گذشته افزایش سود ویژه داشتیم و پیش بینی می شود تا پایان سال این رقم به ۹۰ درصد ارتقا یابد

مدیرعامل فولاد هرمزگان در  دومین کنفرانس بین المللی فولادسازی و ریخته گری مداوم خبر داد  

رشد درآمدی فولاد هرمزگان

گروه خبر // با حضور محمد مسیحی، معاون درآمدهای 
سازمان امورمالیاتی کشور و با حکم داوود منظور رئیس 
کل ســازمان امور مالیاتی، رضا آخونــدزاده به عنون 
مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان معرفی و از ســیدحمید 

حسینی مقدم سرپرست این اداره کل قدردانی شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ معاون درآمدهای سازمان امورمالیاتی 
کشور در این مراسم با بیان اینکه نظام مالیاتی به عنوان نقطه امید 
کشورمان در تامین درآمدهای مالیاتی در زمانی که با تحریم ها 
مواجهیم، قرار دارد؛ اظهار داشت: وظیفه سنگینی را برعهده داریم 
و از طرفی به همین دلیل  برنامه تحولی ســازمان امورمالیاتی 
کشور در حال سیاستگذاری و اجراست.محمدمسیحی افزود: 
نظام مالیاتی کشــور در دو محــور در جهت تکریم مودیان و 
پذیرش خوداظهاری هایشان و مقابله با فراریان مالیاتی حرکت 
می کند که در جهت تحقق آن نیازمند ابزارهایی نظیر توســعه 
نظام الکترونیکی، اجرای کامل تر ماده 97 قانون مالیات های 
مستقیم و معرفی پایانه های جدید مالیاتی است.مسیحی با بیان 
اینکه هرمزگان استانی درجه یک در وصول درآمدهای مالیاتی 
و عملکردی برای سازمان امورمالیاتی کشور محسوب می شود؛ 

اظهار داشت: هرمزگان علی رغم محدودیت در نیروی انسانی و 
تجهیزاتی و...، اما عملکرد بالایی دارد وبرای رفع کمبود نیروی 
انسانی، در برنامه استخدامی  سال آینده، هرمزگان بصورت ویژه 
 دیده می شــود.وی خاطرنشــان کرد: در بحث اخد مالیات از 
 خانــه های خالی نیز بدنبال درآمدزایی نیســتیم و هدف مان 
تنظیم گری و تعادل بخشــی عرضه و تقاضا در بازار مسکن 
 اســت و کســانی که در این حوزه با اشــتباهی مواجه شوند، 
می توانند در ســامانه مربوطه نسبت به اصلاح اطلاعات شان 
اقدام کنند.وی تاکید کرد: تمام فعالان اقتصادی بایستی به سامانه 
امور متصل باشند و شناسایی مودیان ادامه دارد و سلبریتی ها 
نیز مشــمول مالیات هستند و فعالان اقتصادی حقیقی تا پایان 
خرداد و فعالان حقوقی تا پایان تیرماه سال آینده بایستی نسبت 

به تسلیم اظهارنامه اقدام کنند.مســیحی گفت: ۱۰8درصد از 
درآمدهای مالیاتی کشور محقق شده است که رکودی بی سابقه 
محسوب می شود.مدیرکل جدید امورمالیاتی هرمزگان نیز در 
 این جلسه با قدردانی از حسن اعتماد سازمان امورمالیاتی کشور؛ 
اظهار امیدواری کرد با همراهی کارکنان امورمالیاتی اســتان، 
سیاست های ســازمان امورمالیاتی کشور را در استان اجرایی 
کند . رضا آخوندزاده گفت: هرمزگان ۱7۱ پســت سازمانی 
خالی دارد و نیاز اســت در جذب نیروی انسانی، هرمزگان در 
اولویت قرار گیرد.آخوندزاده اظهار داشــت: علی رغم کمبود 
نیروی انسانی و...، اما با تلاش زیاد همکاران، هرمزگان همواره 
 جزو هفت استان  برتر کشور در وصولی ها هستیم و نیاز است 

مشوق های مالی و رفاهی برای همکاران در نظر گرفته شود.

» رضا آخوندزاده « مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان شد
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» رضا آخوندزاده « 
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان شد

صفحه 1 را  بخوانید



مدیرعامل شرکت توز یع نیروی برق خبر داد 
توزیع 200 هزار کنتور هوشمند

 تا تابستان سال آینده در هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان هرمزگان گفت: 
این شرکت در نظر دارد با هدف کنترل مصرف برق مشترکین تعداد 2۰۰ هزار 
کنتور هوشمند نصب کند.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مهندس هاجر عبدی افزود: 
با نصب این کنتورها می توان علاوه بر مشاهده لحظه ای مصرف برق مشترکین، 
مصرف آنها را در ســاعات اوج بار تابستان کنترل کرد.مهندس عبدی اضافه 
کرد: استان هرمزگان به خاطر قرار گرفتن در منطقه با رطوبت بالا در معرض 
آلودگی های نمکی قرار دارد. در حال حاضر بخاطر رطوبت بسیار بالای استان 
هرمزگان ،عمر مفید تجهیزات به یک سوم متوسط کشور کاهش یافته است. 
به گفته وی استان هرمزگان 7۳۶ هزار مشترک دارد که به لحاظ میزان مصرف 
برق ،پنجمین استان کشور است. این موضوع نشان دهنده اهمیت برق و شرایط 
خاص آب و هوایی در استان هرمزگان است.وی در ادامه گفت: سرانه مصرف 
برق استان سه برابر متوسط کشور است که سالانه به طور میانگین 5 درصد به 
پیک بار استان افزوده می شود. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان 
گفت: در سال جاری ۳ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری در زیرساخت های 
توزیع برق صورت گرفته است. از ابتدای امسال نیز ۳۳۰ کیلومتر شبکه و 5۶۰ 
دستگاه ترانسفورماتور به ظرفیت 8۶  مگاولت آمپر به تاسیسات توزیع برق 
افزوده شده است. ضمن اینکه ۱۴ هزار مشترک جدید به مجموعه مشترکین 
استان اضافه شده است.وی اظهار داشت: در حال حاضر 287 پنل خورشیدی 
به ظرفیت 27۶9 کیلووات توسط متقاضیان بخش خصوصی در نقاط مختلف 

استان نصب و درحال بهره برداری است.

دبیر انجمن راهنمایان گردشگری هرمزگان : 
راهنمایان هرمزگان

 آماده حضور گردشگران نوروزی هستند
  گروه خبر //  دبیر انجمن راهنمایان گردشگری هرمزگان گفت: اعضای این 
انجمن آماده راهنمایی گردشگران نوروزی به مکان های دیدنی طبیعیُ تاریخی 
و فرهنگی این استان هستند. خاطره معنایی اظهار داشت: راهنمایان در جاها و 
اماکن تاریخی و گردشگری هرمزگان به خصوص بندرعباس مانند معبد هندوها، 
موزه مردم شناســی و پایگاه هایی که جمعیت بیشتری به آنها مراجعه می کند 
مستقر می شوند.وی ادامه داد: حضور راهنمایان را به ویژه در ورودی های شهر 
بندرعباس،  مســیرهای ورودی به هرمزگان مانند فرودگاه بندرعباسُ راه آهن 
بندرعباس و بندر شهید حقانی که محل عبور گردشگران به جزایر است استقرار 
خواهند یافت و به صورت شــیفتی به مردم خدمت دهی می کنند.وی اضافه 
کرد: تلاش داشــتیم راهنمایان را در هتل ها هم مســتقر کنیم تا کسانی که در 
این واحدهای اقامتــی اقامت خواهند یافت بتوانند با راهنمایی آن ها از نقاط 
گردشگری این اســتان اطلاع یافته و از تورهایی که برگزار می شود استفاده 
کنند اما استقبال مناسبی از این پیشنهاد نشد.دبیر انجمن راهنمایان گردشگری 
هرمزگان گفت: بســیاری از افرادی که وارد این استان می شوند تنها با جزایر 
کیش، قشم و هرمز و لارک آشنایی دارد و نسبت به سایر جاذبه های گردشگری 
هرمزگان ناشناخته اســت و به راحتی هم قابل دسترس نیست و باید فردی 
خبره آن ها را راهنمایی کند تا مشــکل و خطری حادث نشود.مُعَنایی افزود: 
راهنمایان گردشگری در شهرستان ها هم استقرار خواهند داشت که در هر شهر 
و شهرستان راهنماها و بلدهای محلی اهل همانجا مستقر می شوند و بر فعالیت 
این افراد از سوی سازمان های و نهادهای متولی مانند اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی نظارت می شود.وی یادآور شد: البته نگرانی هایی هم 
وجود دارد که عمده آن ها به دلیل ندادن اطلاعات به مردم است و راهنمایان با 
همکاری مسوولان تلاش دارند از ایجاد آنها جلوگیری کنند.به گزارش ایسنا ؛ 
وی متذکر شد: اکنون فصل حضور مسافران و گردشگران به هرمزگان پس از 2 
سال شرایط کرونایی است و بسیاری از راهنمایان به تورهایی که وارد هرمزگان 

می شوند و یا از همین استان هستند خدمت دهی می کنند.

خبر

خبری

شنبه 21 اسفند 1400
9 شعبان 1443
سال بیست و یکم شماره 3842

    
سرمقاله

  وضعیت مســکن در بندرعباس در سال های اخیر در اوضاع نابسامانی 
قرار دارد و دولت قبل که متاسفانه هیچگونه طرح مسکنی را در کشور اجرا 
نکرد. در دولت ســیزدهم نیز که نهصت ملی مسکن اجرایی شده است، اما 
در برخی مناطق اجــرای این طرح با چالش هایی مواجه و انتظار می رود 
دولت تدابیر لازم برای برون رفت از این چالش ها داشــته باشد تا مردم در 
تمام مناطق به خانه دار شــدن امیدوار شوند. بندرعباس شهری مهاجرپذیر 
اســت که میزان نیاز به مسکن در این شــهر بدلیل نیروی کاری که از سایر 
شهرهای کشور به بندرعباس آمده اند، چندبرابر سایر شهرهای کشور است 
و از طرفی دیگر سالانه صدها ازدواج و تشکیل خانواده جدید را داریم، اما 
برای این نیازهای مسکن تدبیری اندیشیده نشده است. صنایع و بنگاه های 
اقتصادی برای پرســنل شان مسکن نساختند و حتی بسیاری از واحدهای 
مسکونی سطح شــهر بندرعباس را خریده اند ویا اجاره کردند و به عنوان 
مهمانسرا و... برای میهمانان شــان و... نگه داشتند. از طرفی دیگر در سال 
های اخیر که دولت سابق طرح مسکن مهر را تمدید نکرد و طرح جایگزینی 
را اجرایی نکرد، ساخت وسازها فقط توسط بخش خصوصی وافراد خاصی 
ومحدود انجام شــد که تعداد این واحدها با نیاز جامعه تناسب نداشته و این 
موضوع باعث شد برخی سازندگان و مالکان املاک اقدام به احتکار املاک 
کنند و این موضوع باعث افزیش قیمت ها شد ودلالان و برخی سازندگان 
و بعضی مشاوران املاک  بایکدیگر برای افزایش قیمت مسکن تبانی نموده 
و قیمت املاک افزایش فزاینده ای یافت تا جاییکه بسیاری از خانواده ها از 
 خانه دار شدن ناامید شدند. از طرفی دیگر طرح جهش تولید مسکن نیز که 
می توانســت حباب قیمتی مسکن را از بین ببرد ومردم را به خانه دار شدن 
امیدوار کند که متاســفانه اینگونه نشد و این طرح آن طور که مسئولان اعلام 
کردند بدلیل آماده نبودن زمین، هنوز در بندرعباس اجرایی نشــده و بعد از 
واگذاری زمین برای اجرای این طرح، اجرایی شود.البته دولت اعلام کرده بود 
زمین های مازاد ادارات در گام نخســت برای اجرای این طرح درنظرگرفته 
شود. متاسفانه دلالان، سودجویان و مافیای مسکن از کمبود و احتکار مسکن 
 در بندرعباس منفعت دارند. شــرایط فعلی بگونه ای اســت که بسیاری از 
خانواده ها حتی تــوان پرداخت هزینه های بالای ودیعه برای رهن و اجاره 
مسکن را هم ندارند و خانواده ها با مشکلات خانوادگی و جدایی مواجه شده 
اند و نمی توانند راه حلی برای مشــکلات شان بیایند. قیمت گذاری مناسبی 
 در حوزه مســکن وجود ندارد و قیمت هایی که توسط فروشندگان و بسازو
بفروش ها ودلالان ومشاوران املاک اعلام می شود چندبرابر آن قیمتی است 
که ســازمان نظام مهندسی ساختمان کشور در زمینه قیمت تمام شده مسکن 
اعلام کرده بود و نیاز اســت نظارت هایی در این بخش وجود داشته باشد واز 
طرفی دیگر با مافیا، سودجویان و دلالان مسکن مقابله شود و همچنین متولیان 
 دولتی مســکن در بندرعباس، اجرای طرح ملی نهضت تولید مســکن را در
  این شــهر آغاز واز متقاضیان ثبت نام کنند تا گردن کلفتان مســکن، خون

 بی خانمان ها را درشیشــه نکنند. بازار مسکن بایستی زیر ذره بین نهادهای 
نظارتی قرار گیرد و نظارت هایی بر این بخش وجود داشته باشد وافزایش نیز 
یابد وتدابیری برای کنترل قیمت مسکن و رهن و اجاره وجود داشته باشد تا 
مشکلات مردم در حوزه مسکن کاهش یابد. در حال حاضر مردم با مشکلات 
زیادی در این حوزه مواجهند و نیازمند اتخاذ تدابیری در این حوزه است و از 
ظرفیت انبوه سازان نیز بایستی برای افزایش تولید مسکن در استان استفاده شود.
    علی زارعی

لزوم ساماندهی بازار مسکن
گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: 
400 کاس درس جدیــد در اســتان 

هرمزگان احداث می شود.
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ، جلســه 
هم اندیشی حل مشکل مدارس تخریبی و 
غیراستاندارد و کمبود فضای آموزشی در 
استان هرمزگان با حضور مهندس مهدی 
دوستی اســتاندار هرمزگان، دکتر مهرالله 
رخشــانی مهر معاون وزیــر آموزش و 
پرورش و رئیس سازمان نوسازی مدارس 
کشور، سردار سرتیپ پاسدار محمد مارانی 
فرمانــده قرارگاه منطقــه ای مدینه منوره 
نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
و جمعی از دیگر مســئولان برگزار شد. 
اســتاندار هرمزگان در این جلسه با تاکید 
بر اهمیت توسعه زیرساخت های آموزشی 
استان، اظهار داشت: تامین زیرساخت های 

آموزشی و نوسازی و مقاوم سازی فضای 
موجود یکی از اولویت های مهم در استان 
هرمــزگان اســت که تلاش می شــود با 
بهره گیری از ظرفیت های مختلف نقایص 
این حوزه کاهش یابد. وی افزود: در کشور 
و اســتان برای مقاطع دبستان و متوسطه 
اول، مشکل خاصی وجود ندارد اما مشکل 
اساســی در مقطع دوم متوسطه است که 
متاسفانه کمبود فضای آموزشی در برخی 
مناطق سبب شــده به خصوص دختران 
ناچار به ترک تحصیل شــوند، از این رو 
تاکید زیادی برای ادامه تحصیل این دسته 
از دانش آموزان داریم. استاندار هرمزگان 
گفت: بر همین مبنا طی یک نامه به وزارت 
آموزش و پرورش، خواستار احداث یک 
مدرســه ملی مجازی شــده ایم تا دانش 
آموزانی که ترک تحصیل کرده اند، هر زمان 

که اراده کردند، بتوانند مجدد روال تحصیل 
خــود را ادامه دهند.  وی تصریح کرد: در 
این راستا ما متعهد می شویم اگر با احداث 
این مدرســه موافقت شود تمام تجهیزات 
لازم از جملــه تبلت و زیرســاخت های 
مــورد نیاز را برای تمــام دانش آموزانی 
که ثبت نــام می کنند، تامین کنیم. مهندس 
دوستی گفت: در استان، مدارس فرسوده 
و تخریبــی قابل توجهی وجــود دارد که 
تصمیم داریم با همکاری قرارگاه منطقه ای 
مدینه منوره نیروی زمینی سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی و سازمان نوسازی مدارس 
خیریــن،  ظرفیــت  آوردن  کار  روی  و 
بنیاد برکت، بنگاه های اقتصادی و ســایر 
ظرفیت هــا، ۴۰۰ کلاس درس جدید در 
ادامه  کنیم.وی  احداث  اســتان هرمزگان 
داد: بــا احداث ایــن ۴۰۰ کلاس درس، 
علاوه بر افزایش ســرانه آموزشی استان، 
مشکل مدارس تخریبی و کلاس های غیر 
اســتاندارد نیز رفع خواهد شد. استاندار 
هرمــزگان گفت: ما در حوزه آموزشــی 
استان  برنامه های خوبی در نظر گرفته ایم که 

به آموزش و پرورش عمق بخشی شود و 
علاوه بر تامین زیرساخت آموزشی، برنامه 
ویژه برای توانمندســازی معلمان و دانش 
آموزان کنکــوری پایه یازدهم و دوازدهم 
داریم. وی ادامه داد: تمرکز اصلی ساخت 
مدارس جدید در چهار شهرستان رودان، 
میناب، بندرعباس و قشم است و بنا داریم 
سرانه فضای آموزشی این شهرستان ها به 
متوسط کشــوری نزدیک شود. همچنین 
دکتر مهرالله رخشــانی مهــر معاون وزیر 
آموزش و پــرورش و رئیس ســازمان 
نوسازی مدارس کشــور در این جلسه، 
گفت: تعداد قابل توجهی پروژه در دست 
احداث در حوزه ساخت مدارس در استان 
هرمــزگان داریم که تعداد آن بالغ بر 9۶۰ 
کلاس درس است.وی افزود: اعتبار استان 
هرمزگان در حوزه فضاهای آموزشی در 
ســال جاری ۳5۰ میلیارد تومان بود که 
به نســبت سال گذشته رشــد سه برابری 
را شــاهد بودیم. معــاون وزیر آموزش 
و پــرورش گفت: برخی شهرســتان های 
استان هرمزگان سرانه آموزشی پایین تری 

به نسبت متوســط کشوری دارند که برای 
حل این معضل اعتبار ویژه ای پیش بینی 
خواهد شد که سرانه این مناطق به 5.2 متر 
مربع به ازای هر دانش آموز برسد.وی ادامه 
داد: امیدواریم با کار جهادی، ۳5۰ مدرسه 
تخریبی در سطح اســتان هرمزگان دیگر 
وجود نداشته باشد و به جای آنها مدارس 
جدید احداث شود.سردار سرتیپ پاسدار 
محمد مارانی فرمانده قــرارگاه منطقه ای 
مدینه منوره نیروی زمینی سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی نیز در این جلسه، اظهار 
داشت: مجموعه ســپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی همواره آماده ارائه خدمات به مردم 
اســت. وی افزود: ما آمادگی داریم علاوه 
بر انجام ماموریت های ذاتی خود، در هر 
حوزه ای که توان اجرایی و نیاز به همکاری 
وجود داشته باشد، حضور یابیم و به مردم 
کمک کنیم. سردار مارانی گفت: در حوزه 
احداث مــدارس نیز آمادگی داریم با یک 
کار جهادی در کنار استانداری و سازمان 
نوسازی مدارس کشور حضور داشته باشیم 

و برای حل این معضل همکاری کنیم.

پشت پرده سیاست 

  
انریکــه مورا نماینده اتحادیه اروپا در مذاکرات کــه قبلا گفته بود دیگر هیچ 
دیدار رســمی وجود نخواهد داشت، به صورت رسمی با باقری ملاقات کرد و 
اولیانوف نماینده روس ها نیز سعی کرد با شوخی و کنایه ادعای تلاش روسیه 
برای گروکشــی در مذاکرات برجام را تکذیب کند. از سوی دیگر اروپایی ها 
هم که همزمان درگیر نشست شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
وین هستند در این نشست با انتشار بیانیه ای گفتند که اتحادیه اروپا به عواقب 
و مســائل  مرتبط با خروج آمریکا از برجام و اعمال تحریم ها آگاه اســت و 
علاوه بر اجرای تعهدات هسته ای ایران، لغو تحریم های هسته ای هم لازم است، 
ضمن این که اتحادیه اروپا به تعهدات خود در این زمینه پایبند است. تروئیکای 
اروپایی شــامل آلمان، انگلیس و فرانسه نیز طی بیانیه ای با اشاره به مذاکرات 
طرف های برجام در وین، اعلام کرد که به نهایی کردن توافق »بسیار نزدیک« 
اســت. در این بیانیه همچنین از روسیه خواسته شده است که هیچ شرطی به 
توافق با ایران اضافه نکند. این ســه کشور با تاکید بر لزوم گرفتن تصمیم های 
سیاسی توســط تمامی طرف ها، اعلام کرده اند که روسیه نباید با اضافه کردن 
شروط به توافق با ایران، باعث پیچیده شدن آن شود. در این بیانیه البته با تکرار 
برخی ادعاهای بی اســاس درباره ماهیت برنامه هسته ای ایران آمده است که 
ذخایر اورانیوم ایران از زمان آخرین نشست شورای حکام در ماه نوامبر گذشته 
حدود دو برابر شده و به این ترتیب برنامه هسته ای این کشور به پیشرفته  ترین 
سطح تاکنون رسیده است. همچنین جن ساکی سخنگوی  کاخ سفید در پاسخ 
به سوالی درباره تضمین خواهی ایران از آمریکا برای ترک  نکردن دوباره توافق 
در صورت بازگشت به آن، ابراز امیدواری کرد تمامی دولت های بعدی آمریکا، 
چه دموکرات وچه جمهوری خواه، به تاثیر »مهلک« خروج از توافق پی ببرند. 
وی ادامه داد: اگر ما به توافق بازگردیم، چیزی که به آن نزدیک هستیم، اگرچه 
همیشه جزئیات آخری وجود دارد که باید رویشان کار کنیم، پیامی که به جهان 
می فرســتیم این  خواهد بود که این اقدام نه تنها در برگیرنده منافع جهانی است 
بلکه در راستای منافع ملی آمریکاست، فارغ از این که چه کسی در کاخ سفید 
باشد. اظهارات سخنگوی کاخ سفید در حالی بیان شد که دفتر مدیر اطلاعات 
ملی آمریکا در گزارش »ارزیابی ســالانه تهدیدها« برای سال 2۰22 اذعان 
کرد که بر اساس ارزیابی های واشنگتن، تهران فعالیت های تولید سلاح هسته 
ای انجام نمی دهد. در این گزارش آمده است: »ارزیابی ما همچنان این است 
که ایران در حال انجام دادن فعالیت های کلیدی برای ســاخت سلاح هسته ای 
نیســت.« در ادامه این گزارش آمده است: »در جولای 2۰۱9، بعد از خروج 
آمریــکا از برجام در مه 2۰۱8 ایران برخــی فعالیت ها را که از محدوده های 
برجام فراتر می رفت از سر گرفت. اگر ایران از تخفیف های تحریمی برخوردار 
نشود، مقام های ایرانی احتمالًا غنی سازی بیشتر اورانیوم تا 9۰ درصد را مدنظر 
قرار خواهند داد. در این گزارش تصریح شــده که ایران همواره از ســرگیری 
فعالیت های هســته ای خودش را به عنوان پاسخی بازگشت پذیر به خروج از 
برجام معرفی و این پیام را ارســال کرده که چنان چه ایالات متحده تحریم ها 
را رفع کند و به تعهدات برجامی اش پایبند شود، پایبندی کامل خود به برجام 

را از سر خواهد گرفت.

تحول قضایی از منظر قاضی القضات 
اژه ای به تشریح شاخصه های تحول در دستگاه قضایی پرداخت و گفت: نتیجه 
تحول در دستگاه قضایی باید اجرای عدالت و رضایت مردم باشد .حجت الاسلام 
والمسلمین محســنی اژه ای در نشست با معاونان و قضات معاونت قضایی قوه 
قضاییه با اشاره به دیدار های مستمر خود با مقامات و مسئولان قضایی سراسر 
کشور و بازدیدهایش از مراکز و مراجع قضایی، به مسئولان معاونت قضایی نیز 
توصیه کرد که سرکشی و نظارت مداوم و مستمر بر زیرمجموعه های خود را در 
زمره اولویت ها قرار دهند و تا هر میزانی که مقدور است امور امسال را به سال 
آینده محول نکنند. به گزارش میزان، رئیس دستگاه قضا ضمن تبیین و تشریح 
روند ها و ســازوکار های ناظر بر اعمال ماده ۴77، بر حل چالش ها و ایرادات 
موجــود در فرایند اعمال این ماده از قانون آیین دادرســی کیفری، تاکید کرد و 
گفت: باید به منظور کاهش اطاله دادرسی در راستای تسریع در رسیدگی و تعیین 
تکلیف احکامی که خلاف بینّ شرع بودن آن ها تشخیص داده می شود، با توجه 
به تجربه این معاونت در رسیدگی به این پرونده ها، راهکار ها و تدابیری مشخص 
را پیشنهاد کنند. رئیس قوه قضاییه در ادامه نشست با معاونان و قضات معاونت 
قضایی به مقوله اعطای عفو، تخفیف مجازات و آزادی مشــروط به محکومان 
اشاره کرد و با تبیین و تشریح ماده ۱۳۴ قانون مجازات اسلامی ناظر بر احکام 
و مقررات مبتنی بر تعدد جرم و سایر مواد قانونی، افزود: قضات باید در مرحله 
صدور حکم نهایت دقت  را داشــته باشــند و  همه جوانب و موازین قانونی را  
لحاظ کند و احکام مجازات بازدارنده در حیطه قانون صادر کنند؛ چرا که صدور 
مجازات های ســنگین و اجرا نکردن آن ها، به لوث شدن احکام منجر می شود. 
اژه ای در ادامه با اشاره به ضرورت اجرای همه جانبه سند تحول عدلیه به تشریح 
شاخصه های تحول در دستگاه قضایی پرداخت و گفت: نتیجه تحول در دستگاه 
قضایی باید اجرای عدالت و رضایت مردم باشــد و لازم است با اتخاذ تدابیر و 
راهکار های مدون و مشخص در جهت کاهش ورودی پرونده ها، کاستن از اطاله 
دادرســی ها و فرایند رسیدگی ها و متقن بودن احکام تلاش کنیم. رئیس عدلیه 
در ادامه به معاونت قضایی دســتور داد که در خصوص پیشنهاد عفو محکومان 
باید شاخص هایی را تدوین کنند و پیشنهاد دهند که با رویه واحد و ضابطه مند 
اقدام شود و از رویه ها و سلیقه های مختلف در استان ها جلوگیری به عمل آید. 
رئیس قوه قضاییه در پایان اهمیت صیانت از مجموعه قضایی و سازمان و مراکز 
وابســته و کارکنان در همه بخش ها را یادآور شد. معاون قضایی قوه قضاییه نیز 
طی سخنانی در این جلسه اظهار کرد: در دوره تحول و تعالی، تلاش ما این بوده 
که سه رکن »دقت«، »سرعت« و »عدالت و سلامت« را در همه فعالیت های این 

معاونت جاری و ساری کنیم. 
اعتراف هسته ای آمریکا به نفع ایران

علی باقری با انریکه مورا بار دیگــر دیدار کرد. تروئیکای اروپا هم در بیانیه ای 
نوشت: به نهایی کردن توافق در وین نزدیک هستیم. علی باقری مذاکره کننده ارشد 
ایران در گفت وگوهای وین پس از ســفری کوتاه و 2۴ ساعته به تهران، به وین 
بازگشت و احتمالا در کیف خود دستورالعمل های جدید یا پاسخ های جدید به 

سوالات طرف مقابل را دارد. حالا همه در انتظار یک تحول مهم در وین هستند. 

تازه های مطبوعات
فرهیختگان - این روزنامه با اشــاره به حضور محسنی اژه ای در یکی از مساجد 
تهران نوشت: محور قرارگرفتن نقش مسجد در دیدارهای پاسخگویی رئیس دستگاه 
قضا یادآور خاطرات ســال های آغازین انقلاب است؛ سال هایی که طی آن جای 
خالی خطوط آنلاین مجازی در ایجاد بســتری برای تعامل مستقیم با مسئولان را 
صفــوف نماز پر می کرد و متعاقبا نمازگزار نیز صفوف مســاجد را. حضور رئیس 
دستگاه قضا در مساجد از این جهت که می تواند به عنوان الگویی مطلوب موردتوجه 

قرار گیرد و رونق را به مساجد بازگرداند، اقدامی شایسته تحسین است.
 اعتماد- این روزنامه نوشــت: مردان اقتصادی رئیس جمهوری یا نمی دانند که در 
بطن اقتصاد کشــور چه می گذرد یا این که می دانند و اطلاعات اشــتباه در اختیار 
رئیس جمهوری قرار می دهند. در این میان بسیاری به دنبال تحولات آینده نرخ ارز 
هستند. پاسخ این پرسش به  طور مستقیم به مذاکرات ارتباط دارد... . رئیس بانک 
مرکزی، اقتصاددان نیست؛ بنابراین درکی از زیر پوست تحولات بازار ارز و نظامات 
اقتصادی ندارد، اما این واقعیت را که مذاکرات بر نوســانات نرخ ارز اثر می گذارد، 

حتی یک بچه دبیرستانی هم می داند.
 جمهوری اسلامی - این روزنامه نوشــت: بعضی افراد که تصور می کنند راه ابراز 
مخالفت با آمریکا و رژیم صهیونیســتی این است که از روسیه حمایت و اقدامات 
رئیس جمهــور آن را توجیه کنند؛ در تحلیل جنگ اوکراین و تجاوز نظامی ارتش 
روســیه به این کشور می گویند اســرائیل با اوکراین رابطه خوبی دارد و شاید خدا 

خواسته است اسرائیل را به دست پوتین نابود کند!
 کیهان - این روزنامه نوشت: ترانه علیدوستی روی فرش قرمز جشنواره سانتا باربارای 
آمریکا مدعی شــد که شنا به طور رسمی برای زنان در ایران ممنوع است. اظهارات 
برخی از چهره های مشـهور درباره موضوعاتی که دانش و اطلاعی درباره آن ها ندارند، 

به سوژه و خوراک رسانه های خارجی برای تبلیغ علیه ایران تبدیل می شود.
پنس: رئیس جمهور بعدی آمریکا توافق هسته ای با ایران را پاره خواهد کرد

»مایک پنس« معاون رئیس جمهور سابق آمریکا در مصاحبه ای اختصاصی با روزنامه 
عبری »اسرائیل هیوم« به برجام پرداخت. پنس در این خصوص گفت: »باید هر کسی 
که بر ســر میز مذاکره )در وین یا...( حاضر می شود، بداند که در سال 2۰25، زمانی که 
رئیس جمهور و دولت ما یک جمهوری خواه خواهد بود – چنان چه برنامه جامع اقدام 
مشترک احیا شود - ما در دولت جدید بخشی از یک گروه آمریکایی خواهیم بود که برای 
پایان دادن به توافق هسته ای اقدام خواهیم کرد«. معاون »دونالد ترامپ« رئیس جمهور 
سابق آمریکا که به تازگی به اراضی اشغالی سفر کرده است و با »نفتالی بنت« نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی در تل آویو دیدار و گفت وگو کرد، در بخش دیگری از اظهاراتش اضافه 
کرد: »من فکر می کنم که حزب  جمهوری خواه، در انتخابات میان دوره ای در سال 2۰22 
مجلس نمایندگان و سنا را به دست خواهد گرفت و بر این باورم که ما در سال 2۰2۴ به 
کاخ سفید بازخواهیم گشت«. مایک پنس در اظهاراتی دیگر در هتل »ملک داود« ضمن 
اشاره به این که رژیم صهیونیستی همواره در رأس اولویت های آمریکا قرار دارد و پایبندی 
واشنگتن به امنیت این رژیم عمیق است، بیان کرده: »زمانی که به قدرت بازگردیم، توافق 

کنونی با ایران را پاره خواهیم کرد«. /فارس
 

انعکاس
تابناک نوشت: »ذبیح ا... خداییان« سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی 
درباره گزارش کمیسیون اصل 9۰ مجلس در خصوص آن چه تخلفات رئیس 
جمهور سابق در بورس و مداخلات ارزی بیان شده، گفت: گزارش هایی از 
کمیسیون اصل 9۰ و کمیسیون های تحقیق و تفحص به مرجع قضایی ارجاع 

شده ولی هنوز در این خصوص کسی احضار نشده است.
 فرارو نوشت: آمنه سادات ذبیح پور خبرنگار سیاسی خبرگزاری صداوسیما 
به عنوان سردبیر گروه رسانه های فارسی زبان بیگانه منصوب شد. در حکم 
 حسن عابدینی سرپرســت خبرگزاری صداوســیما بر تجربه و تعهد خانم 

ذبیح پور تاکید شده است.
  تابنــاک نوشــت: مهــدی ســالم رئیــس مرکز روابــط عمومــی و مرکز 
 اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات در توئیتی نوشت: اینستاگرام، 
صفحه زارع پور وزیر ارتباطات را از دســترس خارج کرده است. دسترسی به 

صفحه بهادر جهرمی سخنگوی دولت نیز توسط اینستاگرام مسدود شده است.
 همشــهری آنلاین  نوشت: مراسم تودیع و معارفه مدیرکل پست مازندران با 
غیبت حسین کرمی مدیرکل سابق پست مازندران  همراه شد. موضوع غیبت 
کرمی به صورت تلفنی پیگیری شــد که وی در ایــن زمینه گفت: بنده رتبه 
اداره کل پست استان را در کشور از ۳۱ به ۶ ارتقا داده ام. جلوی بسیاری از 
ناهنجاری ها را در پست استان    گرفتم، با وجود این به تغییر مدیریتی اقدام 

کردم و به این موضوع معترض شدم.
محمدی گلپایگانی: تلفات ۵۵ میلیون نفری جنگ های جهانی فراموش شد اما...

حجت الاسلام والمســلمین محمدی گلپایگانی در مراسم »افتتاح همزمان 
8927 طرح محرومیت زدایی بنیاد مستضعفان به ارزش 788 میلیارد تومان« 
گفت: نامی برده شــد از شــهید بزرگوارمان، مرحوم آقای قاسم سلیمانی؛ 
شــخصیت والایی که افتخار می کرد و می گفت ما امام حسینی هستیم. وی با 
بیان این که مکتب حضرت اباعبدا... الحســین مکتبی است که تا ابدیت زنده 
خواهد بــود، افزود: همه حوادثی که در جهان اتفاق افتاده و حوادث بزرگی 
هم بوده، به مرور زمان گرد فراموشــی بر آن نشسته است. جنگ جهانی اول 
و دوم کم تلفات نداشت. تا 55 میلیون نفر هم نوشته اند، اما اگر کسی بخواهد 
اطلاعاتی از این جنگ داشته باشــد، در گوشه کتابخانه ها و در کتاب های 
تاریخی باید بگردد و پیدا کند که این داســتان چیست و از کجا شروع شده 
اســت؟ همه فراموش شد، اما حادثه کربلا نه تنها زنده است، روز به روز هم 
بر رونق اش افزوده می شود. رئیس دفتر مقام معظم رهبری در بخش دیگری 
از سخنان خود گفت: ما افتخار داریم که ایام محرم که می شود وضع و سبک 
زندگی مردم عوض می شود. لباس سیاه می پوشند و دسته جات عزاداری راه 
می اندازند و هرچه با شــکوه تر هرســال برگزار می شود. این قضیه فراموش 
نمی شود. محمدی گلپایگانی همچنین گفت: حضرت آیت ا... آقای خامنه ای 
مدظله العالی روی قضیه فقرزدایی و رسیدگی به محرومان تاکید دارند که کم 

هم نیستند. / ایسنا

استاندار هرمزگان خبر داد

احداث 400 کلاس درس جدید در هرمزگان 

گروه خبــر //  مهراله رخشــانی مهر رئیس 
سازمان نوسازی مدارس کشوردر سفر به استان 
هرمزگان طی دیداری با مدیرعامل منطقه آزاد 
قشم اظهار کرد: در راستای محرومیت زدایی 
از مدارس در مناطق محــروم تجربه خوبی با 
قرارگاه سیستان و بلوچستان داشته بطوریکه 
با هزینه 4 میلیون تومان به ازای هر مترمربع و 
با یک سوم هزینه با سرعت و کیفیت احداث و 

بازسازی مدارس در آن استان پیش رفت.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ وی همچنین افزود: 
دیوان محاسبات ، سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
و بنیاد برکت کمک کــرده تا قرارگاه مدینه منوره 
حدود ۳7۰ کلاس درس در ســال ۱۴۰۰ احداث 
و بازسازی نماید.رئیس سازمان نوسازی مدارس 
کشــوردر ادامه با بیان اینکه علاقمند به همکاری 
قرارگاه مدینه منوره در بازسازی و احداث مدارس 
در استان هرمزگان نیز بوده ، ابراز داشت: تاکید ما 
بر این اســت که در مناطق صعب العبور مدارس 
با ســرعت احداث و بازسازی شود.رخشانی مهر 
با اشــاره به اینکه برآورد هزینه مدرسه سازی در 

سیستان و بلوچســتان حدود ۱۴۰ میلیارد تومان 
بوده است، خاطرنشــان کرد: اعتبارات تخصیصی 
به استان هرمزگان حدود ۳5۰میلیارد تومان بوده 
و اعتبار ســال ۱۴۰۱ اگر به استان تخصیص یابد 
تحول خوبی در مدرسه سازی در هرمزگان اتفاق 
می افتاد.وی با تاکید بر اینکه از سپاه، مناطق آزاد 
 و ســتاد اجرایی فرمان حضرت امــام )ره( انتظار 
می رود به ساخت مدرسه کمک کنند، خاطرنشان 
کرد: این نهادها همیشه نگاه مثبتی به حوزه ساخت 

مدارس داشته اند.
   رئیس سازمان نوســازی مدارس کشورافزود: 
اگر تفاهــم نامه ای منعقد شــود و تقســیم کار 
صورت گرفته مــی توان امیدوار بود که ســرانه 
فضای آموزشــی در قشم افزایش یابد.رخشانی با 
اعلام اینکه در سال جاری از محل اعتبارات ملی 
۶۰ میلیارد تومان برای مدرســه سازی درجزیره 
 قشــم هزینه شده اســت، اظهار کرد: برای تکمیل 
پروژه های نیمه تمام این شهرســتان حدود ۱۶۰ 

میلیارد تومان نیاز است. 
   وی در پایــان ضمن ابراز امیــدواری در روند 

پرشتاب مدرسه سازی در کشور تصریح کرد: طی 
تفاهم نامه ایی با مشــارکت قرارگاه مدینه منوره ، 
منطقه آزاد قشم و سازمان نوسازی مدارس کشور 
در مجموع ۴8 کلاس درس در قشــم احداث می 
شود.گفتنی اســت؛ در این سفر یکروزه سرهنگ 
برهخت مســئول قرارگاه محرومیت زدایی نیروی 
زمینی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی ، سرهنگ 

اسکندری نســب معاون هماهنگ کننده قرار گاه 
مدینه منوره جنوب کشور در استان هرمزگان، رضا 
مدرس معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری 
هرمزگان، سیدفخرالدین هاشمی مدیرکل نوسازی 
مــدارس هرمزگان و قویدل مدیــرکل آموزش و 
پرورش هرمزگان رییس سازمان نوسازی مدارس 

کشور را همراهی می کردند.

رئیس سازمان نوسازی مدارس کشوردر سفر به هرمزگان :

تخصیص اعتبارات ، نویدبخش تحولات ارزنده در مدرسه سازی است
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طرحی در تاریکی
خانه ای بودی میان پایتخت

داخل آن خانه رفتن بود سخت
 درب آن محکم، کلیدش بود لیست
غیر از آن دیگر به آنجا راه نیست

داخل خانه بسی تاریک بود
قوتشان نان جو و شیشلیک بود

عده ای رفتند شفافش کنند
تا که مثل آسمان صافش کنند

بس که حرص از جانشان بیرون بدُی
هرچه تاریکی است خود تابان شدی

اندر آن تاریک بی شفافیت
یک به یک جستند راه عافیت
طرحی از عقل دوم بیرون جهید
در هوا چرخید و بر میز آرمید
تا مجازی را حقیقی تر کنند

دامن از دریای معنی،  تر کنند
ای پسر دامان در این دریا بشوی

فورمول لکه بری از آن بجوی
چیست هین این پست ها! کامنت ها؟

رفت سر ها! اندکی پایین بیا!
عقل ها و نقل ها از هم گسست

جان جدت ژاژ خاییدن بس است
چیست دریای مجازی ای دغل؟
کله ما را در آن کردی کچل!
این نصیحت ها اثر در تو نکرد

قصه شد مفقود و فکم یافت درد
توی آن تاریک خانه سر زده
طرح از عقل دوم در آمده

یک نفر بر جلد آن دستی کشید
ناگهان اسم صیانت شد پدید

گفت به به! شد مجازی راستین
چون که جز پستی نمی بینی در این
طرح چون از خانه مان بیرون رود

از حقوق ما صیانت می شود
دیگری بر کاغذ دیگر رسید
نام فیلتر را در آن کاغذ بدید

بانگ زد وا فیلترا وا فیلترا
وا جیمیلا وای اینستاگراما

کو گوگل تا باز یابم جست و جو؟
واتس اپ و آپدیت هایش نیست! کو؟

دیگری نام مشاغل را چو دید
جیغی از هیپوتالاموسش کشید

گفت این تعطیلی و بیکاری است
فقر و بی نانی ست این! این خواری ست

وارهید ای کاسبان راه دور
راه کسب و سودتان گشته است کور

دیگری گفتا چه می گویید هی؟
جاج مندان! ژاژ خایی تا به کی؟

 جملگی از خط سوم غافلید
از همین رو در مجازی خود وِلید!

عاقلی را چشم معنا بود باز
مرد صاحب عقل بود و چاره ساز
چون رسید و دعوی ایشان شنفت

ماسک را برداشت از رخ بعد گفت
جمله دعواها از آن آمد پدید

چون کسی طرح صیانت را ندید!
شد عقولات شما پر شور و شر

چون که مجلس نیست شفاف ای پسر!
گر کسی بودی که توضیحش دهد
جمله خلقان از عداوت می رهند!

این مجازی گشته بس بی قید و بند
باید افسارش کنی ای عقل مند
لیک چون با خلق تفسیرت نبود
جمله گردد دشمن تو زود زود

  امین شفیعی

طنز
علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // نماینده ولی 
فقیه در اســتان و امام جمعه یزد گفت: برنامه های دهه 
مهدویت باید محله محور و خانه به خانه و با مشــارکت 

جوانان محات انجام شود. 
   به گزارش خبرنگاردریا ؛ آیت الله »محمدرضا ناصری« 

در جلسه شورای سیاستگذاری فعالیت های مهدوی یزد 
با اشاره به خاطراتی از دوران تبعید امام به نوفل لوشاتو، 
اظهار کرد: خانه ها در روستای نوفل لوشاتو ویلایی بود 
و بــا حضور امام خمینی)ره( در این دهکده، رفت و آمد 
زیاد شد.وی عنوان کرد: به همین دلیل به امام پیشنهاد شد 
که ملاقاتی با مردم این دهکده داشته باشند که امام فرصت 
فکر کردن درباره این موضوع را خواستند و پس از مدتی، 
در ایام کریسمس امام شیرینی و گل برای مردم فرستاد 
 که این اقدام بســیار اثرگذار بود.ناصــری بیان کرد: در 

برنامه های شــورای فعالیت های مهدوی نیز باید فکر 
 شود و پیشنهاد می کنم که نظیر اقدام امام راحل در همه 
محله های شــهر انجام شــود.امام جمعه یزد ادامه داد: 
فعالیت های مهدوی باید پیام امام زمان )عج( را به تمام 
خانه ها ارسال کند و ارسال هدیه ای می توان عشق امام 

زمان را در دل مردم تقویت کند.
   ناصری بر انجــام اقدامات اثرگذار تاکید کرد و گفت: 
جشــن باید برای مردم باشد و باید تدابیری اتخاذ شود 
که همه مردم در برنامه ها شــرکت داشــته باشند.وی 

تصریح کرد: اســتفاده از مشــارکت و همراهی جوانان 
محله های یزد در مناســبت های مهــم از جمله نیمه 
شعبان ضروری است و می تواند حرکتی تاثیرگذار باشد.

رستگاری دبیر شورای سیاستگذاری و پشتیبانی فعالیت 
های مهدوی اســتان یزد نیز در این جلسه اظهار کرد: بر 
اساس اعلام ســتاد فعالیت های مهدوی، هر سال از 5 
 تا ۱5 شــعبان به عنوان دهه مهدویت نامگذاری شده و 
برنامه های امســال دهه مهدویت با شعار »تمدن نوین 
اسلامی زمینه ساز ظهور است« دنبال می شود.وی عنوان 

 کرد: اولین برنامه ما، همایش تعلیم و تعلم مهدوی است که 
فعالیت های آن از شش ماه پیش آغاز شده و اختتامیه آن 
 نیز روز 22 اسفندماه با حضور حجت الاسلام قرائتی برگزار 
می شــود.وی از تدارک و پیش بینی دو جشــن بزرگ 
توسط دو گروه در نیمه شعبان خبر داد و بیان کرد: »در 
انتظار خورشــید« در امامزاده سید جعفر)ع( و »جشن 
بزرگ پیاده راه ولیعصر )ع(« در محله امامشهر، دو جشن 

تدارک دیده شده است.
   رستگاری ادامه داد: در زمینه احیای شب نیمه شعبان 
نیز به عنوان یک فضیلت، هم به صورت حضوری و هم 
مجازی پیش بینی هایی انجام شــده است.در این دیدار 
مسئولان کمیته های مختلف شــورای مهدویت استان 
 یزد به بیان گزارشــی از فعالیت های خود به مناســبت 

نیمه شعبان و دهه مهدویت پرداختند.

امام جمعه یزدتاکید کرد

انجام برنامه های دهه مهدویت ، محله محور و خانه به خانه

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان خواستار 
افزایش تبادلات تجاری کرمان و افغانستان شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، علی زینی وند در جمع تجار کرمانی 
گفت: امیدواریم با توجه به رویکرد مثبت امینیان سفیر ایران در 
افغانستان، زمینه مبادله تجاری میان استان کرمان و این کشور 
رونق بگیرد.همین جا از امینیان دعوت می کنیم که تشریف بیاورند 
کرمان و پتانسیل های همکاری اقتصادی استان کرمان را بررسی 
کنند.زینی وند در این نشســت آنلاین با تشریح پتانسیل های 
جغرافیایی و اقتصادی اســتان کرمان، گفت: می توان از ظرفیت 
فنی و مهندسی و پشتیبانی استان برای توسعه زیرساخت های 

بندر چابهار بهره گرفت و خیلی کارها را انجام داد.ایجاد انبارهای 
استراتژیک و سایر ظرفیت های زیرساختی و تسهیل از جمله 
این موارد اســت.در بخش سلامت هم استان کرمان برای ارائه 
خدمات به کشورهای همسایه مانند افغانستان، ظرفیت خوبی 
دارد.در حوزه پذیرش دانشجو استان کرمان قطب آموزش علوم 
انسانی و مهندسی اســت و می توان در این بخش هم کارهای 
خوبی کرد.اســتاندار کرمان در بخش دیگری از ســخنانش با 
اشاره به اینکه قریب به ۱2 درصد جمعیت استان کرمان را اتباع 
کشور افغانستان تشکیل می دهند؛ گفت: میزبانی ما از برادران و 
خواهران افغانستانی موجب شده تا ارتباط خوبی با آنها شکل 
بگیرد و استان کرمان این آمادگی را دارد از سرمایه گذاری های 
افغانستانی هایی که تمکن مالی دارند، میزبانی کند.دکتر زینی وند با 
اشاره به ظرفیت های بخش تولید و تجارت در استان، بر تسهیل 
زمینه صادرات کالاهای مصرفی ضروری به افغانســتان تاکید 
کرد: می توان محصولات غذایی، میوه، محصولات معدنی و… 
را هم به این کشــور صادر کرد.البته این کارها نیازمند این است 
که هیأت های دو طرف با یکدیگر رفت و آمد داشــته باشند که 
خوشبختانه اتاق بازرگانی کرمان در این زمینه فعال است و ما هم 

از این رویکرد حمایت می کنیم.

حسن سیاوی سرویس استان ها // اعضای سه شبکه سازمان یافته و اخالگر در نظام توزیع نهاده های دامی و کالاهای اساسی 
وارداتی کشور شناسایی و 1۲ نفر از اعضا آن پس از اقدامات اطاعاتی و عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره کل 

اطاعات خوزستان دستگیر شدند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، متهمان  با ســوء استفاده از خلاء   موجود در فرآیند تخلیه،  نگهداری و ترخیص کالا از مبادی 
واردات اقدام به ســرقت تریلرهای حامل انواع نهاده های دامی و کالای اساسی می کردند که منجر به کسب میلیاردها ریال 
درآمد نامشروع برای این شبکه های سازمان یافته شده است.براساس اعلام روابط عمومی اداره کل اطلاعات خوزستان چند 
دســتگاه کامیون، حدود ۱۰۰ تن شکر وارداتی، تعداد زیادی حواله و پلاک های جعلی خودرو، چندین هزار دلار پول نقد از 
متهمان کشف و ضبط شده است. اداره  کل اطلاعات خوزستان با قدردانی از همکای مردم استان، آماده دریافت هرگونه اخبار 

مرتبط با مفاسد اقتصادی از  طریق شماره تماس۱۱۳  ستادخبری وزارت اطلاعات است.

   حسن سیاوی سرویس استان ها //  استاندار 
خوزســتان گفت: دلیلی ندارد کسی در مراسم 
عروسی و عزا تیراندازی کند و امنیت محله ای 

را به خطر بیندازد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، صادق خلیلیان در نخستین 
نمایشگاه دستاوردهای جامعه اطلاعاتی در حوزه سلاح 
و مهمات غیرمجاز استان خوزستان با بیان اینکه ایران 
در سطح منطقه و جهان بسیار تأثیرگذار است، اظهار 
کرد: نظام مقدس جمهوری اســلامی در مسیر رشد و 
توسعه خود یک توسعه همه جانبه را در ابعاد اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی و فرهنگی دنبال می کند.وی با بیان 
اینکه این مسیر همراه با توسعه عدالت و امنیت است، 
افزود: بســتر توسعه و زندگی یک ملت امنیت بوده و 
این امنیت است که شرایط را برای تداوم رشد و توسعه 
هر کشوری فراهم می کند.استانداری خوزستان ادامه 

داد: مردم در کشوری که زندگی می کنند باید در امنیت 
باشند و ایجاد این امنیت وظیفه حاکمیت است؛ بنابراین 
برای رشد و توسعه اقتصادی سرمایه گذار نمی آید مگر 
اینکه امنیت وجود داشته باشد.خلیلیان ادامه داد: بدون 
ســرمایه گذاری نیز جمعیت بیکاران افزایش یافته و 
ناامنی ایجاد می شــود و به همین خاطر برای رشد و 
توسعه همه جانبه از جمله رشد اقتصادی و همچنین اگر 
می خواهیم بیکاری برطرف شود نیازمند امنیت هستیم.

وی بیان کرد: حاکمیت ما ریشه در درون کشور و مردم 
دارد بنابراین امنیت باید با کمک مردم برقرار شــود.

استانداری خوزستان تصریح کرد: با همراهی بزرگان 
و سران عشــایر و همه جامعه باید دست به دست هم 
دهیم و اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی را محقق 
کنیم. ما همه یک خانواده هســتیم و اهداف مشترک 
داریم و برای رســیدن به این اهداف باید تلاش کنیم.

خلیلیان با بیان اینکه یکی از زیربناهای اساســی هر 
جامعه فرهنگ آن جامعه اســت، گفت: نظام ما مبتنی 
بر دین مقدس اســلام است و قانون اساسی ما نیز بر 
اســاس همین دستورات دینی نوشته شده و امنیت در 
این قانون در ابعاد مختلف موردتوجه قرار گرفته است.

وی افزود: وظیفه اصلی ما این است که بتوانیم این امر 
مهم را محقق کنیم. اگر قرار باشــد که هرکس اسلحه 
دست بگیرد و هر وقت خواســت از آن استفاده کند 
بدون شک امنیت در جامعه محقق نمی شود.استاندار 

خوزســتان با تاکید بر اینکه باید بحث اسلحه مجاز 
و غیرمجاز را دوباره بازبینی کنیم، گفت: اسلحه های 
مجاز باید مجدداً مورد بررسی قرار گیرند چون زمانی 
ضرورت ها ایجاب می کرد مجوز داده شود اما آیا همان 

ضرورت ها وجود دارد؟
  خلیلیان با بیان اینکه امنیت باید با همکاری، همدلی 
و همیاری مردم ایجاد شــود، ادامه داد: سران عشایر 
باید در جلوگیری از اســتفاده اســلحه در مراسمات 
فرهنگ ســازی کنند.وی افزود: در سطح جامعه نیز 
رســانه ها وظیفه اصلی و اساســی دارند؛ آنها باید به 
صحنه آمده و این وضعیت را در خوزســتان خاتمه 
دهند.اســتاندار خوزســتان در ادامه گفت: یکی از 
اقداماتی که در خوزســتان از حدود دو ماه قبل انجام 
شده انسداد فیزیکی و کنترل هوشمند مرزها است.وی 
افزود: با این کار ۶۰ تا 7۰ درصد ورود سلاح به کشور 
را کنترل خواهیم کرد.خلیلیان در خصوص به کارگیری 
سلاح و حمل و استفاده از آن عنوان کرد: حتماً باید با 
متخلفان برخورد قانونی کرده و با حمل سلاح غیرمجاز 
مبارزه کنیم چون دلیلی ندارد کسی در فضای عمومی 
اسلحه به دست بگیرد.استاندار خوزستان گفت: اینکه 
افرادی در جامعه به بهانه عروســی و عزا بخواهند از 
اسلحه استفاده کنند قطعاً مسئولان امر با آنها برخورد 
خواهند کرد؛ دلیلی ندارد کسی در یک محله بخواهد 
یک تیر شلیک کند و امنیت جامعه را به خطر بیندازد.

استاندار خوزستان :

دلیلی ندارد کسی در مراسم عزا و عروسی تیراندازی کند
استاندار کرمان تاکید کرد

لزوم افزایش مبادلات تجاری کرمان با افغانستان

شناسایی سه شبکه  سازمان یافته اخلالگر اقتصادی 
در خوزستان

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // سرپرست آموزش و 
پرورش عشایری اســتان کرمان گفت: گستره سرزمین 
عشایری اســتان به عنوان بزرگترین پهنه کشور دارای 

489 مدرسه است. 
   بــه گزارش خبرنــگار دریا ؛  طی مراســمی از یک واحد 
آموزشی عشایری در منطقه عشایری کفه مر روستای چاه تلخ 
ســیرجان بهره برداری شد و عملیات اجرایی ۶ واحد آموزشی 
عشایری نیزدر منطقه عشایری کفه مر سیرجان آغاز شد.سهراب 
محمدی ســلیمانی سرپرســت آموزش و پرورش عشایری 
استان کرمان در حاشــیه این مراسم گفت: این واحد آموزشی 
با زیربنــای 5۰ مترمربع و هزینه 5 میلیارد ریال از کمک های 
شــرکت های صنعتی و معدنی ساخته شده است.وی افزود: در 
شهرستان ســیرجان 7۰ واحد آموزشی عشایری احداث شده 
است که 7 واحد در حال بازسازی هستند و ۶ واحد آموزشی 
هم که تخریبی بودند امروز عملیات اجرایی شــان آغاز شد که 
با هزینه ۳۰ میلیارد ریال از اعتبارات بنیاد مستضعفان انقلاب 
اسلامی سال آینده به اتمام می رسند.محمدی سلیمانی گستره 

سرزمین عشایری اســتان کرمان را با ۱۰2 هزار کیلومتر مربع 
بزرگترین گستره عشایری کشورعنوان کرد و گفت: این گستره با 
استان های فارس، هرمزگان و سیستان بلوچستان همجواراست 
و از صعب العبورترین مناطق عشــایری کشور است که دارای 
۴89 مدرســه عشایری است.سرپرســت آموزش و پرورش 
عشایری اســتان کرمان گفت: خیران در سیرجان و عنبرآباد 
در حال ســاخت مدارس عشایری هستند و به زودی خوابگاه 
دانش آموزان عشــایری سیرجان به همت خیرین و نیکوکاران 

ساخته می شود.
   سهراب بهاءالدینی فرماندار ســیرجان افزود: کمبود فضای 
آموزشــی، مهم ترین چالش آموزش عشــایری بوده است که 
نیازمند اعتبار برای نوسازی و احداث مدارس عشایری هستیم 
و از ۶ واحد آموزشی که امروز عملیات اجرایی شان آغاز شد 
یک واحد همان واحد آموزشی بود که در ابتدای سال تحصیلی 
جاری در روستای چاه بگســی در سقف کلاس دانش آموزان 
در حال تحصیل مار گزنده وجود داشت که امروز این مدرسه 

تخریب و ساختمان مستحکم و جدید ساخته می شود .

وجود 489 مدرسه عشایری  در کرمان 

حسن سیاوی سرویس استان ها // رئیس 
سازمان ثبت اســناد و اماک کشور گفت: 
بسیاری از کشورها اسناد حدنگاری را برای 
اراضی صادر کرده انــد و ما تقریبا   تمامی 
جزو کشــورهایی هستیم که متاسفانه این 
موضوع بنا به دلایلی در آن ها محقق نشده 

است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حســن بابایی در 
دیدار با نماینده ولی فقیه در خوزســتان اظهار 
کرد: استان خوزستان در بحث تثبیت اراضی و 
صدور اسناد کاداســتری اقدامات خوبی انجام 

داده است .
وی افزود: در حوزه صدور اســناد کاداستری، 
منابع طبیعی کار را به سرانجام رسانده و اسناد 
9۰ درصد از اراضی ملی صادر شــده اســت. 
مابقی نیز مربوط به کمیسیون های رفع تداخل 
است و وزارت جهاد کشاورزی باید اراضی را 
به ما شســته رفته تحویل دهد تا اسناد آن ها را 

صادر کنیم.
    رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
گفت: در لایحه اراضی کشاورزی بیشتر اختلاف 

 بین زارعین اســت. در خیلی از اســتان ها کار 
در این خصوص آغاز شــده و امــروز نیز در 
شــورای حفظ بیت المال در اهــواز کار دنبال 

می شود.
وی تصریح کرد: اســناد کاداستری کشاورزی 
تقاضامحور است و مردم باید برای آن پیش قدم 
شــوند و مدارک و مســتندات را ارائه کنند تا 
بتوانیم ســند را صادر کنیم.بابایی افزود: قطعا 
صدور اســناد حدنگاری و تثبیت اراضی، نقش 
موثری در کاهــش ورودی پرونده ها، نزاع ها و 
دعاوی حقوقی خواهد داشــت و امیدواریم که 

این امر در خوزستان محقق شود.
    وی با بیان اینکه ســازمان ثبت اســناد این 
آمادگی را دارد که اعتبارات مربوط به اســناد 
کشاورزی را تا چندین برابر افزایش دهد، گفت: 
ان شــاءالله بتوانیم حوزه کاری مان را در اسناد 

کشاورزی گسترش دهیم.
   رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک کشور 
در ادامــه افزود: می طلبد که ســایر مدیران در 
امور اراضی، منابع طبیعی، راه و شهرســازی و 
سازمان بازرسی استان ها کمک و حمایت کنند  

زیرا ثبت اسناد به تنهایی نمی توانند این اقدام را 
انجام دهد.

  بابایی بیان کرد: بســیاری از کشــورها اسناد 
حدنگاری را برای تمامی اراضی صادر کرده اند 
و ما تقریبا جزو کشورهایی هستیم که متاسفانه 
این موضوع بنا به دلایلی در آن ها محقق نشده 

است.
   وی گفت: تاکید ریاســت و مســئولان عالی 
قوه قضائیه این اســت که با کمک مســئولان 
 اســتانی بتوانیم ایــن موضع را به ســرانجام

 برسانیم.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور عنوان کرد 

تاکید قوه قضائیه در به سرانجام رساندن حدنگاری اراضی

  

 علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // استاندار 
یزد گفت: شــرکت های معدنی، تولیدی و صنعتی 
استان حساب ها و گردش مالی حساب خود را تا ۲8 

اسفندماه جاری به بانک های استان منتقل کنند. 
  به گزارش خبرنگار دریا، مهران فاطمی در نشســتی 
با برخی از مدیران شــرکت های صنعتی و معدنی استان 
افزود: انتقال حساب های بانکی شرکت های بزرگ معدنی 
 و صنعتی در اســتانی که فعالیــت دارد تکلیفی قانونی 
است که ســالیان طولانی بر زمین مانده و اجرایی نشده 

است.
   وی با اشاره اهمیت در نظر گرفتن منافع ملی و منافع 
استانی ادامه داد: رشــد اقتصادی 8.۶ درصدی در سال 
۱۴۰۱ در صورتی محقق می شــود که منافع و مصارف 
بانک ها در این تراز تنظیم شــود و  شرکت های صنعتی 
و معدنی موظف هستند تا 28 اسفند سال جاری تمامی 

حساب ها و گردش های مالی حسابشان را به بانک های 
اســتان منتقل کنند وگرنه از خدمات محروم می شوند.

اســتاندار یزد اظهار کرد: به منظور تشویق و حمایت از 
صاحبان سرمایه، از تخفیف حقوق دولتی و بخشودگی 
جرایم مالیاتی بهره مند می شوند و بانک ها موظف هستند 
در همان ترازی که در تهران به این مجموعه ها خدمات 
داده می شود به شرکت ها مجموعه های معدنی و صنعتی 
خدمات ارائه کنند و در صورت کم کاری بانک و ایجاد 
نارضایتی شــرکت، اقدام مناسب به عمل می آید.    سه 
هزار و 7۰۰ واحد صنعتی در اســتان یزد فعال است که 
افزون بر ۱۰۰ هزار نفر در این واحدها مشــغول به کار 
هستند و حدود هزار نوع محصول در این واحدها تولید و 
علاوه بر عرضه در بازارهای داخلی، به 9۳ کشور صادر 
می شود.یزد چهارمین استان صنعتی و با 5۰ نوع  اندیس 

معدنی نیز دومین منطقه معدنی کشور است.

استاندار یزد :

 واحدهای صنعتی استان حساب های خود 
را به یزد منتقل کنند

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //مدیر کل میراث فرهنگی یزد از برگزاری 
رویدادهای متنوع در نوروز 1401 با هدف معرفی ظرفیت های گردشگری استان 

خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد آخوندی از آمادگی اســتان برای برگزاری 
رویدادهای متعدد گردشــگری در نوروز ۱۴۰۱ خبر داد و گفت: امســال با 
برگزاری رویدادهای متنوع و متعدد گردشگری به استقبال نوروز خواهیم رفت 

که در این خصوص مناسبات مذهبی و فرهنگی مورد تمرکز هستند.
    وی با بیان این که تمام استان خصوصاً روستاها با اهتمام دهیاری ها و جامعه 

محلی برای نوروز آماده باشند، گفت: رویدادهای متنوع باید با رویکرد معرفی 
ظرفیت های استان به خصوص روستاها برگزار شوند.

    این مســئول با بیان این که موزه ها و اماکــن تاریخی نیز باید آماده میزبانی 
 از گردشــگران باشــند، گفت: باید آمادگی داشــته باشــیم که بخشــی از 
رویدادهای گردشــگری را به سمت اماکن تاریخی و فرهنگی به ویژه موزه ها 

سوق دهیم.
  آخوندی خاطرنشــان کرد: نوروز ۱۴۰۱ را می توانیم سالی پربار در برگزاری 

رویدادهای بسیار متنوع و خلاقانه در یزد پیش بینی کنیم.

استقبال یزد از نوروز ۱40۱ با رویدادهای متنوع گردشگری

کاریکاتور

طرح :  بیتا  هوشنگی

شب عید

راه اندازی کلبه واکسیناسیون کودکان در یزد 
علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //کلبه واکسیناسیون کودکان در مرکز تجمیعی واکسیناسیون 

امام علی و مرکز چهارده معصوم امامشهر راه اندازی شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر مسعود شریفی،  معاون فنی مرکز بهداشت استان یزد اظهار کرد: به منظور تشویق 
کودکان به انجام تزریق واکسن، مرکز تجمیعی واکسیناسیون امام علی )ع( ومرکز چهارده معصوم امامشهر مجهز به 
کلبه واکسیناسیون کودکان شدند.وی با بیان این که تاکنون ۱۶،۶ درصد کودکان 5 تا ۱2 سال، نوبت اول واکسن 
کرونا را دریافت کردند، افزود: همچنین تاکنون 5۰ درصد افرادبالای ۱8 سال که سه ماه از دریافت دُز دوم آنها 
گذشته است، نوبت سوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند.معاون فنی مرکز بهداشت استان یزد تصریح کرد: از ابتدای 
واکسیناسیون، دو میلیون و 7۴ هزار دُز و ۶7۶ دُز واکسن به گروه هدف تزریق شده است که 929 هزار و 2۱۰ 

دُز در نوبت اول و 8۱8 هزار و ۶۰9 دُز در نوبت دوم واکسن کرونا را دریافت کرده اند .
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فرهنگ  و هنر

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان :
 کانون های فرهنگی هنری مساجد مهمترین سنگر 

برای جهاد تبیین هستند
  ســرویس فرهنگی  // جهانگیري با اشــاره به پتانســیل و ظرفیت 
کانــون هاي فرهنگي هنري مســاجد، گفت: این مراکز فعــال و پویا که 
از برکات نظام مقدس جمهوري اســلامي به شــمار مي روند، مهمترین 
ســنگر براي جهاد تبیین هســتند.به گزارش خبرنگار دریا ، » اســمعیل 
جهانگیری« ضمن تبریک سالروز تاســیس کانون های فرهنگی هنری 
مســاجد، اظهار کرد: گســترش کانون های فرهنگی هنری مساجد در 
 اقصی نقاط کشور، ظرفیتی بسیار خوب در حوزه فرهنگ و هنر محسوب 
می شود و در شناسایی استعدادها و تربیت فعالان فرهنگی و هنرمندان متعهد 
نقش بسزایی دارد.وی از کانون ها به عنوان بازوی ادارات فرهنگ و ارشاد 
اسلامی در مناطق مختلف شــهری و روستایی یاد کرد و افزود: این مراکز 
نقش موثری در فرهنگ سازی، جهاد تبیین، ترویج آموزه های قرآنی، سیره 
نبوی و معارف اهل بیت)ع( ایفا می کنند.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 استان هرمزگان ادامه داد: ارتقا سطح فرهنگی جامعه در گرو توسعه و تقویت 
کانون های فرهنگی هنری مساجد است . وی عنوان کرد: کانون های فرهنگی 
هنری مساجد با ابزارهایی که در اختیار دارند ازجمله حضور جوانان متعهد 
و انقلابی می توانند بســیاری از طرح ها و برنامه های فرهنگی، آموزشی و 
مشاوره ای را با محوریت امام جماعت و در فضای معنوی مسجد اجرا کنند.

جهانگیری با تاکید بر اهمیت جایگاه و تأثیرگذاری کانون های فرهنگی هنری 
مساجد، گفت: ضروری است که بیش از پیش در راستای حمایت و تقویت 
کانون ها حرکت کنیم.وی ضمن تقدیر از عملکرد مدیران و ائمه جماعات 
کانون های فرهنگی مساجد در نقاط مختلف استان، گفت: برنامه های مختلف 
آموزشــی ویژه فعالان فرهنگی مساجد در دستور کار قرار دارد که از سال 
جدید اجرایی خواهد شد.گفتنی است؛ در حال حاضر یکهزار و ۶۰ کانون 

فرهنگی هنری در سطح مساجد استان هرمزگان فعالیت می کنند.

برنامه های بزرگداشت 
حکیم نظامی گنجوی هرمزگان اعلام شد

  ســرویس فرهنگی // مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی هرمزگان 
 از برگــزاری بیش از 2۰ برنامه فرهنگی هنری به مناســبت بزرگداشــت 
حکیم نظامی گنجوی در سطح استان هرمزگان خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا، 
اسمعیل جهانگیری با اعلام این خبر گفت : برنامه های بزرگداشت حکیم نظامی 
 گنجوی به مدت یک هفته از تاریخ 2۱ لغایت 2۶ اسفند ماه در مرکز استان و 
 شهرســتان های مختلف برگــزار می شــود.وی در اهمیت بزرگداشــت 
حکیم نظامی گنجوی عنوان کــرد : حرکت نوینی با هدف صیانت و معرفی 
 ســرمایه های فرهنگی و هنری کشــور آغاز شده اســت تا از مصادره این 
سرمایه ها توسط دیگر کشورها ممانعت به عمل آید و بزرگداشت حکیم نظامی 
گنجوی شروعی است که در سال آتی به سایر مفاخر نیز تعمیم پیدا خواهد کرد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان با اعلام برنامه های هفته بزرگداشت 
حکیم نظامی گنجوی پرداخت و عنوان کرد : مراسم بزرگداشت و بررسی آثار 
برگرفته از منظومه های حکیم نظامی در جنوب ایران ، قصه گویی و نقاشی با 
 موضوع نظامی گنجوی، آشنایی با زندگی نامه حکیم نظامی ، نظامی خوانی ، 

کارگاه های تخصصی ، شب شعر و ... از مهمترین این برنامه ها می باشد.

خبر

ســرویس فرهنگــی // بازیگر فیلم ســینمایی »ناخدا 
خورشــید« گفت: رمان برای حرفه من بســیار حیاتی 
است، همیشه به شــاگردانم گفته ام که اگر می خواهید 
 بازیگــر خوبــی شــوید، رمــان بخوانیــد؛ همچنان 
که موفق ترین آثار ادبی جهان، رمان های تاریخی هستند. 
   داریوش ارجمند  و با اشــاره به اهمیت خوانش آثار ادبی و 
کاربرد آن در زندگی هنــری، بیان کرد: همه ژانرهای کتاب را 
مــی خوانم اما چون تاریخ خوانــده ام به متون تاریخی علاقه 
خاصی دارم، چــرا که زندگی آدم ها در ظرف تاریخ اســت. 
 وی افزود: تاریخ و ســینما پیوند عجیبی باهم دارند و به وسیله 
کتاب می توانیــد دوره ای را که در آن زیســت نکرده اید را 

زیست کنید.
    وقتی کتاب ژرمینال )اثــر امیل زولا( را می خوانید متوجه 
می شوید که در معادن و بدبختی های آن روزگار فرانسه مردم 
چطور زندگی می کردند؛ دانستن این ها مهم است. بازیگر فیلم 
ســینمایی شــیخ مفید )فریبرز صالح ۱۳7۴( بیان کرد: ضمن 
 این که در دین ما هم این نگاه هســت و قرآن می گوید سیر و 
 ســفر کنید، به زندگی گذشــتگان نگاه کنید که چگونه زندگی 
می کرده اند؛ برای این که این اقبال را به شما می دهد که بفهید 

چگونه باید زندگی کنید و این تاریخ هست. 

*  رمان برای حرفه من بسیار حیاتی است
  ارجمنــد با تاکید بر کاربرد خوانــش رمان در زندگی هنری، 
یادآور شد: رمان برای حرفه من بسیار حیاتی است؛ به شاگردانم 
هم همیشه گفته ام که اگر می خواهید بازیگر خوبی شوید رمان 
بخوانید. بازیگر فیلم ســینمایی ناخدا خورشید )ناصر تقوایی 
 ۱۳۶5( ادامــه داد: برای این که یک بازیگــر بتواند در قالب 
نقش های دیگر بــرود باید زیاد بخواند؛ امــروز جهان هفت 
میلیارد آدم دارد و شــما باید بتوانید نقش هرکدام از این هفت 
میلیارد را بازی کنید و شناخت این آدم ها مستلزم همین رمان 
خواندن است. وی افزود: زیبایی ها و لحظاتی از زندگی که یک 
رمان نویس تفســیر و توصیف و بیان می کند و با استناد به آنها 
حرفهایش را می زند نوعی از زیســت در جهان دیگران است 
که اگرچه در دل به اندازه ای که تاریخ را بخوانید نمی نشــیند 
اما اثر خودش را می گذارد. بازیگر فیلم ســینمایی قاعده بازی 
)احمدرضا معتمدی ۱۳85( خاطرنشــان کرد: موفق ترین آثار 
ادبی جهان، رمان های تاریخــی مانند جنگ و صلح، برادران 
کارامازوف، زنگ ها برای که به صدا در می آیند، هستند. برنده 
سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش مکمل مرد برای فیلم سگ 
کشی )بهرام بیضایی ۱۳79( ادامه داد: وقتی پیرمرد و دریا )اثر 
ارنســت همینگوی( را می خوانی، متوجه می شوی که در این 
اثر پیرمردی به قدمــت تاریخ، دریایی به عظمت تاریخ و یک 
زندگی انسانی به عظمت انسان وجود دارد. ارجمند یادآور شد: 
این تجربه چگونه به دست می آید؟ فقط با خواندن و کتاب چرا 

که در یک عمر کوتاه 7۰ یا 8۰ ساله به آن نمی رسید. 
*  سینما هم مانند کتاب تجربه ای اعلاست

  ارجمند در ادامه با اشــاره به اهمیت سینما در افزایش دانش 
آدم ها و مخاطبان، خاطرنشان کرد: سینما هم این کار را می کند 
که در دو ساعت شما با چندین زندگی آشنا می شوید و یک برهه 

تاریخی را می بینید و متوجه چیزهایی خواهید شد؛ سینما هم 
به هرحال نوعی تاریخ نویسی می کند که هم می تواند مبتذل و 
هم اعلا باشد. اینها مهم هستند و به همین دلیل است که بسیاری 
 از آدم ها به ســراغ قهرمانان تاریخی می روند. وی افزود: این 
رفتن به سراغ تاریخ، ظریف ترین، نحیف ترین، مشکل ترین و 
 عجیب ترین مامن برای کار هنری است، چرا که آدم های بزرگ را 

می طلبد؛ تاریخ خود موضوع بزرگی است.
     این کــه بخوانی، حظ کنی و دوباره بازآفرینی اش کنی، بعد

 نشــان دهی و قصدی از آن داشــته باشــی. بازیگر مجموعه 
تلویزیونی روز بلوا )احمدرضا معتمدی ۱۳98( گفت: بزرگترین 
کسی که این کار را انجام داده است، یعنی برای بازآفرینی معنا به 
سراغ تاریخ رفته، استاد الاساطیر همه مردم ایران و باهوشترین 
آدمی که تاریخ به خودش دیده، حکیم ابوالقاسم فردوسی است 
که باهوشتر از او در جهان متولد نشده است. بازیگر سریال امام 
علی )ع( )داوود میرباقــری۱۳7۰( با تاکید بر اهمیت خواندن 
نهج البلاغه اظهار داشــت: نهج البلاغه را بخوانید که اگر به آن 
دل بدهید، به اندازه دو مدرک دکتری دانشگاه، در آن کتاب چیز 

برای یادگرفتن هست. 
*  کار اداری نباید وارد هنر شود

  وی در انتها و در پاســخ به این پرســش که در مورد شورای 
سینما چه عقیده ای دارد، خاطرنشان کرد: با کارهای اداری هنر 
کاری ندارم و معتقدم کار اداری نباید وارد هنر شــود و هنرمند 
باید مانند ماهی در دریا باشد، چون کار اداری جز ماده و تبصره 
و قانــون و ... چیز دیگری ندارد و همه اینها دســت و پا گیر 
هستند؛ رابطه هنرمند با جهان مانند رابطه ماهی با آب است. به 
گزارش قدس آنلاین ؛ این بازیگر پیشکسوت تاکید کرد: هنرمند 
اگر آزاد نباشد، نمی تواند کار کند؛ او باید برای این آزادی تربیت 

شود نه با زور بلکه با اراده ای شخصی. 

داریوش ارجمند:

سینما هم مانند کتاب تجربه ای اعلاست

  

هرمزگان،  استاندار   // فرهنگی  سرویس 
تبیین توحش و قســاوت آمریکایی ها در 
زمان جنگ و حتی بعــد از دفاع مقدس 
را رســالت همه افراد عاقه مند به انقاب 
اسامی برشــمرد و گفت: فرآیند تحقق 
فرهنگ  بدون  اســامی،  انقاب  اهداف 

شهادت محقق نمی شود.
  به گزارش خبرنــگار دریا ، مهندس مهدی 
دوستی در نشست ستاد هماهنگی و پشتیبانی 
راهیان نور استان هرمزگان با بیان اینکه ایران 
به دلیل قرار گرفتن در یک منطقه استراتژیک 

همواره مورد طمع اســتکبار و استعمار بوده 
اســت، عنوان کرد: این امر نشان می دهد که 
ما باید فرزندانی را تربیت کنیم که شوق دفاع 
از ارزش ها و وطن را داشته باشند.وی افزود: 
تفاوت جوانانی که با فرهنگ عاشورایی رشد 
پیدا کرده اند را می توان با همسنجی مقاومت 
۳۴ روزه جوانان انقلابی در خرمشهر که بدون 
تجهیزات در مقابل دشــمن تا دندان مســلح 
جنگیدند، با شــرایط امــروز اوکراین مورد 
مقایسه قرار داد که در کمتر از یک روز با چه 
استاندار هرمزگان،  چالش هایی روبرو شدند. 

تبیین توحش و قساوت آمریکایی ها در زمان 
جنگ و حتی بعد از دفاع مقدس را رســالت 
همه افراد علاقه مند به انقلاب اسلامی برشمرد 
و گفت: فرآیند تحقق اهداف انقلاب اسلامی، 
بدون فرهنگ شهادت محقق نمی شود.رئیس 
ستاد هماهنگی و پشتیبانی راهیان نور استان 
هرمزگان، بهترین مکان برای به تصویر کشیدن 
نبرد با اســتکبار و استعمار را استان هرمزگان 
عنوان کرد و افزود: حمله به هواپیمای ایرباس 
مســافربری ایرانی، نمونه بارز وحشــی گری 
آمریکایی ها و عدول از حقوق اولیه انســانی 

است که باید برای جامعه تبیین شود، چرا که 
بسیاری از روایت های شفاف و مستند تاریخی 
به دلیل عدم بازنشر و واگویه توسط نسل های 
بعدی به فراموشی سپرده شده است. مهندس 
دوستی همچنین با اشاره به ضرورت پشتیبانی 
از اردوهــای راهیان نور، گفــت: فرمانداران 
شهرستان ها، ستاد پشتیبانی و هماهنگی راهیان 
نور را تشکیل دهند و حداقل به صورت فصلی 
مسائل مربوط به آن را پیگیری و نتیجه را به 
ستاد استانی گزارش کنند. وی بیان کرد: مدیران 
دستگاه های اجرایی با استفاده از امکاناتی که 

در اختیــار دارند، زمینه حضــور کارکنان و 
خانواده های آنــان در اردوهای راهیان نور را 
فراهم کنند.بازطراحی موزه دفاع مقدس، ارائه 
طرح برای ایجاد زیرســاخت های مربوط به 

راهیان نور دریایی، ارائــه طرح برای یادمان 
شهدا و نماد جزیره هرمز و تأمین اعتبار لازم 
برای انتقال زائــران به اردوهای راهیان نور از 

جمله مصوبات این نشست بود.

استاندار هرمزگان در نشست ستاد هماهنگی و پشتیبانی راهیان نور :

تحقق اهداف انقلاب اسلامی ، بدون فرهنگ شهادت محقق نمی شود  

ن سند مالکیت   آگهي فقدا
نظر به اینکه آقای عبدالمجید امیرزاده بشماره وکالت 22699 مورخ 1400/12/11 در خصوص سند خانم زری احمد پناه مالك پلاک 
ثبتی 29172 فرعی از 19۳9 اصلی به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده در دفترخانه 45 قشم جهت دریافت سند مالکیت المثني 
نوبت اول به این اداره مراجعه و مدعی هستند سند مذکور در قشم - شهرک سام و زال-  قطعه یك بخش هشت که سند مالکیت صادر 
وتحویل مالك گردیده است . یك قطعه آپارتمان نوع ملك طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی 29172 فرعی از 19۳9 اصلی ، مفروز 
و مجزا شده از 2۳۸95 فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 7 در طبقه 4 و واقع در بخش۸ 0 ناحیه 00 حوزه ثبت ملك قشم استان هرمزگان 
به مساحت 127/24 متر مربع بمالکیت خانم زری/ احمد پناه فرزند ابوالقاسم به شماره شناسنامه 569 تاریخ تولد 1۳52/04/9 صادره از 
شیراز دارای شماره ملی 2295۳12124 با جز سهم ۳ از کل سهم 6 بعنوان مالك سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان با شماره 

مستند مالکیت 110۳11 تاریخ 1۳9۸/12/0۳ دفترخانه اسناد رسمی شماره 24 شهر قشم استان هرمزگان ،  موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 9۸1۸۸6 سری 
الف سال 9۸ با شماره دفتر الکترونیکی 1۳9۸20۳2۳056004621 ثبت گردیده است .که به علت جابجایی با مفقود گردیده است. لذا به استناد ماده 120 آئین نامه 
قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یك نوبت آگهی ومتذکر می گردد هرکس نسبت به ملك مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم 
نماید، بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر یا وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی 

و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد . 1400/20۸ م/الف -  تاریخ انتشار: 1400/12/21
محمد آرامش -  مدير واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

طرح :  مریم عباس زاده

و  ارزشیابی  معاون   // فرهنگی  سرویس 
پروانه  گفت:  سینمایی،  سازمان  نظارت 
نمایش فیلم »لامینور« با پذیرش اندکی 
بار  اصاحات از ســوی کارگردان فیلم 

دیگر صادر شد.
   حبیب ایل بیگی با اشــاره بــه روند ثبت 
قانونی درخواســت تمدید پروانه نمایش در 

ســامانه وزارت اراشــاد گفت: روند قانونی 
برای صدور پروانه نمایش که باید در سامانه  
اخذ مجوز صورت می گرفت با تاخیر بسیار 
زیاد تهیه کننده فیلم لامینور در ســامانه ثبت 
شد ولی به دستور رئیس سازمان سینمایی و 
پس از طی مراحل پروانه نمایش فیلم لامینور 

تمدید وصادر شد.

  وی با اشاره به آگاهی تهیه کننده گان سینما 
از روند اخذ پروانه نمایش گفت: اســناد طی 
فرایند مراحل مختلف اقدامات تهیه کننده فیلم 
لامینور برای اخذ پروانه نمایش در ســامانه 
وزارت ارشــاد موجود اســت. طبق اسناد 
تاریــخ۱۳98/۱۱/۱۰ پروانه  موجــود در 
نمایش فیلم به مدت دو سال صادر شده است 
که پایان اعتبار آن۱۴۰۰/۱۱/۱۰ بوده است. 
ثبت درخواست اولیه اطلاعات پروانه نمایش 
در سامانه جدید توســط متقاضی در تاریخ 
۱۴۰۰/۱2/9 صــورت گرفته اســت. ثبت 
درخواســت تمدید پروانه نمایش برای فیلم 
لامینور در تاریخ۱۴۰۰/۱2/۱8 انجام شــد 
و پروانه نمایش تمدید شده در همین تاریخ 

برای متقاضی صادر شده است.
  معاون ارزشیابی و نظارت سازمان سینمایی 
با بیان این که تهیه کننده یک فیلم مســئولیت 
انجام امــور مربوط به اخذ پروانه را به عهده 
دارد، گفــت: تهیه کننده فیلم لامینور به جای 
مراجعه به سامانه صدور مجوز برای پیگیری 
امور مربوط به فیلم متاسفانه با ایجاد هیاهو 
و بــا دادن اطلاعاتی خــلاف واقع به آقای 

مهرجویی زمینه آزرده خاطرکردن ایشان را 
فراهم کرد، در حالی که بخش عمده ای از این 
اتفاق ها به دلیل عدم پیگیری تهیه کننده فیلم 

رخ داده است.
   ایل بیگی با اشــاره به اظهارات خلاف واقع 
تهیه کننده فیلم لامینور گفت: بدلیل رفتارهای 
خارج از شئونات و جوسازی های بی مورد 
و دادن اطلاعات غلــط به کارگردان محترم 
فیلم، سازمان سینمایی امکان برخورد قانونی 
با این تهیه کننده را برای خود محفوظ می داند.

علــی نصیریان، پردیس احمدیه، ســیامک 
انصاری، بیتــا فرهی، علی مصفــا، مهرداد 
صدیقیان، بهناز جعفــری، کاوه افاق، امرالله 
صابری، رضا داودنژاد، دیبا زاهدی، سیامک 
ادیب، محمد رضا شــهبانی نوری، شــراره 
رنجبر، محمــد جواد جعفرپــور، مهرنوش 
ذوالفقــاری، محمد هــادی عطایی، مهدی 
مرتضایی، یاســمن کوزه گر، هومن بهزادی، 
شیدا مودب، هانا وارسته، سبحان خسروی، 
احمد یــاوری، فرهاد ریش ســفیدی، علی 
بلــوردی و فریماه فرجامــی بازیگران فیلم 

لامینور هستند.

    

اکران نوروزی
 فقط با ۳ فیلم شروع شد!

سرویس فرهنگی // اکران نوروزی سال 1401 که قرار بود با نمایش 
هفت فیلم ، 18 اسفندماه آغاز شود فقط با سه فیلم شروع شده 

است. 
   طبق اعلام سازمان سینمایی قرار بود هفت فیلم »موقعیت مهدی«، 
»روز صفر«، »مرد بازنده«، »شادروان«، »قدغن«، »گل به خودی« 
و »ســگ بند« به عنوان فیلم های اکران نوروزی نمایش داده شوند 
ولی از میان آن ها فقط ســه فیلم »موقعیت مهدی«، »گل به خودی« 
و »قدغن« به اکران رســیده اند و بقیه از این هفته بروی پرده سینماها 

می روند.
  در این باره سعید خانی - پخش کننده فیلم »شادروان« - می گوید: 
ما هر سال این مشکل را داریم و آن قدر تکلیف فیلم ها دیر مشخص 
می شوند که با توجه به همزمانی با آخر سال برای تهیه مواد تبلیغاتی 
به مشکل برمی خوریم. شورای صنفی گفته است که می توانیم فیلم ها 
را از ایــن هفته )۱8 اســفند( اکران کنیم ولی تاکنــون نه تلویزیون 
همکاری کرده است و نه تبلیغات محیطی داریم. اگر قرار باشد فیلم ها 
بدون اطلاع رســانی اکران شوند با این افزایش قیمت بلیتی که اتفاق 
افتاده، فیلم  نمی تواند اکران موفقی داشته باشد؛ بنابراین ترجیح دادیم 
از هفته آینده »شــادروان« را اکران کنیم که تا آن موقع اطلاع رسانی 

بیشتری صورت گیرد.
  وی افزود: ما منتظر اعلام رســمی سازمان سینمایی برای فیلم های 
اکران نوروزی بودیم و از آنجا که »شادروان« نسبت به جشنواره چند 
دقیقه کوتاه شــده است، باید علاوه بر تهیه اقلام تبلیغی کارهای فنی 
هم انجام می شــد و از آنجا که در روزهای آخر سال، ترافیک کاری 

بیشتر است زمان کمی را در اختیار داشتیم. 
 علی سرتیپی اضافه کرد: در بخش تبلیغات اتفاقی نیفتاده و امیدوارم 
 تلویزیون همت کند و در این راســتا اطلاع رســانی کند چون مردم 
 اصلا خبــر ندارند که اکران نــوروزی با چه فیلم هایی آغاز شــده 

است.

    سرویس فرهنگی // یاســر احمد وند، از برگزاری 
نوزدهمیــن دوره طرح های فصلــی فروش کتاب در 
بهار 1401 خبر داد و درباره آخرین خبر های برگزاری 
سی و سومین دوره نمایشگاه کتاب تهران گفت: آنچه 
از سوی شورای سیاست گذاری تعیین شده، برگزاری 

نمایشگاه کتاب در دهه آخر اردیبهشت ماه است.
    یاســر احمد وند، معاون امــور فرهنگی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اســلامی درباره برگزاری طرح فصلی در بهار سال 
۱۴۰۱ بیان کرد: حتما  بهار ۱۴۰۱، طرح فصلی را خواهیم 
داشــت. با توجه برگزاری سی و ســومین دوره نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران، درحال بررسی هستیم تا بهترین زمان 
از نظر موجودی ناشران و استقبال مردم از خرید کتاب، برای 

این دوره از طرح تعیین شــود. وی درباره شیوه برگزاری 
سی وســومین دوره نمایشگاه بین المللی کتاب تهران گفت: 
شیوه انتخابی از سوی شورای سیاست گذاری سی و سومین 
دوره نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران در حال بررســی 
بیشتر است. برخی متغیر ها از جمله شیوع ویروس کرونا ـ 
طی چند ماه آینده ـ تغییر خواهد کرد، بنابراین باید منتظر 
روز های نزدیک به برگزاری نمایشــگاه باشیم. احمد وند با 
اشــاره به تاریخ برگزاری نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
 ۱۴۰۱ ادامه داد: آنچه از سوی شورای سیاست گذاری تعیین 
شده، برگزاری نمایشگاه کتاب در دهه آخر اردیبهشت ماه 

است. 
   وی در پاســخ به این پرســش که آیا سی و سومین دوره 

نمایشگاه بین المللی کتاب تهران، ۱۰ روز برپاخو اهد شد یا 
خیر؟ بیان کرد: احتمال زیاد، بله.

   معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره 
شیوه فروش در این دوره از نمایشگاه، افزود: احتمالا، امکان 
خرید حضوری در این دوره وجود ندارد و فروش از طریق 
سایت نمایشگاه بین المللی کتاب تهران برای مخاطبان فراهم 
خواهد شد. به عبارت دیگر یک نمایشگاه خواهیم داشت و 
مردم می توانند کتاب هایی که در محل برگزاری نمایشگاه ـ 
مصلی بزرگ امام خمینی)ره( ـ عرضه می شود را از طریق 
ســایت خریداری کنند و یا سفارش های خود را از طریق 

تلفن همراه و یا رایانه  ثبت کنند.              
   احمد ونــد درباره مصوبه اخیر دولت، درباره مصوبه اخیر 
مجلس با موضوع ارز ترجیحی و رویکرد وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی برای تامین کاغذ بیان کرد: حتما شیوه های 
حمایتی برای تولید کتاب از سوی دولت در نظر باشد از جمله 
حمایت در ارائه کاغذ با تسهیلات باشد یا حمایت های دیگر 

مانند ترویج خرید و یا بسته های مناسب توزیعی.

معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی :

بهارانه ۱4۰۱ برگزار می شود 

سرویس فرهنگی // فصل چهاردهم مسابقه »شــهروند و مافیا« با اجرای 
علیرام نورایی، از ۲4 اسفند ماه ساعت ۲۳ روی آنتن شبکه سامت می رود. 
   پایگاه اطلاع رسانی سیما اعلام کرده است، با توجه به علاقه مندی بانوان به این 
بازی، برای اولین مرتبه از شرکت کنندگان خانم برای حضور در این فصل دعوت 
شده است.»شهروند و مافیا« مسابقه ای مهیج و فکری است و در آن فرد با آزمون 
و خطا ســعی در شناسایی افراد دیگر می کند. در این بازی افراد به دو گروه مافیا 
و شهروندان تقسیم و نبرد میان دو گروه آگاه و ناآگاه شبیه سازی می شود. در این 
مسابقه افراد به صورت پنهانی تعیین نقش می شوند و اکثریت شهروند این فرصت 
را پیدا می کنند تا افراد مافیا را شناســایی و برای حذف آنها رأی بدهند.علیرضا 
ســلطانی تهیه کننده و محمد رجایی کارگردان مسابقه هستند و این چهاردهمین 

فصل مسابقه شهروند و مافیاست که از شبکه سلامت سیما پخش خواهد شد.

 مافیای تلویزیون با علیرام نورایی 
و شرکت کنندگان خانم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

سرویس فرهنگی  // رئیس مرکز دائرةالمعارف بزرگ اسامی، از انتشار برخط تمامیِ جلدهای 
دایره المعارف بزرگ اسامی از فروردین 1401 خبر داد. 

   نخستین جلسه شورای عالی علمی مرکز دائره المعارف بزرگ اسلامی )مرکز پژوهش های ایرانی و اسلامی(، 
پس از دوسال وقفه، که ویروس عالم گیر کرونا سبب شده بود، در آخرین روزهای سده چهاردهم خورشیدی، 
برگزار شد. در این جلسه، کاظم موسوی بجنوردی، رئیس مرکز، ضمن یادکرد اعضای فقید این نهاد پژوهشی 
خصوصاً آذرتاش آذرنوش که در ســال جاری دار فانی را وداع گفت، از همۀ پژوهش گران مرکز که در این 
دوســال دشوار کرونایی، کار مدخل نگاری را پیش بردند، قدردانی کرد. او هم چنین در صحبت های خود، از 
انتشار برخط )آن لاین( تمامیِ مداخل نوشته  و نهایی شده جلدهای پیش رو به ویژه جلد 25، تا پیش از انتشار 
نسخۀ چاپی، از فروردین ۱۴۰۱ خبر داد. در این نشست، افزون بر فاطمه لاجوردی، دبیر شورا، که گزارش 
مفصلی از فعالیت های مرکز در دوسال گذشته بیان کرد، احمد مسجدجامعی، قائم مقام، علی بهرامیان، معاون 
علمی و برخی از اعضای شورای عالی علمی هم چون فتح الله مجتبایی، ژاله آموزگار، نصرالله پورجوادی، اصغر 

دادبه و احمد پاکتچی به ایراد سخن پرداختند. 

انتشار برخط تمامیِ جلدهای دایره المعارف بزرگ اسلامی 
در بهار ۱40۱

پروانه نمایش
 فیلم »لامینور« 

تمدید و صادر شد



صدور کیفرخواست برای متهم پرونده مرگ دختر اهوازی
ســرویس حوادث// کیفرخواست پرونده 
عمل  هنگام  اهــوازی  نخبه  دختر  مرگ 

زیبایی صادر شد.
حمید ناصری، معاون دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان خوزســتان از صدور کیفرخواست 
متهم مرگ دختر جوان نخبه اهوازی خبر داد و 
بیان کرد: این دختر جوان آبان ماه امســال برای  
عمل زیبایی در یک مطب پزشکی، پس از تزریق 
داروی بی حســی دچار ایست قلبی تنفسی شد 
و پس از انتقال به بیمارســتان امام خمینی )ره(، 
درگذشت.   پس از آن اولیای دم متوفی به دستگاه 
قضایی شکایت کرده و خواستار رسیدگی به این 

پرونده شــدند که بلافاصله به دلیل حساســیت 
موضوع و برخــورد قاطع بــا هرگونه مداخله 
غیراصولی در امور پزشکی، بازپرس ویژه برای 
این پرونده انتخاب شــد و اقدامــات قانونی و 
استعلامات پزشکی صورت گرفت و با بکارگیری 
سریع ترین روش ها، تحقیقات قضایی تکمیل، متهم 
احضار و تفهیم اتهام و کیفرخواست وی صادر و 

به همراه پرونده به دادگاه ارسال شد.
وی ضمــن ضرورت آگاهی بخشــی عمومی و 
هوشیارســازی جامعه در این خصوص توسط 
رسانه ها، گفت: دانشــگاه علوم پزشکی استان 
خوزســتان و نظام پزشکی اســتان باید ضمن 

همکاری در ارائه ایــن آموزش ها، نظارت های 
خود بر مراکز درمانی و زیبایی را نیز افزایش دهند 
و باتوجه به اینکه پزشک به صورت مستقیم در 
انجام بزه مباشرت نداشته است، موضوع رسیدگی 
به قصــور وی درخصوص عدم نظارت کافی بر 
مطب، از طریق ســازمان نظام پزشــکی استان 

رسیدگی می شود.
ایــن دختر ۱9 ســاله اهوازی کــه دارای رتبه 
7۰کنکور سراسری بود پانزدهم آبان ماه امسال 
هنگام انجام عمل زیبایــی، به کما رفت و پس 
از اعزام به بیمارســتان دچار مرگ  مغزی شد و 

درگذشت.

سرویس حوادث//  بازپرس جنـــــایی پایتخت از 
انتشاردهندگان شایعات در پرونده  با  برخورد قانونی 

مرگ خانم بازیگر خبر داد.
با گذشت یک هفته از مرگ زهره فکورصبور بازیگر سینما 
و تلویزیون، انتشار برخی شــایعات در فضای مجازی به 
ناراحتی خانواده این خانم بازیگر و همچنین التهاب در این 

فضا و برخی گمانه زنی ها درباره علت مرگ وی منجر شد.
بر همین اســاس، محمدرضا صاحب جمعی، بازپرس شعبه 
ششم دادســرای امور جنایی تهران که مسئول رسیدگی به 
این پرونده اســت، گفت: بعد از مرگ خانم بازیگر، افرادی 
در فضای مجازی شروع به اظهارنظرهای مغرضانه کرده اند 
که موجب التهــاب فضای مجازی و همچنین باعث آزار و 
رنجش خانواده متوفی شده است. این نوع رفتارها در زمره 

رفتارهای هنجارشکنانه قرار دارد و از سوی مرجع قضایی 
با انتشاردهندگان شــایعات برخورد خواهد شد و هرگونه 
اعلام نظر درخصوص محتویــات پرونده با رعایت قانون، 
از سوی سخنگوی دستگاه قضایی بعد از تکمیل تحقیقات 
انجام خواهد شد.بازپرس شعبه ششم دادسرای امور جنایی 
پایتخت همچنین در رابطه با علــت مرگ خانم بازیگر و 
انتشــار این موضوع که او ۱۰۰ عدد قرص خورده است، 
گفت: پس از کشف جســد، تحقیقات قضایی و پلیسی از 
خانواده و همســر زن جوان آغاز  و جسد برای مشخص 
شدن علت اصلی مرگ و آزمایشات سم شناسی به پزشکی 
قانونی منتقل شــد. در صفحات مجازی تعداد قرص ها به 
میزان ۱۰۰ عدد ذکر شــده که ایــن نکته برای ما هم جای 
سؤال دارد که به چه استنادی این شایعه انتشار یافته است؟ 

طبق ماده 9۱ قانون آیین دادرسی کیفری، تحقیقات مقدماتی 
محرمانه اســت و باید به قانون احترام گذاشــت و آبروی 
اشخاص نباید مورد تعرض قرار گیرد، همچنین نباید به دنبال 
تسویه حســــــــــاب های شخصی در فضای مجازی 
بود؛ چرا که پایبندی به قانون و رعایت آن در اولویت است.
همچنین در برخی خبرها ذکر شــده، خانم بازیگر مبتلا به 
افســردگی بوده و تحت درمان از سوی پزشک قرار داشته 
است که تأیید یا رد این موضوع با تکمیل تحقیقات مشخص 
خواهد شد.جســد زهره فکورصبور شامگاه ۱۰ اسفند در 
آپارتمانش واقع در خیابان دولت و از سوی همسرش کشف 
شد.بررسی ها نشــان می  داد از زمان مرگ چندین ساعت 
گذشته و پیدا شدن بســته های خالی قرص در کنار جسد 

فرضیه مسمومیت با قرص را قوت بخشید. 

برخورد با منتشر کنندگان شایعات درباره مرگ خانم بازیگر
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حوادث

ســرویس حــوادث// رئیس کل 
گفت:  هرمــزگان  دادگســتری 
قاچاق  باند  دریابانی یک  نیروهای 
مواد مخدر صنعتــی را در دریای 

عمان متاشی کردند. 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
اظهار کــرد: نیروهای دریابانی موفق 
شدند با اجرای یک عملیات منسجم 
و غافلگیــر کننــده در دریای عمان، 

یک باند قاچــاق مواد مخدر صنعتی 
را شناســایی و منهــدم کنند. مجتبی 
قهرمانــی تصریــح کــرد: مأموران 
دریابانی یک فروند شــناور متعلق به 
اعضای این باند را  نیز توقیف نموده 
اند که در بازرســی از آن بیش از 5۰ 
کیلوگرم مواد مخــدر صنعتی از نوع 

شیشه کشف و ضبط شده است.
وی با اشــاره به دســتگیری۳ نفر از 

ســوداگران مرگ در ایــن عملیات، 
قاچاقچیان قصد  کرد:  نشــان  خاطر 
داشــتند به وســیله شــناور مذکور، 
محموله  موادمخدر صنعتی را به یکی 
از کشــورهای حــوزه خلیج فارس 
منتقل کنند که خوشــبختانه با رصد 
اطلاعاتــی و در عملیات منســجم 
تفنگــداران دریایــی، این شــناور، 

شناسایی و توقیف شد.

به گزارش ایسنا، رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان در پایان با هشدار به 
قاچاقچیان مواد مخــدر، عنوان کرد: 
مرگ  ســوداگران  مجرمانه  اقدامات 
امنیتی دســتگاه قضایی  از زیر چتر 
و ضابطین مخفــی نخواهد ماند و با 
مرتکبــان چنین جرایمی به شــدت 

برخورد خواهد شد.

روابط عمومیصید غیر مجاز خیانت به نسل آینده
شیلات هرمزگان

جهان

تهمت های تلخ! 
مادرشوهرم که همواره به دنبال آزار و اذیت من بود 
حالا ادعا می کند باید جنینم را سقط کنم چرا که 
به من مشکوک شده است در این شرایط همسرم 

نیز نقشه های مادرش را مو به مو اجرا می کند و ...
دختر ۱9 ساله ای که برای شکایت از مادرشوهرش به 
قانون پناه آورده بود در حالی که ادعا می کرد تهمت ها 
و دخالت های او زندگی ام را نابود کرده است و اکنون 
در آســتانه جدایی از همســرم قرار دارم به کارشناس 
اجتماعی کلانتری گفت: تک دختر خانواده ای ۶ نفره 
هستم که از نظرمالی اوضاع خوبی نداشتیم اما زندگی ما 
در حالی در مسیر سختی و بدبختی قرار گرفت که پدرم 
در یک سانحه رانندگی قطع نخاع شد و به ناچار روی 
ویلچر نشست در این شرایط مادرم به کارگری در منازل 
مردم پرداخت تا هزینه های خانواده را تامین کند من که 
تک دختر خانواده و عزیز دردانه آن ها بودم اوقاتم را 
با دختران همسایه می گذراندم و هیچ گاه رنگ تفریح 
در شــهربازی  یا پارک ها را ندیدم. هنوز در سال اول 
دبیرستان تحصیل می کردم که متوجه درگیری لفظی مادر 
و برادرانم شدم و تازه فهمیدم که جوانی به خواستگاری 
ام آمده است اما برادرانم مخالف ازدواجم بودند با وجود 
این مشاجره ها قول و قرار عقدکنان گذاشته شد و من 
پای ســفره عقد نشستم. »محمدولی« شاگرد فروشگاه 
لــوازم قنادی بود و به ظاهر جوان ســاده و موقری به 
نظر می رسید. چند ماه بعد زندگی مشترک ما درحالی 
آغاز شد که حتی آرزوی پوشیدن لباس عروس در دلم 
ماند چرا که خانواده محمد ولی هم اوضاع مالی خوبی 
نداشتند به همین دلیل در یک اتاق ۱2 متری و در منزل 
مادرشوهرم ساکن شدیم. همسرم درآمد اندکی داشت و 
من مجبور بودم با سختی های روزگار بسازم با وجود 
این مادرشــوهرم به چشم یک کلفت نگاهم می کرد و 
من باید همه امور منزل آن ها مانند شســتن  ظروف و 
لباس ها یا گردگیری و جاروکردن فرش ها را انجام می 

دادم رفتارها و نیش و کنایه های مادرشوهرم به شدت 
مرا آزار می داد تا جایی که اگر بیمار می شدم به همسرم 
اجازه نمی داد مرا نزد پزشک ببرد یا میوه و تنقلات را 
از دید من پنهان می کرد تا به تنهایی از آن استفاده نکنم. 
در همین روزها شــغل سرایداری در یکی از شهرهای 
شمالی کشور به همسرم پیشنهاد شد و بدین ترتیب من 
و شوهرم به مدت یک سال راهی شمال شدیم اما تنبلی، 
سهل انگاری و بی مسئولیتی های همسرم موجب شد 
تا کارفرما مــا را از آن جا اخراج کند این درحالی بود 
که من باردار شــده بودم اما محمد ولی از شنیدن خبر 
بارداری من نه تنها خوشــحال نشد بلکه سرزنشم کرد 
که با این خرج و مخارج ســنگین چگونه باید نوزادی 

را بزرگ کنیم! 
خلاصه زمانی دوباره به منزل مادرشــوهرم بازگشتیم 
که این بار با تهمت های زشــت و ناروا روبه رو شدم. 
مادرشوهرم که به هر طریقی سعی می کرد مرا آزار بدهد 
خیلی بی شرمانه مقابلم ایستاد و مدعی شد باید جنینم 
را ســقط کنم چرا که مدعی بود به ارتباط من با  افراد 
غریبه مشکوک شده است  او حتی همسرم را قسم داد که 
باید بین من و مادرش یکی را انتخاب کند. دیگر تحمل 
این رفتارهای زننده و تهمت های ناروا را نداشتم ولی 
کاری هم از دستم ساخته نبود تا وقتی که همسرم نیز بنا 
به خواســت مادرش مرا تحت فشار گذاشت تا جنینم 
را سقط کنم می دانســتم همه این ماجراها نقشه های 
زیرکانه مادرشوهرم است که همسرم مو به مو آن ها را 
اجرا می کند زمانی که در برابر خواســته آن ها مقاومت 
کردم شوهرم از 2۰ روز قبل مرا از خانه بیرون انداخت 
و مدعی شــد تا روزی که جنینم را سقط نکرده ام حق 
بازگشــت به خانه آن ها را ندارم و در غیر این صورت 
طلاقم می دهــد اکنون نیز با آن که مــی دانم زندگی 
مشترکمان در آستانه نابودی قرار دارد ولی باز هم ناچار 

شدم تا از مادرشوهرم شکایت کنم تا شاید ...

در امتداد تاریکی

  

نبش قبر برای حل معمای قتل احتمالی مدیر شرکت توسط زن صیغه ای
سرویس حوادث// دستور نبش قبر مدیر 
بازپرس  شرکت تجاری در حالی توسط 
جنایی صادر شــد که شواهد و مدارک 

احتمال توطئه قتل را پررنگ کرد.
چند روز قبل مرد میانسالی به دادسرای امور 
جنایی تهران رفت و ضمن شکایت از همسر 
صیغه ای پسرش، مدعی شد او عامل مرگ 
فرزندش بوده است.شاکی در ادامه به بازپرس 
محمدتقی شعبانی، گفت: پسرم کوروش مدیر 
شرکت واردات و صادرات بود و وضع مالی 
خوبی داشــت و به تنهایــی در خانه ای در 
شــمال تهران زندگی می کرد. تا اینکه پسرم 
فتانه منشــی شرکتش را به عقد موقت خود 

درآورد. چند وقت بعد با تماس دوســتان 
پسرم متوجه شدم که حال کوروش بد شده و 
او را به بیمارستان منتقل کرده اند. همان موقع 
خودم را به بیمارستان رساندم و او را دیدم. 
اما در نهایت ناباوری پس از چند روز بستری 
بودن فوت کرد. البته فتانه به پزشکان گفته که 

کوروش به علت کرونا فوت کرده است.
شــاکی در ادامه افزود: آن روز پس از اینکه 
به بیمارســتان رفتم فکر نمی کردم کوروش 
مشکل جدی داشته باشد به همین خاطر پس 
از رفتن از بیمارستان درگیر کارهایم بودم که 
باز هم از طریق یکی از دوســتان پسرم در 
جریان فوت او و مراسم ختمش قرار گرفتم. 

پس از آن  ســراغ دوست کوروش رفتم و 
او درباره جزئیات فوت پسرم گفت که چند 
روز قبــل از ماجرا به خانه کوروش رفتم و 
دیدم کوروش بی حال و نیمه هوش است که 
بلافاصله او را به بیمارستان رساندم. در میانه 
راه کــوروش عنوان کرد پس از اینکه کرونا 
گرفتــم و بهبود پیدا کردم به لحاظ روحی و 
جسمی مشکلاتی برایم به وجود آمد که فتانه، 
با دعوت یکی از دوستانش به نام فرهاد که 
ظاهراً پزشک بوده داروهایی را برایم تجویز 
کردند که حالم بدتر شــد و فکر می کنم آن 
داروها تعمدی به من خورانده شــده و آنها، 
نقشه قتلم را کشیده بودند.پدر کوروش ادامه 

داد: با شنیدن این موضوع به فتانه مشکوک 
شــدم و این شک زمانی بیشتر شد که فتانه 
روز هفتم پســرم به ســراغم آمد و از من 
درخواست مهریه و ارث کرد. از طرفی وقتی 
وارد خانه پسرم شدم، متوجه شدم  دلار، طلا 
و پول هایی که داخل خانــه اش بوده نیز به 
سرقت رفته است. همه این موارد باعث شد 
که من بیشــتر به او مشکوک شوم و احتمال 

بدهم پسرم به قتل رسیده است.
با شکایت مرد میانسال و به دستور بازپرس 
پرونده تحقیقات در این خصوص آغاز شد. 
در بررسی های اولیه بازپرس جنایی پایتخت، 
دستور اســتعلام داروهایی را صادر کرد که 

دکتر دوست فتانه برای کوروش تجویز کرده 
بود که بررسی ها از سوی پزشکان متخصص 
مشــخص کرد که مدت هاســت تجویز آن 
داروها ممنوع شده اســت، چرا که مصرف 
آنها باعث ایست قلبی و در نهایت کما برای 

مصرف کننده داروها می شود.
این در حالی بود که در بررســی شــماره 
حســاب شــرکت و فتانه، مشخص شد که 
مدتی است همه پول های واریزی شرکت به 
حساب خانم منشی واریز شده است. با کنار 
هم قرار دادن تکه های پازلی که در تحقیقات 
قضایی و پلیسی به دست آمده بود و همچنین 
اظهارات پدر کوروش و تحقیق از دوســت 

متوفی، فرضیه جنایت علیه مدیر شــرکت 
قوت گرفت، امــا از آنجا که این احتمال با 
نظریه پزشکی قانونی تأیید یا رد می شد و از 
سویی جسد برای مشخص شدن علت مرگ 
به پزشکی قانونی منتقل نشده بود، بازپرس 
شعبه دهم دادســرای امور جنایی پایتخت 
دستور نبش قبر را صادر کرد تا با نبش قبر 
کوروش و انجام معاینات متخصصان پزشکی 
قانونی علت اصلی مــرگ مرد جوان برملا 
شود.همچنین بازپرس جنایی دستور احضار 
همســر صیغه ای کوروش و تحقیق از او در 
رابطه با اظهــارات متوفی قبل از مرگش را 

نیز صادر کرد.

تیراندازی به 3 دانش آموز امریکایی
 مقامات پلیس محلی امریکا اعلام کردند که بر اثر حادثه تیراندازی 
مقابل دبیرستانی در شهر دموین واقع در ایالت آیووا، یک نوجوان کشته 
و دو نوجوان در بیمارســتان بستری شده اند.قربانی این حادثه پسری 
۱5 ســاله بوده که دانش آموز این دبیرستان هم نبوده است. همچنین 
دو زخمــی این حادثه دو دختر۱۶ و ۱8 ســاله بودنــد که هر دو در 
این دبیرســتان تحصیل می کردند.بر اساس گزارش ها، این دو نوجوان 
مصدوم در شرایط وخیمی قرار دارند.به گفته مقامات پلیس محلی، به 
نظر می رســد  یک خودرو در حال عبور، اقدام به تیراندازی به سمت 
دانش آموزان کرده اســت. پلیس محلی اعلام کرد، پس از حضور در 
صحنه حادثه متوجه شــدیم سه نفر به ضرب گلوله زخمی شده اند که 
همه آنها به بیمارستان محلی منتقل شدند. به گفته یکی از مقامات محلی، 

پلیس مظنونان احتمالی این حادثه را بازداشت کرده است.
انفجار در محدوده سفارت بلاروس در رم

 ســفارت بلاروس در شــهر رم اعلام کرد که در محدوده سفارت 
این کشــور انفجاری رخ داده است که باعث شکسته شدن شیشه های 
سفارت و آسیب دیدن اشیاء شده است.سفارت بلاروس به اسپوتنیک 
اعلام کرد: در محدوده سفارت بلاروس در رم انفجاری رخ داده است.بر 
اساس اعلام این خبرگزاری، این حادثه باعث شکسته شدن شیشه های 

سفارت و آسیب دیدن اشیا شده؛ اما کسی آسیب ندیده است.
تصادف مرگبار در بزرگراهی در آمریکا

 بر اساس گزارش رسانه های داخلی آمریکا، در پی سانحه رانندگی 
در »بزرگراه میان ایالتی 8۰« در نزدیکی شــهر »لینکلن« سه تن جان 
خود را از دســت داده و یک تن دیگر نیز به شدت زخمی شده است. 
یکی از مقامات محلی می گوید: یک دســتگاه تراکتور-تریلر که در 
بزرگراه میان ایالتی 8۰ به ســمت غرب در حرکت بود برای اینکه با 
مانعی در اتوبان برخورد نکند از مسیر خود منحرف و روی لاین شرقی 
واژگون شد.در پی این حادثه چند وسیله نقلیه با هم برخورد کرده اند.
گزارش ها حاکیســت در پی وقوع این حادثه سه تن جان خود را از 
دست داده اند. همچنین یک تن دیگر نیز با شرایط وخیم جسمانی به 

یک بیمارستان محلی منتقل شده است.
انفجار مرگبار در جامو و کشمیر هند

 در پی انفجار شــدید در »اودامپور« واقع در جامو و کشــمیر هند، 
دســتکم یک تن کشــته و ۱۴ تن دیگر نیز زخمی شدند. این انفجار 
در جایی رخ داده که چند فروشــنده در حال فروش اقلامی از جمله 
ســبزیجات بودند.به گفته مقامات محلی، به نظر می رسد که قربانی و 
مجروحان این حادثه، فروشندگان و رهگذران محلی باشند.گزارش ها 
حاکیست که مجروحان این حادثه به سرعت به بیمارستان محلی منتقل 
شــدند که یکی از آنها بر اثر شــدت جراحات وارده جان خود را از 

دست داد.

باند قاچاق مواد مخدر صنعتی در دریای عمان متاشی شد

دستگیری سارقان ۲0 تن سرباره فولاد در هرمزگان
ســرویس حوادث// بــا تاش همــه جانبه 
کارآگاهــان پلیس آگاهی اســتان هرمزگان، 
سارقان ۲0 تن سرباره فولاد از یکی از مجتمع 
های صنعتی شناسایی و دستگیر و محموله های 

سرقتی کشف شد. 
ســردار غلامرضا جعفری در تشریح این خبر بیان 
کرد: در پی وصول خبری مبنی بر ســرقت محموله 
های ســرباره فولاد از یکی از مجتمع های صنعتی 
و تولیدی اســتان و دپو آن در مکان های نامعلوم و 
سپس بارگیری و انتقال آن ها به استان های مرکزی 
پیگیــری موضوع به صورت ویژه در دســتور کار 
کارآگاهان اداره عملیات ویژه پلیس آگاهی استان 

قرار گرفت.
وی افزود: با توجه به حساسیت موضوع کارآگاهان 
اداره عملیات ویژه پلیس آگاهی با تشکیل تیمی و با 
انجام کار اطلاعاتی، بهره گیری از شیوه های پلیسی 
و گشت زنی های هدفمند یک کامیون بنز ده چرخ 
حامل سرباره های مسروقه را شناسایی و توقیف که 
در تحقیقات صورت گرفته از راننده و سرنشین آن 
مشخص شد محموله از اطراف یک روستا به مقصد 

اصفهان بارگیری شده است.

این مقام انتظامی اســتان بیان کــرد: در تحقیقات 
تکمیلی صورت گرفته مشخص شد محموله توسط 
چند نفر تبعه افغانی و بوســیله جرثقیل بارگیری و 
صاحب بــار که فقط یک یا دو بــار اول بصورت 
حضوری جهت اخذ بارنامــه مراجعه کرده بود در 
سایر دفعات بارنامه را بصورت تلفنی سفارش داده 

است.
ســردار جعفری خاطر نشــان کرد: با تلاش های 
صورت گرفته ضمن شناسایی سارقان و محل دپو 
سایر محموله های ســرقتی دو نفر از سارقان تبعه 
افغانی با یکدستگاه خودرو وانت توقیف و به پلیس 
آگاهی انتقال که متهمان ضمن اعتراف به ســرقت 
محموله های مذکور در بازرســی از محل دپو 2۰ 
تن و 5۰۰ کیلوگرم به ارزش ۳ میلیارد ریال سرباره 

فولاد مسروقه کشف و ضبط شد.
به گزارش ایســنا، فرمانده انتظامی استان هرمزگان 
با بیان اینکــه تحقیقات در خصوص دســتگیری 
و شناســایی دیگــر عوامل دخیل در ســرقت در 
اســتان های دیگر ادامه دارد، تصریح کرد: یکی از 
اقدامات مهم پلیس در راســتای تحقق شعار سال 
»تولید،پشــتیبانی ها، مانع زدایــی ها« حمایت از 

تولیدات داخلی و مبارزه با عوامل مخل در آن مانند 
سرقت اســت و با توجه به وجود صنایع بزرگ در 
اســتان و اهمیت فعالیت این مراکز در اقتصاد کلان 
اســتان و کشور از عموم شــهروندان و مردم فهیم 
استان درخواست می شــود در صورت مشاهده و 
برخورد با هر گونه اقدامات غیر قانونی و مشکوک، 
در اســرع وقت از طریق سامانه تلفنی ۱۱۰ مراتب 
را به پلیس اعلام کنند تا در کمترین زمان نسبت به 

شناسایی جرم ودستگیری مجرمان اقدام شود.

طرح :هوشنگی

ســرویس حوادث// فرماندهی انتظامی 
و تاش  با هوشــیاری  گفت:  هرمزگان 
کارشناســان پلیس امنیــت اقتصادی 
کانتینر حامل یک  استان، یک دستگاه 
میلیون عدد فشفشه و ترقه قاچاق کشف 

شد. 

سردار سرتیپ دوم غلامرضا جعفری افزود: 
ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان با  کار 
اطلاعاتی و بهره گیری از شیوه های پلیسی 
یکی از قاچاقچیــان که اقدام به قاچاق مواد 
آتش زا )محترقه( از کشــورهای حاشــیه 
خلیج فــارس کــرده و قصد انتقــال آن به 

شهرهای مرکزی کشور را داشت، شناسایی 
کردند و موضوع را به صورت ویژه در دستور 

کار قراردادند.
وی ادامه داد: ماموران پس از بررســی های 
تکمیلی و اطلاعاتی، محل انباشــت )دپو( 
کالای قاچــاق و ممنوعه را در یکی از بنادر 

تجاری استان شناسایی و پس از هماهنگی 
با مقام قضایی به محل اعزام شــدند که در 
بازرسی از یک دســتگاه کانتینر تعداد یک 
میلیون عــدد انواع مــواد محترقه خارجی 

قاچاق  )فشفشه( کشف و ضبط کردند.
به گزارش ایرنا؛ رییس پلیس اســتان ارزش 
ترقه و فشفشه های قاچاق را  ۱۰۰ میلیارد 

ریال اعلام کرد.

کشف یک میلیون فشفشه قاچاق در هرمزگان

سرویس حوادث// بیش از 1۵۷ تن انواع 
موادمخدر در استان کرمان تا نیمه  اول 
اســفند ماه جاری کشف شــده که این 
میزان 18 درصد کل کشفیات مواد مخدر 

کشور را تشکیل می دهد.  
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان کرمان 
در نشست خبری با اعلام این خبر افزود: در 
سال 99 در حوزه کشفیات مواد مخدر، اقدام 
بی سابقه و ماندگاری در استان کرمان انجام  و 
۱7۶  تن  مواد مخدر کشف شد که  ۱7 درصد 
کشفیات مواد مخدر کشور را شامل می شود 

و این میزان  امسال ۱8درصد افزایش دارد.

سرهنگ علیرضا ســوری ادامه داد: موقعیت 
جغرافیایی استان کرمان، گستردگی، مجاورت 
با استان های شرقی و وسعت کویر، حساسیت 
کار مبارزه با مواد مخدر در این استان و کشور 
را نشــان می دهد و در این  زمینه  باید توجه 
داشت که مسائل فرهنگی و اقتصادی در استان 
کرمان نیز تاثیر ملموسی در حمل و نقل مواد 

مخدر دارد. 
وی به توقیف دو هزار و ۱۶۳  دستگاه خودرو 
و ۱5۱ موتورســیکلت و کشــف ۶۳ قبضه  
سلاح در عملیات های پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان کرمان اشاره کرد و گفت: تا پایان 
نیمه اسفند ماه جاری ۱۶7 باند قاچاق و توزیع 

مواد مخدر متلاشی شده است. 
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان کرمان 
با اشاره به این که ۱۰هزار و 9۴۴ پرونده در 
پلیس مبارزه با مواد مخدر استان کرمان طی 
امسال تشکیل و به مراجع قضایی ارسال شده 
است، افزود: طی امسال تا نیمه اسفندماه ۳29 
مورد از  مکان های  فــروش و توزیع مواد 

مخدر پلمب شده است. 
وی یادآور شــد: پلیس مبارزه با مواد مخدر 

استان کرمان  امسال ۳۴ درگیری مسلحانه را 
در  اجرای ماموریت های خود انجام داده، که 
این تعداد بیش از ۴2 درصد نســبت به مدت 
مشابه سال قبل افزایش داشته است. سوری به 
تقدیم شش شهید به نظام و انقلاب طی امسال  
با هدف  مبارزه با مواد مخدر اشاره کرد وگفت 
: طی امسال ۱۴ نفر از نیروهای مبارزه با مواد 
مخدر در استان کرمان به درجه جانبازی نائل 
آمده اند. وی مجموع دستگیری های پلیس 
مبارزه با مواد مخدر استان کرمان  طی امسال 
را  ۱۳ هــزار و ۳۶5 نفر ذکر کرد و ادامه داد: 
طی درگیری های پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان کرمان ۱۳ قاچاقچی مسلح به هلاکت 

رسیدند و 25 نفر نیز دستگیر شدند.

کشف ۱۵۷تن  انواع مواد مخدر در کرمان

با شبیه سازی صدای  سرویس حوادث// فردی که 
مجری رادیو از شــهروندان کاهبرداری می کرد، 

دستگیر شد.
رسیدگی به این پرونده با شکایت فردی که مدعی بود 
مورد کلاهبرداری قرار گرفته، آغاز شد. وی در تشریح 
ماجرا به مأموران گفت: شــخصی کــه خود را مجری 
یکی از شبکه های رادیویی معرفی می کرد با من تماس 
گرفت و با ایجاد محیطی شبیه به صدای استودیو و انجام 
کنش های هیجانــی و دیگر اقدامات فریبنده اعلام کرد 
که برنده خوش شــانس قرعه کشی شده ام. پس از آن به 

او اعتماد کردم و با ترفندهایی از من خواســت تا برای 
دریافت جایزه ام کد هایی را که به تلفن همراهم می آید 
برای او بخوانم و در نهایت ناباوری دقایقی بعد پیامکی 
برایم آمد که مشخص شد همه موجودی حسابم خالی 
شده است. سرهنگ داوود معظمی گودرزی رئیس پلیس 
فتا تهــران در این باره گفت: پس از اقدامات تخصصی 
و تحقیقات سایبری متهم شناسایی و پس از تشریفات 
قضایی در یکی از مناطق غربی تهران دستگیر و به پلیس 

فتا منتقل شد.
گودرزی در ادامه افزود: شهروندان توجه داشته باشند که 

هیچ سازمانی با شماره شخصی و از طریق شبکه های 
اجتماعی با شــهروندان تماس نمی گیرد و ممکن است 
شیوه های کلاهبرداری این افراد مجرم متفاوت باشد، اما 
در نهایت به یک شــیوه عمل می کنند و با اعلام برنده 
شــدن مخاطبان، با ترفند های ماهرانه تمام اطلاعات 
حساب بانکی یا کارت عابربانک افراد را دریافت کرده 
و با اســتفاده از آن اقدام به برداشت از حساب می کنند. 
بنابراین همانگونه که پلیس به دفعات هشــدار داده به 
هیچ عنوان برای دریافت جایــزه نیازی به حضور در 
پای دستگاه عابربانک یا دادن اطلاعات محرمانه کارت 
بانکی نیست و تماس هایی که این موارد را از شهروندان 

درخواست می کنند به طور قطع کلاهبرداری است.

کلاهبرداری با تقلید صدای مجری رادیو
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شهرستان

توزیع نهال خانه به خانه در رودان 
 ســرویس شهرســتان// همزمان با هفته ی منابع طبیعی نهال 
درخت در بخش رودخانه بصورت خانه به خانه توزیع شد.رئیس 
اداره منابــع طبیعی و آبخیــزداری رودان گفت: به منظور ترویج 
فرهنگ درخت کاری و همچنین مشــارکت شهروندان در کاشت 
درخت و افزایش ســرانه فضای ســبز تعداد ۲۵۰ اصله نهال به 
صورت خانه به خانه توزیع شد.به گزارش خبرگزاری صداوسیما 
مرکز خلیج فارس، حسین محسنی زاده افزود: با مشارکت مردم 
تا پایان هفته ی منابع طبیعی بیش از ۲ هزار اصله نهال در رودان 

کاشته می شود.
 دیدار با مسئولان قضایی میناب 

به مناسبت بزرگداشت هفته منابع طبیعی
 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// خسرو بهرامی نژاد 
رییس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان میناب به مناسبت 
هفته منابع طبیعی با دادستان و رییس دادگستري شهرستان دیدار 
و گفتگو کرد.به گزارش خبرنگار دریا؛ بهرامی نژاد در این دیدارها 
بــا تأکید بر نقش کلیــدي قوه قضاییه در کمك به حراســت از 
عرصه هاي ملي ضمن تقدیر و تشكر از همراهي مسئولان قضایي 
خواستار تداوم همكاري در جهت حفاظت از انفال شد.وي ضمن 
ارائه گزارش کوتاهي از عملكرد اداره منابع طبیعي و آبخیزداري 
شهرستان میناب با برشمردن موانع و مشكلات موجود در راستاي 
انجــام وظایف این اداره، تلاش و همدلي همكاران را از مهمترین 
شاخصه هاي پیشرفت در رســیدن به اهداف سازماني دانست.
وی افزود : در این دیدار ضمن بررســی موارد متعدد همكاری به 
خصوص در زمینه بحث حفاظت از انفال در اراضی ملی، روند رو 
به رو رشد جلوگیری از تصرف و کم شدن آمار مربوط را حاصل 
جمع همكاری های بخش قضایی با مجموعه ی اداره منابع طبیعی 
دانست.همچنین در این دیدار گرمه ائی ریاست دادگستری میناب 
ضمن بیان این مهم که کلیه اعضای کمیته حفاظت موظف و مكلفند 
در حفاظت از اراضی ملی کوشــا باشند و نگذارند ذره ای از حق 
بیت المال به دســت سودجویان و زمین خواران بیفتد افزود: تمام 
حساســیت های در برخورد با متخلفان و متجاوزان را ناشی از 
منویات مقام معظم رهبری درخصوص حفاظت از انفال و اراضی 
ملی است که ضمن آن پشتیبانی خاص و همه جانبه ی قوه قضائیه 
در این زمینه را یادآور شــد. گفتني است در این دیدار مطالبی در 
خصوص تشریح وضعیت منابع طبیعی، تعداد نیروی های حفاظتی، 
میزان تجهیزات بلوک بندی مناطق، آمار پیشــگیری از تصرفات 
و تعــداد پرونده های حقوقی و کیفــری مطرح که با هدف درک 
متقابل دستگاه قضایي در همكاري هاي مشترک در جهت برخورد 
با متخلفین صورت پذیرفت.در پایان به مناسبت بزرگداشت هفته 
منابع طبیعــی و روز درختكاری گرمه ائی رییس دادگســتری، 
طاهری دادستان عمومی و انقلاب شهرستان میناب و دیگر اعضا 
شورای حفاظت از انفال به صورت نمادین اقدام به غرس تعدادی 

نهال درمحوطه دادگستری شهرستان میناب نمودند.

خبری

ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
در  معدنی  اکتشــافی  فعالیت های  توسعه 
شهرستان بشاگرد و بخش فین شهرستان 
بندرعباس و احداث بندر آب عمیق در بخش 
بندزرک شهرستان میناب، در دیدار استاندار 
با معاون وزیــر صنعت، معدن و  هرمزگان 
تجارت و رئیس هیأت عامل سازمان توسعه 
و نوســازی معادن و صنایــع معدنی ایران 
)ایمیدرو(، مطرح و مورد بررسی قرار گرفت.

به گزارش خبرنگار دریا، مهندس مهدی دوستی 
استاندار هرمزگان در دیدار با وجیه اله جعفری 
معــاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس 
هیأت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو(، با اشــاره به 
وجود ذخایر قابل توجه معادن هماتیتی به ویژه 
در منطقه فین و رضوان، اظهار کرد: با توجه به 
برنامه چشم انداز تولید 55میلیون تن فولاد در 
سال ۱۴۰۴، حمایت از طرح های توسعه ای و 
سرمایه گذاری در این منطقه کمتر توسعه یافته، 

یک ضرورت محسوب می شود.

 وی همچنین با اشــاره به تشکیل ستاد توسعه 
شهرستان بشاگرد با دستور رییس جمهور در 
سطح معاون اول رییس جمهور و وزرا، افزود: 
در نشســت اخیر این ستاد، در خصوص انجام 
عملیات اکتشافی در پهنه های مختلف شهرستان 
بشــاگرد تصمیماتی گرفته شــد که ایمیدرو 
می بایست در زمینه تکمیل عملیات اکتشافی در 
این منطقه اقدامات لازم را در راســتای توسعه 

این منطقه محروم انجام دهد.
 اســتاندار هرمزگان، بهره مندی از منابع نفتی 
و معدنــی را یک ظرفیت بــزرگ و مهم برای 
کشور برشمرد و اضافه کرد: با توجه به نزدیکی 
سواحل مکران به قطب معدنی کشور، زنجیره 
ترکیبی معدنی و شــیمیایی در این منطقه باید 

فعال شود.
 دوستی، نبود دســتگاه یا نهاد متولی را عامل 
اصلی برای عدم بهره مندی از این ظرفیت مهم 
برای شکل گیری یک کار مشترک در این حوزه 
عنــوان کرد و گفت: با توجه به تأمین نیازهای 

محصولات تولیدی این بخش از طریق واردات، 
فعالیــت در این زمینه، صرفه اقتصادی فراوانی 
برای کشــور دارد و می توان با راه اندازی این 
صنعت از خروج ارز نیز جلوگیری کرد.  استاندار 
هرمزگان همچنین به موضوع تأمین مواد اولیه 
تولید فولاد از جمله ســنگ آهن اشاره و بیان 
کرد: طرح بندر »بندزرک« شهرستان میناب هم 
اکنون توسط سازمان بنادر در حال مطالعه است 
اما با توجه به چشم انداز تولید فولاد در کشور، 
می توان در این منطقه با مشــارکت ایمیدرو و 
یا تشکیل کنسرســیومی متشکل از واحدهای 
فولادی فعال کشــور، بندر آب عمیق را برای 
واردات مواد اولیه فولادی مانند ســنگ آهن 
ایجاد کرد و بخشــی از زیرساخت ریلی آن را 
هم با استفاده از اعتبارات دولتی و استانی تأمین 

خواهیم کرد.
 وجیه اله جعفری معاون وزیر صنعت، معدن و 
تجارت و رئیس هیأت عامل سازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( 

نیز در این نشست، گفت: باید روند اجرایی فاز 
دوم تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس به دلایل 
زیست محیطی و اینکه یک مطالبه مهم مردمی 

است، با شتاب بیشتری ادامه پیدا کند.
 وی همچنین با اشاره به اینکه توسعه شهرستان 
پارسیان و منطقه ویژه اقتصادی این شهرستان، 
از اهمیت ویژه ای برخوردار اســت، افزود: هم 
اکنون دو اســکله این منطقه آماده افتتاح است 
و به دلیل اســتقبال صنایع پتروشــیمی، بخش 
عمده ای از محدوده پیش بینی شــده برای این 

بخش واگذار شده است.
 رییس هیــأت عامل ایمیــدرو در خصوص 
مشــارکت در زمینه اکتشاف و فرآوری معادن 
و مناطق مســتعد سرمایه گذاری در بخش فین 
بندرعباس قول مساعد داد و گفت: پیگیری لازم 
برای سرمایه گذاری مستقیم ایمیدرو یا تشکیل 
کنسرسیوم برای توسعه فعالیت های اکتشافی در 

این منطقه انجام می شود.
 جعفری بیان کرد: در خصوص عملیات اکتشافی 

در شهرستان بشاگرد نیز مشکل اعتبار نداریم و 
از نیمــه دوم فروردین ماه چارچوب های لازم 
در نشست با سازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان و مدیران ایمیدرو برای بررسی وضع 
موجود و شروع اکتشاف در پهنه های مشخص 
شده، آغاز می شود. معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت همچنین با اشــاره به درخواســت 

استاندار هرمزگان در زمینه مشارکت ایمیدرو 
برای احداث بندر آب عمیق در بخش بندزرک 
به دلیــل ضرورت  میناب، گفت:  شهرســتان 
ایجاد زیرســاخت ها و هزینه بــر بودن تأمین 
تجهیزات برای این بندر، این طرح توســعه ای 
باید به صورت کارشناسی بررسی و پس از آن 

تصمیم گیری لازم انجام شود.

 با مشاهده کمترین دود یا آتش سوزی حتما آن را خاموش و یا بلافاصله
 به ماموران یگان حفاظت منابع طبیعی با شماره تلفن ویژه 1504 اطلاع دهیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

کارت شناسایی خودرو تویوتا لندکروز  پلاک 3۹57۱ مالکیت مهراب نوری  شماره شاسی خودرو 
JTMHT05J6B4041773  شماره موتور 2UZ -1412962 مدل 2۰۱۱ رنگ سفید  مفقود واز درجه اعتبار 

ساقط می باشد 

مفقودی

ن سند مالکیت   آگهي فقدا
 نظر به اینکه آقای میرزا علی نظرنژاد فرزند موسی مالك ششدانگ پلاک 6000 فرعی از ۸- اصلی به موجب دو فقره استشهادیه محلی مدعی شده اند که سند 
مالکیت پلاک مزبور تحت عنوان ششدانگ یك دستگاه آپارتمان واقع در بالاشهر معزآباد رودان بخش سه حوزه ثبت ملك رودان استان هرمزگان ذیل ثبت 
6549 صفحه 2۸4 دفتر جلد 4۳ ثبت و سند مالکیت آن به شماره چاپی 604561 سری الف سال 91 صادر و تسلیم گردیده است به علت جابجایی اثاثیه منزل 

مفقود گردیده است تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق برابر ماده 120 آیین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن نموده است .
 لذا در اجرای ماده مزبور اعلام می گردد چنانچه هر کس مدعی انجام معامله یا سند مالکیت نزد او می باشد بایستی از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 
روز اعتراض خود را به اداره ثبت رودان تسلیم و رسید اخذ نماید.  در صورت عدم اعتراض و عدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و املاک رودان مطابق 
ماده 120 آیین نامه مزبور به صدور سند مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد نمود. در ضمن پلاک مزبور برابر سند رهنی شماره 25575 مورخ 1۳96/07/1۸ 

دفترخانه اسناد رسمی شماره ۸5 بندرعباس در رهن بانك رفاه کارگران شعبه مرکزی بندرعباس می باشد.16۳/م/الف                      تاریخ انتشار:1400/12/21

یحیی شیروانی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

در دیدار استاندار هرمزگان با معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت مطرح شد

توسعه فعالیت های اکتشافی معدنی در بشاگرد و بخش فین

ن سند مالکیت آگهي فقدا
 نظر به اینکه خانم جمیله حریزاوی فرزند موسی به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شماره 14002172۳1۳6024926 مورخ 1400/12/14 مدعیست 
که سند مالکیت ششدانگ عرصه و اعیان یك قطعه خانه تحت پلاک ثبتی 14۸ فرعی از ۳۳۸0 اصلی ، مفروز و مجزا شده از 6 فرعی از اصلی مذکور بشماره 
چاپی ۳۸6926 سری ب سال 9۸ با شماره دفتر الکترونیکی 1۳9920۳2۳1۳600۳272 که بنام جمیله  حریزاوی فرزند موسی شماره شناسنامه 7794 تاریخ 
تولد 1۳46/10/01 ، صادره از دشت آزادگان دارای شماره ملی 19۸7۸0562۳ ثبت و سند مالکیت صادر و تسلیم شده ؛ که بعلت جابجایی و خروج از منزل 
مفقود گردیده که تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده؛ لذا استناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی 
انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن 
ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد. 1400/71۸ م الف    تاریخ انتشار : 1400/12/21

ابوالحسن دستوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

تحديد حدود اختصاصي
 نظر به اینکه عملیات تحدید حدود اختصاصی پلاک 412 فرعی از 97 - اصلی شش دانگ یك قطعه باغ نخیلات و یکباب خانه به انضمام 6 ساعت اب از 
1152 ســاعت در گردش 4۸ ساعت شبانه روز به مساحت ۳194/۸0 متر مربع مربع به استاد رای 1۳9460۳2۳054000177 مورخ 1۳94/2/1۳ هیات قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی لذا بعلت عدم انجام تحدید حدود اختصاصی برحسب درخواست کتبی مالك، تحدید 
حدود اختصاصی در مورخه 1401/1/۳1 راس ساعت 9 صبح در محل بعمل خواهد آمد. اینك به موجب این آگهی به استناد ماده 14 قانون ثبت، از مالك و 

کلیه مجاورین دعوت میگردد که در تاریخ و ساعت مقرر در محل حضور به هم رسانند. واخواهی مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی، از تاریخ تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی ظرف مدت ۳0 روز برابر ماده 20 قانون ثبت پذیرفته خواهد شد و معترض میتواند به استناد تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین و تکلیف 
پرونده های معترضین ثبتی که فاقد سابقه بوده و یا اعتراض آنها در مراجع قضایی از بین رفته است مصوب 1۳7۳/2/25 و ماده ۸6 آیین نامه قانون ثبت، میبایست 

ظرف مدت یکماه پس از اعتراض به مراجع قضایی مراجعه و تقدیم دادخواست نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند .1400/70۸ م الف
تاریخ انتشار : 1400/12/21

اسمعیل ربیعی نژاد- رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو  بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهي مناقصه عمـومي يک مرحـله اي » شماره 1400-062 «

روابط عمومي شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان       
  شناسه آگهی : 1288143

شرکت ســهامی برق منطقه ای هرمزگان در نظر دارد از طريق برگزاری مناقصه عمومی 1مرحله ای . نسبت به  » انجام 
خدمات تنظيف ونگهداری فضای سبز ايستگاههای انتقال وفوق توزيع « به پيمانکار واجدشرايط واگذارنمايد.

    لذا ازمتقاضيان شرکت دراين مناقصه دعوت بعمل می آيد، جهت دريافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به 
آدرس WWW.setadiran.ir مراجعه ونسبت به واريز مبلغ500.000ريال بصورت الکترونيکی به شماره حساب 4001103104025187بنام 
تمرکز وجوه درآمدحق انشعاب وسايردرآمدهای شرکت سهامي برق منطقه اي هرمزگان  ازتاريخ1400/12/22 لغايت 1400/12/26 اقدام ويک 
نسخه از اسناد مناقصه را دريافت نمايند . با توجه به اينکه کليه مراحل برگزاری مناقصه از دريافت اسناد تا ارائه پيشنهاد از طريق سامانه تدارکات 
الکترونيکی دولت برگزار می گردد . لازم اســت در صورت عدم عضويت فبلی شــرکتها در سامانه فوق مراحل ثبت نام در سايت مذکورانجام 
ونسبت به دريافت گواهی امضا. الکترونيکی اقدام نمايند . شرکت کنندگان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر با شماره  33331700-4-

076 داخلي2076 ، ودر خصوص ســامانه با داخلی 3000تماس حاصل فرمايند . ثبت شماره تلفن .فکس وايميل از سوی شرکت کنندگان در 
سامانه الزامی می باشد . ضمنا« تاکيد می گردد اسناد بايستی به صورت فيزيکی نيز در روز برگزاری مناقصه به دبيرخانه اين شرکت ارائه گردد . 

توضيحات:
1- مبلغ تضمين شرکت درفرايند ارجاع کار6.402.349.999 ريال، به صورت ضمانتنامه معتبربانکي ويا واريز نقدي .

2- الزامات : **  1- ارائه مستندات انجام کار مشابه ) خدمات تنظيف وفضای سبز( با حداقل مبلغ 80.000.000.000 ريال در قالب قرارداد به 
همراه رضايتمندی مربوطه از کارفرما دريکسال اخير . 2- دارا بودن دفترکاردراستان هرمزگان وارائه مستندات مربوطه3- جلسه توجيهی با حضور 
نماينده کارفرما وتنظيم صورتجلسه مربوطه. در دفتر امور تدارکات وقراردادها درساعت11 صبح روز دوشنبه  مورخ 1401/01/15وبارگذاری در 

سامانه ستاد الزامی وشرط ورود می باشد. 
3- دستگاه نظارت : معاونت بهره برداری شرکت سهـــامی برق منطقـــه ای هرمزگان می باشد وشرکتهای متقاضی می تواننددر خصوص 

سئوالات فنی خود با تلفن  09177693029) آقای مهندس خادمی ( تماس حاصل فرمايند.
4- حداکثـرمهلت تحويل اسنـادبه دبيرخانه اينشرکت تاساعت 8صبح روز چهارشنبه مورخ1401/01/17وزمان بازگشايی پاکات راس ساعت 
9صبح همان روز دردفتر امور تدارکات وقراردادهاي اين شرکت می باشد. 5- به پيشنهادات مشروط،مبهم،مخدوش وفاقد سپرده وپيشنهاداتي 
)www.setadiran.ir( که بعد ازموعد مقرر به دبيرخانه اين شرکت ارسال گردد مطلقاً ترتيب اثرداده نخواهدشد.6- آگهي ما درسايت سامانه

بخش »ثبت نام/ پروفايل تامين کننده / مناقصه گر«  قابل مشاهده مي باشد.

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان
آگهي تغییرات

 شرکت پردیس سبز جهانگیریه شرکت تعاونی به شماره ثبت 4۸0 و شناسه ملی 1400۸۳2019۳ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 
مورخ 1۳9۸/11/12و مصوبه شماره ۸0/1644مورخ 1۳97/05/۳0هیئت مقررات زدائی و تسهیل صدور مجوزهای کسب و کارتصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : - محل شرکت در واحد ثبتی بستك به آدرس : محله الشهدا ، مجتمع تجاری تفریحی بستك ، طبقه دوم ، واحد 206 ، کدپستی: 

7961711997 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید. شناسه آگهی : 1290177

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بستک 
قوه قضائیه 

سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  

سرویس شهرستان// فرماندار بندرخمیر گفت: عرضه 
مستقیم آبزیان براســاس تصمیم ستاد تنظیم بازار و 
با تخفیف و زیرقیمت بــازار در چهار غرفه بازار ماهی 

فروشان این شهرستان آغاز شد. 
میرهاشم خواســتار در بازدید از روند عرضه ماهی در بازار 
ماهی فروشان شهرستان افزود: براساس تصمیم ستاد تنظیم 
بازار بندر خمیر جهــت کنترل و کاهش قیمت آبزیان، مقرر 
شده روزانه 2۰۰ کیلوگرم ماهی وارد شهرستان شده و با قیمت 

کمتر از بازار در اختیار مردم قرار گیرد.
 وی بیان داشــت: این اقدام از ۱8 اســفندماه با توزیع ماهی 
هوور آغاز شده که با 5۰ درصد زیرقیمت و کیلویی ۴5۰ هزار 
ریال عرضه شد. فرماندار بندر خمیر اظهارداشت: از شیلات 
و جهادکشاورزی نیز خواسته شده تا جهت تامین ماهی مورد 
تقاضای مردم و رفع کمبود این فرآورده، مکاتبات لازم را از 

طریق شهرستان های همجوار انجام دهند.
رییس شیلات بندر خمیر نیز در این بازدید با بیان اینکه قیمت 
آبزیان باتوجه به فصل و کمبود یا فراوانی ماهی متغیر است، 
تصریح کرد: علاوه بر میزان تقاضا، شرایط جوی نیز در کاهش 

یا افزایش ماهی نیز تاثیر دارد.
 حسین سکنایی افزود: به طور مثال در تابستان به دلیل آرام 
بودن دریا و وضعیت جوی به طور معمول ماهی بیشتری صید 
شــده و در نهایت ارزان تر به دست مشتری می رسد اما در 
زمستان که دریا طوفانی و میزان تقاضا نیز بالا می باشد، قیمت 
ماهی نیز افزایش می یابد. وی، همچنین فعال نبودن تعاونی 

صیادی را یکی دیگر از مشکلات در این حوزه عنوان کرد و 
افزود: در بیشتر شهرستان ها، قیمت ماهی را تعاونی صیادان 
تعیین می کند اما در شهرستان بندرخمیر به دلیل نبود تعاونی، 

با مشکل روبرو هستیم.
رییس شیلات بندرخمیر ادامه داد: از طرفی دیگر شهرستان ها 
از  جمله بندرلنگه به دلیل داشتن اسکله و بندرصیادی تعداد 
زیادی شــناور لنج و قایق دارای مجوز در این حوزه فعالیت 
می کنند اما متأسفانه شهرستان بندرخمیر تنها 25 فروند قایق 
صیادی مجوز فعالیت دارند که این تعداد قایق و میزان صید 
آنان پاسخگوی نیاز شهرستان نیست. استان هرمزگان با 22 
بندر صیادی و صید سالانه افزون بر 27۰ هزار تن انواع آبزی، 
۳۰ درصد بنادر صیادی و ۳۶ درصد صید انواع آبزیان کشور 
را به خود اختصاص داده است که این آمارها  نشان از جایگاه 

و اهمیت فعالیت های شیلاتی این استان در کشور دارد.
به گزارش ایرنا، ظرفیت تولید ۱۱۳هــزار تن انواع ماهیان 
دریایی در قفس،5۰ هزار هکتار زمین های مناسب برای تولید 
میگوی پرورشی با امکان تولید2۰۰ هزارتن در سال، وجود 
زمین های جدید پرورش ماهیان خاویاری در آب های داخلی 
استان، پرورش ماهیان گرمابی و تیلاپیا، امکان تولید و پرورش 
خیــار دریایی، گیاهان دریایی و صدف های مرواریدســاز، 
آرتمیا و لابستر از جمله ظرفیت های آبزی پروری هرمزگان 
است که به گفته کارشناسان حوزه کشاورزی می توان از این 
ظرفیت ها جهت ارزآوری هرچه بیشتر و جایگزینی با نفت 

استفاده کرد. 

آغاز عرضه مستقیم آبزیان در بندرخمیر
دادگستری  کل  رئیس  سرویس شهرستان// 
هرمزگان از آزادســازی 1۶۲ هزار متر دیگر 
از حریم قانونی ساحل جزیره قشم خبر داد. 

مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگســتری اســتان 
هرمزگان اظهار داشــت: در راســتای عمل به 
دستورات ریاست محترم قوه قضاییه مبنی بر مقابله 
با هرگونه تصرف غیرقانونی در حریم و بســتر 
دریا، سازه های غیرمجاز در ۱۶2 هزار متر دیگر 
از حریم قانونی ســاحل قشم تخریب شد و این 
اراضی پس از آزادسازی برای استفاده در دسترس 

مردم این جزیره قرار گرفت.
وی خاطر نشــان کرد: اراضی رفع تصرف شده 
شامل حریم ساحلی روستای سلخ به طول ۱۰۰۰ 

متر و مساحت ۶۰،۰۰۰ متر مربع، حریم ساحلی 
حد فاصل بندر کاوه تا امتداد دوراهی روســتای 
زینبی به طول ۱5۰۰ متر و مساحت 9۰.۰۰۰ متر 
مربع، حریم ســاحلی مجتمع تجاری معراج قشم 
و ضلع شــرقی اسکله شهید ذاکری به طول 2۰۰ 
متر و مساحت ۱2۰۰۰ متر مربع، مجموعاً به طول 
27۰۰۰متر )2.7 کیلومتر( و مساحت ۱۶2۰۰۰ 

متر مربع می باشد.
قهرمانی همچنین با بیان اینکه مستحدثات تخریب 
شده واقع در حریم ۶۰ متری این سواحل، شامل 
دیوارچینی، چاه فاضلاب، فنَس کشی، پیِ سنگی، 
سازه های غیر مسقف، سد و بند خاکی، آب انبار 
بلوکی و سکوی بتنی بود، تصریح کرد: آزادسازی 

این اراضی به دســتور دادستان عمومی و انقلاب 
قشم و با همکاری دولت توسط یگان حفاظت از 
اراضی ملی منطقه آزاد قشم و مأموران انتظامی این 

شهرستان صورت گرفت.
به گزارش فارس، رئیس کل دادگســتری استان 
هرمزگان در پایان خاطرنشــان کرد: هم اکنون با 
قرار گرفتن در آستانه تکمیل روند آزادسازی نوار 
ساحلی جزیره قشم، از تمامی دستگاه های دولتی 
و اشخاص حقیقی و حقوقی انتظار داریم، با تمکین 
به قانون و احکام قضایی، ضمن رعایت حریم ۶۰ 
متری دریا و خودداری از هرگونه ساخت و ساز 
مجــدد، زمینه بهره مندی عموم مــردم را از این 

موهبت الهی فراهم سازند.

شهرستان//  ســرویس  نژاد  دبیری  سعیده 
دانش آموزان شهرستان پارسیان با حضور در 
محوطه ی مدرسه ، با گرامیداشت هفته منابع 
طبیعی در این ســنت ارزشمند دینی و ملی 

شرکت کرده و تعدادی نهال غرس کردند.
بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ در آســتانه ی فرا 
رسیدن بهار طبیعت، به مناسبت هفته منابع طبیعی، 
آیین غــرس نهال، با حضــور رئیس آموزش و 
پرورش،معاونیــن محترم و  جمعی از معلمین در 

محوطه ی مدرسه برگزار شــد. خزعل خواجه 
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان 
پارسیان  با بیان اینکه هر روز باید روز درختکاری 
و حفاظت از منابع طبیعی باشد، افزود: با توجه به 
اینکه در سال های اخیر با کمبود منابع آبی روبرو 
هستیم، فرســایش خاک را داریم، شاهد توسعه 
شــهرها و آلودگی اطراف شــهرها هستیم؛ همه 
بایــد کمک کنند و برای حفاظت از منابع طبیعی، 

حضوری موثر داشته باشند.

مهرانی رییس آموزش و پرورش نیز با بیان اینکه 
کیفیت فضای سبز تأثیر بسیاری بر سلامت جسم 
و روان انسان دارد، توضیح داد: کاشت درخت در 
ایجاد آرامش و آســایش فرد تأثیر مهمی دارد و 
به دنبال آن موجب افزاریش سطح کیفیت زندگی 
اجتماعی می شود؛ چراکه شرط داشتن روح سالم، 
جسم سالم است و داشــتن جسم سالم فقط در 
محیط ســالم نمود می یابد و این محیط سالم، با 

حفظ و ایجاد فضای سبز حاصل می  گردد.

آیین کاشت نهال در هفته گرامیداشت منابع طبیعی در مدارس پارسیان

 آزادسازی ۱۶2هزار مترمربع از حریم قانونی ساحل قشم 
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فروردین :  
ممكن اســت دیگر از انتظار خســته و اعتقاد داشته 
باشید که دیگر نمی توانید بیش از این منتظر بمانید،  اما 
احتمالا از اینكه می بینید که هنوز اندوخته ای از صبر و 
شكیبایی دروجود شما باقی مانده متعجب خواهید شد. حتی ممكن است 
فكــر کنید دیگر نمی توانید هیجانات خود را کنترل کرده و آنها را پنهان 
کنید،  اما این فرصتی اســت که بتوانید خود را تغییر داده و از این حالت 

درآیید و تازه می فهمید که چقدر ریسك کرده اید.
    اردیبهشت :  

امروز ممكن است نتیجه بررسی هایی که اخیرا در موردی 
انجام داده اید را دریافت کنید، و می فهمید که موفقیت شما 
در این مورد اخیر خیلی بیشتر از موارد قبلی است که تا 
به حال با آن مواجه بودید. رسیدگی و بررسی واقعی اکنون این گونه است 
که چگونه از این اوضاع به نفع خود استفاده کنید، و زمانیكه فرصت آن 

پیش می آید آن را از دست ندهید.
     خرداد : 

یك صدا به شــما می گوید که به دنبــال آن چیزی که 
می خواهید برویــد، ولی صدای دیگــری می گوید که 
برای رســیدن آن منتظر بمانید. شما در موقعیت سختی 
از تصمیم گیری قرار دارید، اما قادرید از راهی که انتخاب کرده اید دفاع 
کنید. با این وجود،  شــما هنوز نمی دانید که چه کاری درست است. به 
اضافه، ممكن است مهم نباشد،  به خاطر اینكه آخرین پاسخ شما احتمالا 

آخرین فرصت تان نخواهد بود. 
      تیر :

امروز شــخص قدرتمندی شــما را ترغیب می کند که 
مســئولیت هایی را بر عهده بگیرید. و اگرچه شما با این 
نظریه موافق هستید که این کار مشكلی برای انجام دادن 
است، و می دانید که واقعا اثراتی که بعدها از انجام این کار به جا می ماند 
واقعا پیچیده اســت. اگر بیش از حد تلاش کنید یا اینكه به اندازه کافی 
تلاش نكنید می بینید که نمی توانید از پس آن برآیید و مسئله را حل کنید. 
مسئله اصلی این است که باید خود را از تعهدات قبلی و یا عادات قدیمی 
 رها کنید،  زندگی خود را بر این اساس بگذارید که نیازهای کنونی خود 

را تامین کنید و برای تحقق بخشیدن آرزوهایتان تلاش کنید.
     مرداد :

در پایان رابطه دوســتی شــما یك نور جدید به چشم 
می خورد و اگر چه شــما کاملا از آن آگاه نیســتید و 
نمی دانید قضیه چیست، اما همین کافی است که لبخندی 
به لب های شما بیاید. شاید شخص جدیدی در زندگی شما پیدا شود یا 
شاید هم زندگی جدید تان از یك رابطه جدید حیات دوباره می گیرد. به 
هر حال،  انتخاب با شماست، و شما نیاز خواهید داشت که تصمیم بگیرید 
که چگونه خود را به بهترین وجه برای اتفاقات خوبی که دارد برای تان 

پیش می آید آماده کنید.
     شهریور : 

اگر کاری به نظرتان کاملا درســت نرسد آنقدر احساس 
آشفتگی و پریشــانی می کنید که به سلامتی تان ضربه 
خواهد زد. امروز،  ممكن اســت با تصمیمی که مربوط به 
روش و شیوه زندگی تان است در کشمكش و تقلا باشید. و نگران این 
هســتید که آیا دارید اغراق می کنید یا به اندازه کافی تلاش نمی کنید. با 
وجود این، تمایل کنونی شما ممكن است باعث شود بیش از حد تاوان 
کارتان را دهید، در نهایت ممكن اســت به خاطر این احتیاط وسواس 

گونه خود اشتباه کنید.
     مهر : 

ممكن است امروز نسبت به موضوعی قضاوت صحیحی 
نداشــته و تصمیمی  بگیریــد که زیاد عملی نباشــد. 
خوشبختانه، اکنون مجبور نیستید که به خاطر این رفتار 
غیر معقولی که امروز در پیش گرفته اید بهای ســنگینی بپردازید. کلید 
اصلی جستجو و بررسی ها این نیست که امروز زیاد مفید و موثر باشید، 
بلكه سعی کنید کمی  تفریح کنید. شما بعدها وقت کافی برای انجام دادن 
وظایف تان خواهید داشت. اما در این لحظه بهتر است که به جای اینكه 
کار سخت و طاقت فرسا را انتخاب کنید کمی  تفریح کنید و ذهن تان را 

از درگیری های کاری آزاد کنید.
      آبان : 

ممكن اســت امروز کمی  وقت داشته باشید، که به شما 
اجازه می دهد که به خاطراتی که در ذهن دارید برگردید و 
به آنها فكرکنید. حتی اگر وقت دوباره ای بدست آوردید 
و جاییكه زیاد به نظرتان عالی نیست، فرصت دارید که تمام تجربه های 
گذشته خود را تنظیم کرده و ببینید که در آینده چه اتفاقی می افتد. در یك 
موقعیت مشكل ، یك دید و ذهنیت مثبت داشتن می تواند اولین قدم مهم 
در جهت فراموش کردن تجربه های ناخوشایند گذشته و التیام بخشیدن به 

زخم های عاطفی گذشته باشد.
     آذر :  

بــا وجود اینكه شــما قادر به این هســتید که امروز به 
سرعت پیش بروید بدون اینكه لطمه ای به کارتان بزند، 
اما احتمالا از اتفاقاتی که ممكن اســت در طی روزهای 
آینده بیفتند اطلاع ندارید. بعضی چیزها نیاز به تغییر و تحول دارند؛ شما 
نمی توانید همه چیز را به همان روال گذشــته نگاه دارید. به جای اینكه 
منتظر باشید که تمام موانع سر راه شما ویران شوند، سعی کنید بعضی از 
پیچیدگی ها و دشواری های راه خود را رفع کنید تا باز هم فرصت انتخاب 

کردن داشته باشید.
      دی : 

امروز چیزی به ذهن شــما می رســد،  و به شما اجازه 
می دهد که خــود را در راه جدید و متفاوتی ببینید. این 
اتفاق ممكن است برای افزایش اعتماد به نفس شما خوب 
باشد، اما اعتماد به نفس تازه بدست آمده شما ممكن است زیاد طولانی 
مدت نباشد مگر اینكه شما برنامه ها و نقشه های خود را به عمل درآورید. 
شما نیازی به این ندارید که دنیای خود را در آتش بریزید. تنها به این نیاز 
دارید که با خودتان پیمان محكمی  ببندید که به بهترین وجه ممكن برای 

رسیده به اهداف تان تلاش کنید.
  بهمن : 

ممكن اســت شــما قادر به دیدن این نباشید که دور و 
اطرافتان چه خبر اســت، اما می دانید به نقطه ای رسیده 
اید که نقطه شروع تغییر و تحول است. تصمیمی که امروز 
می گیرید، می تواند تاثیر مستقیمی  در روزها و هفته های آینده شما داشته 
باشد. به دقت به ندای درونی خود گوش دهید و به شعور و عقاید خود 

اعتماد کنید.
اسفند : 

شــما به یك روز مرخصی واقعی نیاز دارید که در آن هم 
بتوانید اعصاب خود را تسكین ببخشید و هم اینكه از نظر 
روحــی خود را تقویت کنید. اما به جای اینكه وقت خود 
را در اینترنت تلف کنید یا به تماشای تلویزیون بنشینید، این تعطیلی را 
برای یك آرامش و استراحت واقعی اختصاص دهید. می توانید این کار 
را در خانه و یا در طبیعت انجام دهید. به جای اینكه به رویاهای دیگران 
گوش دهید، به نیروی تخیل خود اجازه دهید خودش رویاپردازی کند و 

تصوراتی را برای خود ایجاد کند. 
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7 اقتصادی

 

ســرویس اقتصادی // دولت در جدیدترین اقدام 
خود برای مدیریت بازار مسکن در نظر دارد با طرح 
بازار  نابسامانی  از  تا حدودی  اجاره داری حرفه ای 

اجاره واحدهای مسکونی بکاهد. 
در همین زمینه محمود محمــودزاده، معاون وزیر راه 
و شهرسازی گفته اســت: حوزه اجاره داری حرفه ای 
مجوزهــای لازم را دریافت کــرده و آیین نامه آن در 
مرحله تصویب نهایی است. به  زودی شرکت هایی برای 

اجاره داری حرفه ای در کنار بازارهای سنتی راه اندازی 
می شــوند تا بتوانند بازار اجاره را در کنار بازار سنتی 
ساماندهی کنند. این اقدام یك نهادسازی جدید در قالب 
اجاره داری حرفه ای است و هدف گذاری که برای کنترل 
این بازار در نظر گرفته شده همان ۳۰۰ هزار واحد است 
و در صورتی  که تقاضای بیشتری هم وجود داشته باشد 

ساخته می شود.
 ســود ساخت وساز مســکن اجاره ای بسیار 

کمتر از خانه های ملکی است
در همین باره حسین عبداللهی، کارشناس حوزه مسكن 
اظهار کرد: از وزارت راه و شهرســازی انتظار می رود 
مسكن ملكی را در اولویت قرار دهد، زیرا در اصل ۳۱ 
قانون اساسی تصریح  شده داشتن مسكن جزو حقوق 
هر شخص و خانواده ایرانی است. واژه داشتن به معنای 
مالكیت است، بنابراین اگر ما اسناد بالادستی را مدنظر 
قرار دهیم بایستی توجهات را بر مالكیت مردم متمرکز 
کنیم. مســئله دیگر این است که تورم عمومی سالیانه 
در کشور بسیار بالاست، به صورتی که شاهدید میزان 
تورم حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد و نرخ بلندمدت آن حدود 
۱۹/۵درصد است؛ بنابراین این موضوع نشان می دهد 
وقتی در کشور با تورم مواجه اید، قطعاً افراد به ناچار در 
خانه های استیجاری مستقر می شوند در حالی  که تمایل 
دارند خانه ملكی داشته باشند تا تورم آسیب جدی به 
زندگیشان وارد نكند. در چنین شرایطی اگر ما تصمیم 
به ساخت وساز خانه های استیجاری بگیریم دو مسئله 
اساسی مطرح می شود؛ نخست اینكه سازنده این خانه ها 
چه کسانی خواهند بود. در صورتی  که بخش خصوصی 
مجری ساخت واحدهای مسكونی باشد، به نظر می رسد 
با بــازاری که هم  اکنون در بخش اجــاره وجود دارد 
چندان تمایل نخواهد داشت تا وارد این عرصه شود. این 
موضوع ناشی از آن است که سود ساخت وساز مسكن 
اجاره ای بسیار کمتر از ساخت خانه های ملكی است. 
مسئله دیگر اینكه اگر دولت بخواهد خودش رأساً این 
کار را بر عهده بگیرد و برای آن از بودجه استفاده کند، 
می تواند همان بودجه ای که برای زمین یا زیرساخت ها 
اختصاص می دهد را به  صورت ملكی و با شرط تملك 
اما به  صورت اقســاطی به مردم واگــذار کند. در این 
صورت، دیگر تفاوت محســوس و چشم گیری نسبت 

به آن میزان مبلغی که استفاده می کند، نخواهد داشت.
کارشناس حوزه مســكن ادامه داد: مالكیت در کشور 
ما محترم شناخته می شود. اگر مقایسه کنید، برای مثال 
کشورهایی مانند اســپانیا یا رومانی که مهاجرفرست 
هستند شباهت زیادی به ما دارند؛ اما کشوری همانند 
ســوئیس و آلمــان مهاجرپذیرند و شــاهدیم چنین 
کشــورهایی که مهاجرپذیر هستند به سمت خانه های 
اســتیجاری رفته اند تا بتوانند حجم انبوه جمعیتی که 
وارد کشورشان می شود را ساماندهی کنند. با این  حال، 
کشورهای مهاجرفرســت درصد مالكیتشان بالاست، 
بدین  صــورت که در حال حاضر حــدود ۹۵ درصد 
جمعیت کشــور رومانی یا ۹۷ درصد اســپانیا مالك 
هستند؛ این ها نشان می دهد سیاست های ما در حوزه 

مسكن نیز بایستی به این سمت حرکت کند.
 افزایش عرضه مسکن ملکی

وی همچنین افزود: موضوع بعدی، رابطه مستقیم قیمت 
مسكن بر اجاره نشــینی است. اینكه مردم سكونت در 
خانه های اســتیجاری را انتخاب می کنند، به این دلیل 
است که قیمت مسكن بســیار بالاست و عمده اقشار 
جامعه با درآمدهای اندکشان نمی توانند خانه دار شوند؛ 
بنابراین ضروری است قیمت مسكن مدیریت و کنترل 
شود، زیرا با توجه به رابطه مستقیمی که قیمت مسكن 
بر میزان اجاره بها دارد کنترل قیمت ها می تواند اثرگذار 
باشد؛ یعنی ما اگر عرضه مسكن ملكی را هم افزایش 
بدهیم از تقاضای مسكن استیجاری کم کرده ایم و این 
موجب می شود قیمت اجاره بها کاهش یابد. اقدام دیگر، 
اولویت دادن به شناسایی راهكارهایی همچون مالیات 
بر خانه های خالی است که تاکنون به وزارت مسكن و 

شهرسازی پیشنهاد شده است.
عبداللهی گفت: در همین زمینه، تجربه شــهر ونكوور 

نشــان می دهد با اجرای سیاست مالیات بر خانه های 
خالــی، ۲۰ درصد از این واحدها عرضه  شــده و ۳۰ 
درصد آن به  صــورت اجاره بلندمدت بوده اســت؛ 
یعنی قراردادها بر اســاس مدت  زمان بیشتری نوشته  
شده و مدت  زمان ســكونت قید شده در قراردادها از 
یك سال به دو سال یا بالاتر تغییر یافته است. اجرای 
همین فرایند در کشــورمان ســبب می شود تلاطم و 
التهاب هایی که هر ســاله و در زمان تمدید قرارداد به 
وجود می آید، کاهش یابد و نیز عرضه خانه های خالی 
موجب کنترل قیمت اجاره بها شود. در حال حاضر در 
طرح نهضت ملی مســكن به  صورت اقساطی به مردم 
یا ســازندگان وام داده می شــود و در نهایت آن ملك 
یا زمین به خریــدار انتقال پیدا می کند. همچنین زمین 
به  صورت ۹۹ ساله واگذار می گردد و تسهیلات ۴۰۰ 
میلیونی برای برخی از مناطق کشور پرداخت می شود. 
در چنین وضعیتی، تنها ســازنده می ماند که بتواند این 
واحدها را به فروش برساند یا اجاره بدهد؛ بنابراین با 
توجه به اینكه در کشــور ما سود اجاره داری نسبت به 
مالكیت یا فروش بسیار اندک است، به نظرم سازندگان 
هرگز ساخت مسكن اجاره ای را انتخاب نمی کنند. حتی 
نحوه تســهیلات دهی به صورتی است که شاید اهداف 
مدنظر از اجرای آن به ثمر نرســد. اگر دولت درصدد 
اعطای تســهیلات و واگذاری زمین است، بایستی این 
کار را در راستای مالكیت مردم انجام دهد؛ اما از سوی 
دیگر می تــوان یك نظام اجاره داری داشــت تا بازار 
اجاره یا میزان عرضه واحدهای استیجاری را کنترل و 
ساماندهی کند. البته با شرایط فعلی و تورم حاکم، دولت 
تنها می تواند سیاست گذار حوزه مسكن باشد، گرچه به 
نظر نمی رسد بخش خصوصی هم به سمت ساخت وساز 

استیجاری برود یا سرمایه گذاری کند./قدس 

سرویس اقتصادی // اعضای شورای عالی 
کار پس 1۵ ساعت مذاکره طولانی و فشرده 
افزایش ۵۷.4 درصدی حداقل دستمزد  با 

کارگران برای سال آینده موافقت کردند. 
چهارمین نشست دستمزد شورای عالی کار 
که از ساعت ۱۸ عصر چهارشنبه با حضور 
نمایندگان کارگــری و کارفرمایی و دولت 
آغاز شــده بود پس از ۱۵ ساعت چانه زنی 
و مذاکره طولانی و فشرده سرانجام با توافق 
شرکای اجتماعی نتیجه داد و اعضای شورای 
عالی کار، حداقل دستمزد سال آینده کارگران 

را  ۵۷.۴  درصد افزایش دادند.
بر این اســاس حداقل دستمزد ۱۴۰۱ از دو 
میلیون و ۶۵۵ هزار تومــان به ۴ میلیون و 

۱۷۹ هزار  تومان افزایش یافت.
شــورای عالی کار در خصــوص مبلغ حق 
مسكن و بن خواربار نیز تصمیم گیری کرد و 
مبلغ بن خواربار کارگران را ۸۵۰ هزار تومان 
و حق مسكن را ۶۵۰ هزار تومان تعیین کرد 
اما مصوبه مهم شورا در خصوص میزان سایر 
سطوح مزدی بود که آن را تا ۳۸ درصد بالا 

برد.

علی حســین رعیتی فرد _ معاون وزیر کار 
_ پیشــتر اعلام کرده بود: تكلیف دستمزد 
کارگران در تاریخ ۲۱ اسفند مشخص خواهد 
شد و اعضای شــورای عالی کار صبح روز 
پنجشــنبه و در مذاکراتی طولانی و فشرده 
سرانجام در خصوص پایه حقوق و دستمزد 
و سایر سطوح مزدی و مزایای جانبی مزد به 
جمع بندی رسیده و حداقل دستمزد کارگران 

را نهایی کردند.
کارشناسان با اشاره به عقب افتادگی مزدی 
سالهای گذشته کارگران همواره تاکید کردند 

به جهت حفظ قــدرت خرید و بهبود وضع 
معیشت کارگران در سالهای سخت تحریم، 
رکود، فشــار اقتصادی، نوســان نرخ ارز و 
کرونــا، تصمیمی شایســته و منطقی برای 
دستمزد کارگران اتخاذ شود و میزان دستمزد 
به گونه ای تعیین شود که هزینه های زندگی 

خانوارهای کارگری را پوشش دهد.
به گزارش ایســنا، با افزایش ۵۷.۴ درصدی 
حداقل دســتمزد پایه حقوق کارگران از دو 
میلیون و ۶۵۵ هــزار تومان به  ۴ میلیون و 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان افزایش پیدا کرد.مسكن، بن خواربار و حق اولاد به بیش از ۶ ۱۷۹ هزار تومان رسید و با محاسبه مبلغ حق 

پایان ۱۵ ساعت مذاکره سخت و فشرده؛

پایه حقوق کارگران 1.5 میلیون تومان بیشتر شد

 

ســرویس اقتصادی // به روزهای پایانی سال رسیدیم 
اما بجز یک شــرکت ترک که از قبــل در ایران بوده 
خبری از وعده حضور شرکت های چینی و ترکیه ای در 
پروژه نهضت ملی مسکن نیست؛ اخیرا نیز وزیر راه و 
شهرسازی بر فعال کردن انبوه سازان داخلی در اجرای 

طرح نهضت ملی مسکن تاکید کرد. 
 مســئولان دولتی از جمله وزیر راه و شهرسازی بارها بر 
اســتفاده از توان بخش خصوصی در طرح جهش تولید و 
تامین مسكن )نهضت ملی مسكن( تاکید کرده اند. از سوی 
دیگر برنامه حضور شرکتهای چینی و ترکیه ای در این پروژه 
به منظور ارتقای تكنولوژی ســاخت، روی میز قرار دارد 
اما بجز یك شــرکت ترک که از قبل در پروژه مسكن مهر 
شــهرهای جدید پردیس و پرند فعال بــود و هم اکنون در 
طرح نهضت ملی مسكن شــهر جدید بهارستان مشغول به 
کار است، ماههاســت که خبری از حضور دیگر شرکتهای 
خارجی نیست. به نظر می رســد وزارت راه و شهرسازی، 

نگاه خود را به داخل معطوف کرده است.
دولت بر مبنای نظام فنی و اجرایی کشــور در اواخر سال 
جاری هزینه ساخت واحدهای نهضت ملی مسكن را متری 
۴.۵ میلیون تومان اعلام کرد اما برخی از انبوه سازان داخلی 
بر متری ۵.۵ میلیون تومان تاکید دارند. البته بعضی دیگر نیز 
هزینه های ساخت را بالای ۷ میلیون تومان در هر متر مربع 
تخمین می زنند. بر این اساس استفاده از شرکتهای خارجی 
برای کاهش قیمت مورد بررسی قرار گرفت. ارتقای فناوری 
ســاخت، کاهش قیمت تمام شــده و تهاتر نفت در شرایط 
تحریم از جمله اهداف دولت برای اســتفاده از شــرکتهای 
خارجی بود. حدود ســه ماه قبل یك عضو شورای عالی 
مسكن گفته بود که در مذاکره با شرکتهای خارجی به عدد 

کمتر از متری ۳ میلیون تومان رسیده ایم.
با این حال پس از آن دیگر خبری از شرکتهای خارجی به 
میان نیامد و به نظر می رســد طی پنج ماه گذشته رایزنی ها 

به نتیجه نرســیده است. در جلســه ای هم که اوایل آذرماه 
بین رســتم قاسمی ـ وزیر راه و شهرسازی ـ با انبوه سازان 
داخلی برگزار شد، قاسمی از سازندگان ایرانی خواست در 
بحث ورود تكنولوژی و فناوری به کشور اقدامات لازم را 
انجام دهند. او اواخر آبان ماه از مذاکره با شــرکتهای چینی 
برای ورود فناوریهای نوین ساخت و ساز مسكن به کشور 

خبر داده بود.
روز ۱۸ اســفندماه ۱۴۰۰ اما وزیر راه و شهرســازی در 
نشست بررسی روند تامین زمین و اجرای طرح نهضت ملی 
مســكن، بر فعال کردن انبوه سازان در اجرای طرح نهضت 
ملی مسكن و بهره مندی از توان بخش خصوصی در تولید 

مسكن در تمامی استان های کشور تاکید کرد.
موضوع مذاکره با چینی ها برای ورود به ســاخت مسكن 
در قالب قانون جهش تولید و تامین مســكن، اولین بار ۱۹ 
مهرماه از سوی اقبال شاکری ـ نماینده مجلس ـ مطرح شد. 
هرچند او بعدا اظهارات منتســب به خود را تكذیب کرد و 
گفت »انشــاءالله با توان داخلی موفق می شویم...« اما چند 
روز قبــل موضوع مذاکره با چین از ســوی وزارت راه و 

شهرسازی تایید شد. 
با این حال مســئولان وزارت راه و شهرســازی از جمله 
قاسمی وزیر و محمودزاده معاون او ضمن اشاره به استفاده 
از توان شــرکتهای خارجی به منظــور ارتقای تكنولوژی 
ســاخت در ایران گفته بودند که قرار نیســت خارجی ها 
مسكن بســازند بلكه فناوری وارد می کنند. محمودزاده در 
این خصوص گفته بود که اگر مذاکره با خارجی ها به نتیجه 

نرسد با توان بخش داخلی کارها را جلو می بریم.
به گزارش ایســنا؛ احداث ۴ میلیون واحد مسكونی ظرف 
۴ ســال یكی از مهمترین دغدغه های دولت اســت و قرار 
است از ســال آینده با قدرت پیگیری شود. تا کنون بیش 
از ۵ میلیــون و ۲۰۰ هزار نفر در این طرح ثبت نام کرده اند 
و معاون وزیر راه و شهرســازی گفته اســت: »انشاءالله از 
اوایل سال آینده یك نهضت بزرگ ساخت و ساز در کشور 
خواهیم داشت«؛ نهضتی که به نظر می رسد اتكای اصلی آن 
بر ۵۰۰۰ شرکت انبوه ســازی داخلی و بیش از ۵۰۰ هزار 

مهندس ایرانی است.

برای خانه سازی در ایران

اژدها وارد نشد!

سرویس اقتصادی // معاون بندری و امور اقتصادی اداره 
کل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: با پهلوگیری سومین 

فروند کشتی حامل برنج با ظرفیت ۳۵ هزار تن در یکی از
پایانه های اختصاصی بندر شهید رجایی تخلیه این کالای 

اساسی آغاز شد.
به گزارش خبرنگار دریا ، »منصور خرمشــكوه« با اعلام 
پهلوگیری یك فروند کشتی فله بر حامل ۳۵ هزارتن برنج 
وارداتی از مبدا تایلند در بندر شهید رجایی اظهار داشت: با 
توجه به ایام پایانی ســال و ضرورت ذخیره سازی و تامین 
برنج مورد نیاز مردم در شب عید نوروز ۱۴۰۱، تخلیه این 
کالای اساســی برای ارسال هرچه سریع تر به سراسر کشور 

آغاز شده است.
وی گفت: تخلیه این کشــتی حامل برنج تایلندی چند روز 
دیگر به پایان می رســد و این کالای اساسی پس از انجام 

تشریفات گمرکی، به سراسر کشور حمل می شود.
معاون بندری و امور اقتصادی اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان با اشــاره به افزایش ۹۲ درصدی واردات کالای 
اساسی در بندر شهید رجایی از طریق ۶۶ فروند کشتی طی 
۱۱ ماهه امســال بیان داشت: طی مدت یادشده ۶۲ هزار و 
۹۴۸ تن برنج به این بندر وارد و از دو طریق حمل ریلی و 

جاده ای به استان های مقصد ارسال شده است.
به گفته خرمشــكوه، در حال حاضر ۲ فروند کشتی حامل 
۱۳۹ هزار تــن گندم و جو در لنگــرگاه بندرعباس برای 
پهلوگیری در اســكله های بندر شهید رجایی در حال طی 

کردن فرآیند اسنادی خود هستند.
مجتمع بندری شــهیدرجایی بندرعباس  بزرگترین مجتمع 
بندری کشور به شمار می آید و از حیث کالای اساسی بعد 
از بندر امام خمینــی )ره( دومین مبدا ورودی این نوع کالا 

قلمداد می شود . 

سومین کشتی برنج حامل ۳۵ هزار تن در بندرشهید رجایی پهلو گرفت

بررسی آغاز اجاره داری حرفه ای با ساخت ۳۰۰ هزار واحد مسکونی ؛

اجاره نشينی دولتی



ادامه از تیتر یک//
آغــاز  بــه  وی 
عملیــات احداث 
تولید  سوم  مدول 
آهــن اســفنجی، 
واحــد دوم تولید 
صنعتی،  گازهای 
ذخیره  مخــازن 
و  اســفنجی  آهن 

مگامدول احیا مستقیم ستاره سیمین هرمز در 
دهه فجر با حضور مدیرعامل شــرکت فولاد 
مبارکه اشاره ای کرد و افزود: مدول سوم تولید 
آهن اسفنجی فولاد هرمزگان با ظرفیت 9۰۰ 
هزار تن در ســال ظرفیت تولید آهن اسفنجی 
در این شرکت را به دو میلیون و 55۰ هزار تن 
افزایش می دهد و نیاز این شرکت به اصلی ترین 
ماده اولیه جهت تولید 2 میلیون تن تختال در 
سال مرتفع خواهد شد. معروفخانی به احداث 
مدول سوم احیا مســتقیم مخازن ذخیره آهن 
اسفنجی به ظرفیت ۳۰ هزار تن اشاره ای کرد و 
افزود: احداث واحد دوم تولید گازهای صنعتی 
با ظرفیت ۱۰ هزار نرمال مترمکعب بر ساعت 
اکســیژن دیگر طرح توسعه ای مهم در شرکت 

فولاد هرمزگان با حمایت فولاد مبارکه است.
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان، با اشاره به 
اینکه احداث نورد گرم در فولاد هرمزگان به 
تولید ۳ میلیون و 5۰۰ هزار تنی اسلب منجر 
می شــود، تصریح کرد: از لحاظ درآمدی در 
مدت ۱۰ ماه، معادل هشت سال گذشته فعالیت 
شــرکت فولاد هرمزگان سود حاصل شد؛ 8۶ 
درصد نســبت به ۱۱ ماه سال گذشته افزایش 
سود ویژه داشتیم و پیش بینی می شود تا پایان 

سال این رقم به 9۰ درصد ارتقا یابد.
اجتماعی  مسئولیت های  ایفای  بر  معروفخانی 
در شــرکت فــولاد هرمزگان تاکیــد کرد و 
گفت: حمایت از 5 هــزار یتیم هرمزگانی در 
دســتور کار قرار گرفته اســت و پشتیبانی از 
هیئت های ورزشی اســتان هرمزگان از دیگر 
اقدامات این شــرکت در راســتای مسئولیت 
اجتماعی اســت. تامین اکســیژن به صورت 
رایگان در بیمارســتان های اســتان و تهیه و 
تولید ماسک های درمانی از دیگر اقدامات این 
شرکت است. شرکت فولادهرمزگان در زمینه 
پرورش اســتعدادهای درخشان هزینه دانش 
آموزان مســتعد را برای پذیرش در رشته های 
معتبر کنکور حمایت مالی کرده است و در ایام 
شــیوع کرونا ۳ هزار و 2۰۰ بیمار به صورت 

رایگان تحت مداوا قرار داد.
وی در پایان از تمام شرکت کنندگان در دومین 
کنفرانس بین المللی فولادسازی و ریخته گری 
مداوم تشــکر کــرد و افزود: برگــزاری این 
کنفرانس تخصصی به ارتباط موثر دانشگاه و 

صنعت می انجامد.

 تحقق چشم انداز ۵۵ میلیون تنی فولاد 
در ۱۴0۴ در گرو توسعه صنایع معدنی 

است  
رئیس  همچنیــن 
عامــل  هیــات 
ایمیــدرو در آیین 
دومین  اختتامیــه 
کنفرانس بین المللی 
و  فولادســازی 
مداوم  ریخته گری 
و  پژوهش  گفت: 

کنفرانس های تخصصی نقش بی بدیل کاهش 
قیمت تمام شده محصولات دارد و به پایداری 
در فضای رقابتی می انجامد.وجیه الله جعفری، 
رئیس هیات عامل ایمیدرو در آیین اختتامیه 
دومیــن کنفرانس بین المللی فولادســازی و 
ریخته گری مداوم، ضمن تقدیر از شرکت فولاد 
هرمزگان در برگزاری این کنفرانس، اظهار کرد: 
ما نیازمند برگــزاری کنفرانس های تخصصی 
هستیم واگر چه کنفرانس های عمومی برگزار 
می شــود اما ضرورت برگزاری کنفرانس های 
تخصصی با موضوع تامین زنجیره مواد معدنی 
ضروری اســت. وی افزود: برای دســتیابی 
به تکنولوژی و نوآوری هــای روز و کاهش 
قیمت تمام شده محصولات نیازمند برگزاری 

کنفرانس های تخصصی هستیم تا تبادل دانش 
تقویت شود.

جعفری با تاکید بر نقــش دانش در بهره وری 
اقتصاد صنایع معدنی، گفت: پژوهش و توسعه 
فناوری و تکنولوژی نقش بی بدیلی در تسلط 
بر دانــش روز دارد کــه در نهایت به کاهش 
قیمت تمام شده محصولات منتج می شود و به 

پایداری در فضای رقابتی می انجامد.
وی به ۴۰ میلیون تن ظرفیت ایجاد شده تولید 
فولاد در کشــور اشــاره کرد و افزود: تحقق 
چشم انداز 55 میلیون تنی فولاد در ۱۴۰۴ در 
گرو توسعه صنایع معدنی است که نقش مهمی 

در اقتصاد کشور دارد.
رئیس هیات عامل ایمیدرو با تاکید بر بدیهی 
بودن نقش تکنولوژی و فنــاوری در صنایع 
معدنی، تصریــح کــرد: آرزوی توفیق برای 
شرکت فولاد هرمزگان و فولاد مبارکه دارم و 
امیدوارم چنین شرکت هایی با استفاده از علم 
و دانش نخبگان صنعت فولاد کشور به سوی 

تعالی گام بردارند. 
 فولاد هرمزگان به عنوان صنعت بزرگ 

در ارتباط با دانشگاه ها سرآمد است 
  مدیر پارک علم و فناوری اســتان هرمزگان 
در دومین کنفرانس بین المللی فولادســازی و 
ریخته گری مداوم گفت: پارک علم و فناوری 

هرمزگان در تعامل 
فولاد  شــرکت  با 
درصدد  هرمزگان 
از  نخبه پــروری 
کودکــی  دوران 
ایــن  در  اســت. 
کنفرانس علی فتی 
مدیر پــارک علم 

و فناوری اســتان هرمزگان اظهار کرد: فولاد 
هرمزگان در انقلاب صنعتی چهارم و هوشمند 
ســازی پیشــرو اســت و فناوری در فولاد 
هرمزگان نقش مهمی و تعیین کننده ای دارد.وی 
با بیان اینکه پارک علم و فناوری این زمینه را 
دارد که ایده های مورد توجه در این کنفرانس 
را به سمت اجرایی هدایت نماید، افزود: برای 
پذیرش ایده های جدید از ســمت نوآوران و 
پژوهشگران پارک فناوری این آمادگی را برای 
همکاری با شرکت فولاد هرمزگان دارد. فولاد 
هرمزگان به عنوان صنعت بزرگ در ارتباط با 
دانشگاه ها سرآمد است.فتی با اشاره به تعامل 
دانشــگاه هرمزگان با شرکت فولاد هرمزگان 
گفت: دانشگاه صنعتی اصفهان و صنعتی شریف 
در همکاری با دانشگاه هرمزگان این فرصت 
را فراهم کرده اند تا بتوان رشته مهندسی مواد 
را برای اولین بار در دانشگاه هرمزگان برگزار 

کند.وی اضافه کرد: درصدد هســتیم علاوه بر 
حمایت از پایان نامه های دانشجویی و تعامل 
ســازنده پارک علم و فنــاوری و حمایت از 
ایده های جدید، در پرورش نخبه از سنین پایین 
برنامه ریزی و آموزش های مناســب آن را از 
دوران کودکی ایجــاد کنیم.از ایده های جدید، 
در پرورش نخبه از سنین پایین برنامه ریزی و 
آموزش های مناســب آن را از دوران کودکی 

ایجاد کنیم.
 به دنبال ایجــاد یک پایگاه تخصصی 
و  فولادســازی  حــوزه  در  دانشــی 

ریخته گری مداوم هستیم 
اجرایــی  دبیــر   
کنفرانس  دومیــن 
لمللــی  بین ا
مداوم  ریخته گری 
حوزه  در  گفــت: 
کشور  اولیه،  مواد 
در طــی ۱۳ تــا 
2۰ ســال آینده با 

محدودیت هایی مواجه می شــود که برای حل 
آن باید روش های خود را عوض کنیم یا مواد 

اولیه جایگزینی پیدا کنیم.
علیرضا کاظمــی دبیر اجرایی دومین کنفرانس 

بین المللی ریخته گری مداوم و معاون تکنولوژی 
و توسعه فولاد هرمزگان در این کنفرانس اظهار 
کرد: در سطح کشور کنفرانس های مختلفی به 
ویژه در حوزه صنعت فولاد برگزار می شــود؛ 
به همین دلیــل ایده برگــزاری این کنفرانس 
شکل گرفت و برنامه ریزی های لازم برای آن 
انجام شد.وی با بیان اینکه به دنبال ایجاد یک 
پایگاه تخصصی دانشی در حوزه فولادسازی 
و ریخته گری مداوم هســتیم، افــزود: هدف 
برگــزاری این کنفرانس ایجــاد فضای تبادل 
ایده ها، تجربیات، مشــکلات و راه حل های به 
دست آمده توسط شرکت کنندگان و یا صاحبان 
تکنولوژی در موضوعــات مختلف مرتبط با 

حوزه تخصصی است.
معاون تکنولوژی و توســعه فــولاد هرمزگان 
گفت: در حوزه مواد اولیه، کشــور در طی ۱۳ 
تا 2۰ ســال آینده با محدودیت هایی مواجه 
می شود که برای حل آن یا باید روش های خود 
را عوض کنیم یا مواد اولیه جایگزینی پیدا کنیم.
کاظمی با اشــاره به لزوم توجه به روش های 
جدید در تولید فــولاد و همچنین طرح جامع 
فولاد کشــور اظهار کرد: این کنفرانس در این 
راســتا به میزبانی فولاد هرمزگان برگزار شد. 
اولین دوره این کنفرانس در آذرماه سال ۱۳98 
با موضــوع ریخته گری برگزار شــد اما بعدا 
فولادسازی هم به آن اضافه شد.میزان ثبت نام 
در این کنفرانس نسبت به دوره گذشته افزایش 
قابل توجهی داشــته اســت و ایــن انگیزه ای 
 برای برگزاری این کنفرانس در سال های آتی

 خواهد بود.
وی ادامه داد: ۱۰۰ نفر از همکاران به صورت 
شبانه روزی برای برگزاری این کنفرانس فعالیت 
کردند. در این دوره کنفرانس ۶۴ ردیف فعالیت 
و 5۰۰ نفر ساعت کار کارشناسی انجام شد. ۱۳ 
ردیف فعالیت در دوره برگزاری کنفرانس انجام  
شد و تیم داوری که  مسئولیت ارزیابی مقالات 
را بر عهده گرفتند متشــکل از ۳2 نفر که ۳۰ 

درصد دانشگاهی و 7۰ درصد صنعتی بودند.
  شایان ذکر اســت  در پایان مراسم اختتامیه 
دومین کنفرانــس بین المللی فولادســازی و 
ریخته گری مداوم از ســید امیــر مهدویان در 
بخش مقاله برتر از شرکت فولاد هرمزگان، امیر 
گرجی در بخش تجربه برتر از شــرکت فولاد 
مبارکه و مجتبی همدم در بخش نوآوری برتر 
از شرکت فولاد خراســان و همچنین از دبیر 
اجرایی کنفرانــس، دبیر علمی کنفرانس، مدیر 
روابط عمومی شرکت فولاد هرمزگان و رئیس 
هیات مدیره شــرکت کنترل سیستم ابزار دقیق 
سازنده دستگاه XRF تقدیر شد. این دستگاه 
که به همت شــرکت فولاد هرمزگان و یکی از 
شرکت های دانش بنیان بومی سازی شده است 
و مراحل پایانی آزمایش را در سازمان انرژی 

اتمی می گذراند.
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از لحاظ درآمدی در مدت 10 ماه، معادل هشت سال گذشته فعالیت شرکت فولاد هرمزگان سود حاصل شد؛ 8۶ درصد نسبت به 
11 ماه سال گذشته افزایش سود ویژه داشتیم و پیش بینی می شود تا پایان سال این رقم به 90 درصد ارتقا یابد

مدیرعامل فولاد هرمزگان در  دومین کنفرانس بین المللی فولادسازی و ریخته گری مداوم خبر داد  

رشد درآمدی فولاد هرمزگان 

گروه خبر//  اســتاندار هرمزگان گفت: طرح 
ساماندهی فاضاب شهر بندرعباس و انتقال 
پساب تصفیه شــده به صنایع غرب استان 
طرح جامعی برای حل چالش در بخش صنعت 
و خانگی بوده که می تواند مشــکل زیست 
محیطی این شهر را حل کرده و آب صنایع را 

نیز تامین کند. 
مهدی دوستی در حاشیه بازدید از مرحله نخست 
طرح ســاماندهی فاضلاب شهر بندرعباس که با 
همراهی وجیــه الله جعفری معاون وزیر صنعت، 
معــدن و تجارت و نماینده مــردم هرمزگان در 
مجلس شورای اســلامی صورت گرفت، افزود: 
در شــهر بندرعباس چالش فاضلاب خانگی را 
داریم که بحث فاضلاب ســلامت مردم و محیط 

زیســت را به خطر انداخته بود. وی بیان داشت: 
یکی دیگر از چالش های شهر بندرعباس تامین 
آب شــرکت های صنعتــی و بنگاه های بزرگ 
اقتصادی اســتان بود که برای ســاماندهی هر 2 
چالش نیاز به اجرای یــک طرح راهبردی بود.

اســتاندار هرمزگان تصریح کرد: فاضلاب شهر 
بندرعباس هم به دریا آســیب می زد و از سوی 
دیگر با ایجاد بوی نامطبوع به گردشــگری این 
شهر نیز آســیب وارد می کرد که انتظار می رود با 
اجرایی شــدن این طرح، این مشکلات کاهش 
یابد. دوستی ادامه داد: این طرح، دغدغه استان و 
خواست چندین ساله مردم بود که تاکنون پیشرفت 
خوبی داشته و امیدواریم طبق برنامه زمان بندی 
مراحل بعدی نیز به سرعت اجرایی شود. مرحله 

نخست طرح ساماندهی فاضلاب شهر بندرعباس 
شامل عملیات تکمیل مخزن ۱۰ هزار مترمکعبی 
و ایستگاه پمپاژ انتقال پســاب است که تاکنون 
طبق برآوردها حدود ۶5 درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد.به گزارش ایســنا ؛ شرکت تامین و توسعه 
زیرساخت خلیج فارس کنسرسیومی متشکل از 
هفت شرکت و صنعت شــامل سازمان ایمیدرو، 
شــرکت فولاد هرمزگان، پالایشگاه بندرعباس، 
شرکت صبا فولاد خلیج فارس، شرکت صنایع ملی 
مس ایران، شــرکت فولاد ستاره سیمین هرمز و 
گروه ســرمایه گذاری مادکوش است که با هدف 
ســرمایه گذاری مشــترک برای تصفیه و انتقال 
فاضلاب بندرعباس به صنایع غرب استان تشکیل 

شده است.

استاندار هرمزگان مطرح کرد 
 کاهش چالش های زیست محیطی بندرعباس با طرح ساماندهی فاضلاب 

مصاحبه // معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان 
با اشاره به ضرورت احداث نورد گرم در شرکت فولاد 
هرمزگان گفت: بومی سازی اولویت مهم شرکت فولاد 
هرمزگان است و در این زمینه هدفمند اقدام خواهیم 

کرد. 
 سه شــنبه و چهارشــنبه، ۱7 و ۱8 اســفندماه ۱۴۰۰ 
بندرعباس میزبان دومین کنفرانس بین المللی فولادسازی 
و ریخته گری مداوم بود. فرصتی بدیع که شــرکت فولاد 
هرمزگان از شــرکت های گروه فولاد مبارکه در فضایی 
حرفــه ای پدید آورد تا کارشناســان و متخصصان حوزه 
فولادسازی و ریخته گری گرد هم بیایند و در تعامل سازنده 
به انتقال تجارب بپردازند.سالن مرجان و آمفی تئاتر هتل 
هرمز و تالار شهید آوینی بستر ایجاد فضای تبادل ایده ها، 
تجربیات، مشــکلات و راه حل های بدست آمده توسط 
شــرکت کنندگان و یا صاحبان تکنولوژی در موضوعات 
مختلف مرتبط با حوزه تخصصی کنفرانس را فراهم کرد.

ایــن کنفرانس فرصتی ایجاد کرد که شــرکت کنندگان در 
جســتجوی موضوعات مورد علاقه خــود برای ارائه در 
کنفرانس و یا استفاده از مطالب ارائه شده در راستای بسط 

و گسترش تئوریک و یا عملی موضوع حرکت کنند.
شــرکت فولاد هرمزگان با هدف فراهم ساختن محیطی 
برای انتشار دستاوردهای نو، شناسایی راه حل هایی برای 
مسائل مشترک صنعت فولاد، تبادل اندیشه صاحبان نظر 
در ایــن صنعت، تحت تاثیر قــرار دادن صنعت فولاد از 
محورهای همایش و در نهایت ایجاد یک پایگاه تخصصی 
دانشــی در حوزه فولادســازی و ریخته گــری مداوم، 
کنفرانس را برای دومین بار برگزار کرد. در همین راســتا 
گفتگوی اختصاصی با سید اصغر مدنی، معاون بهره برداری 

شرکت فولاد هرمزگان انجام دادیم که در ادامه می خوانید:
*آقای مدنی شــرکت فــولاد هرمــزگان دو روز 
فولادســازی  بین المللی  کنفرانس  دومین  میزبان 
و ریخته گری مداوم بــود؛ این کنفرانس را چطور 

ارزیابی می کنید؟
هدف از برگزاری کنفرانس دومین فولادســازی و ریخته 
گری مداوم ۱۴۰۰، که در بندرعباس برگزار شــد، جمع 
آوری اساتید فولادســازی، به اشتراک گذاشتن تجربیات 
و ارائه مقالات باکیفیت این حوزه است. همچنین یکی از 
اهدافی که ما در این گردهمایی دنبال می کنیم، بومی سازی 
۱۰۰ درصدی در آینده نزدیک است. در گردهمایی قبلی 
نیز یکی از اهداف اصلی بومی ســازی بود که شرکت های 
حاضر از لحاظ مواد مصرفی و قطعات الکترونیکی کمک 
کردند که ما پیشــرفت کنیم. شاید از عللی که در دو سال 
اخیر بومی سازی پیشرفت داشــته است، برگزاری اولین 
دوره کنفرانس فولادسازی توسط شرکت فولاد هرمزگان 
بوده اســت. ما در کشــور، چنین گردهمایی تخصصی با 
عنوان ریخته گری و فولاد سازی نداریم اما در اروپا چنین 
چیزی هست؛ اما در ایران اولین بار است که یک شرکت 
ایــن کار را انجام می دهد و به هر حال اســاتید مختلف 
مقالات خود را ارائه می دهند و در کل گردهمایی بســیار 
خوبی است که متخصصان این حوزه دور هم جمع شوند.ا 
نتظار این است که شــرکت ها تجربیات خود را بیشتر به 
اشتراک بگذارند و تجربیات خود را در این کنفرانس ارائه 
دهند. در دو سال گذشته شــرکت فولاد مبارکه و بیشتر 
فولادسازان ایران پیشرفت زیادی کرده اند اما کسی نیامده 
کارهایی که انجام داده را به اشتراک بگذارد تا بقیه استفاده 
کنند، اشتراک گذاری مزیت دیگری هم دارد و آن این است 
که راه رفته تکرار نمی شود و افراد و شرکت های جدید این 
مسیر را با سرعت بیشتری طی می کنند و زودتر به چشم 
انداز 55 میلیون تن فولاد در سال ۱۴۰۴ در کشور برسیم.
*مزایــای دیگر برگــزاری کنفرانس بــرای خود 

فولادســازان و اثرات اجتماعی نظیر اشتغالزایی 
چیست؟ 

با توجه به وضعیت فعلی و مشکلاتی که برای اشتغال زایی 
در کشــور وجــود دارد، یکــی از مکان هایــی که فعلا 
زمینه اشــتغال زایی را انجام می دهد، فولادســازی است. 
فولادسازی در شــهرهای مختلف کشور انجام می شود و 
اشــتغال خوبی نیز به طور مســتقیم و غیر مستقیم ایجاد 
می کند که مورد بســیار خوبی است، اگر ما بتوانیم به هم 
کمــک کنیم که تولید افزایش پیدا کند بهتر نیز می شــود. 
مشکل فعلی فولادسازی کشور که در دو سال اخیر خود 
را نشان داده اســت نبود زیرساخت های گاز، برق و آب 
است؛ به عنوان مثال در بندرعباس آب محدودیت برق و 
گاز مشکل زیادی به همراه داشته است و مقدار زیادی از 

تولید را برای برق و گاز از دست دادیم.
*امســال محدودیت تامین انرژی، تولید در فولاد 

هرمزگان خلل وارد کرد؟ 
با توجه به اینکه در منطقه محروم هســتیم و تلاش کردیم 
مشتری های خود را از دست ندهیم، معادل 2۶۰ هزار تن 
تولید فولاد را از دست دادیم و خیلی سخت جلو می رویم، 
همچنین در بحث احیای مستقیم ۱5۰ هزار تن برای کمبود 

گاز و برق از دست دادیم.
*رویکردهای شــرکت فولاد هرمزگان در توسعه 

بومی سازی چیست؟
بومی ســازی خیلی خوب است؛ اما مســائلی هم دارد 
بومی ســازی باید درست انجام شــود چراکه اگر درست 
انجام نشــود واحدهای صنعتی را دچار مشکلات جدی 
خواهد کرد. به نظرم همیشــه سه شــرط باید برای بومی 
سازی مدنظر باشد، کیفیت، قیمت و زمان تحویل که نیاز 
اســت، بارها شده که در یک بحث بومی سازی به ما قول 
داده اند که محصول شما یک سال دیگر آماده می شود اما 
تقریبا 8۰ درصد زمان که سپری می شود اعلام می شود که 
قطعه قابل ســاختن نیست و مشکلاتی پیش آمده است و 

مجبور شــدیم قطعه را از خارج با قیمت گزاف خریداری 
کنیم و خریدی که می توانســتیم با یک کشتی انتقال دهیم 
را با هواپیما و هزینه بیشــتر منتقل کنیم تا خط تولید از 
دست نرود، این ســه پارامتر از نظر من بسیار مهم است 
که شــرکت هایی که می خواهند وارد بومی سازی شوند و 
قطعه ای را برای کارخانه ای بومی سازی کنند اگر این ها 
را رعایت کنند مشکل حل می شود؛ اما اگر نتوانند مشکل 

حل که هیچ افزایش نیز خواهد یافت.
*تعامل صنعت با دانشــگاه در راســتای بومی 

سازی چگونه است؟
ما باید برای این کار یک دستورالعمل و روش کار تعریف 
کنیم، صنعت جایی است که از لحاظ ایمنی می تواند هزاران 
حادثه در برداشته باشد، شرکت ها طرح هایی را می آورند 
که تا به حال جایی پیاده نشــده و خودشــان نیز به این 
طرح ها مطمئن نیستند و گاهی می بینیم ایمنی که ما برای 
کار در نظر گرفتیم، با ایمنی تعریف شــده از ســمت آنها 
فاصله دارد. ممکن است با تست این امر خسارت سنگینی 
نیز ببینیم، بارها این مورد پیش آمده است و ما مجبوریم 
مطمئن حرکت کنیم اما اگر پروژه خود را درســت تعریف 
کنند و در جاهایی آن را آزمایش کنند ما نیز همکاری لازم 

را خواهیم داشت. 
یک بار یکی از شــرکت ها درخواست کردیم برای بومی 
سازی ما قبل از پروژه دو کارشناس برای بازدید بفرستیم 
و آنها می گویند که اول خدمت و محصول فروخته می شود 
و بعد بازدید ممکن می شــود در حالی که ما چنین چیزی 
نداریم و قانون ما برای همکاری با یک شــرکت مشخص 
است. اول باید محصولی که گفته می شود چک شود که در 
ایران تولید می شود یا بعضی اوقات برخی افراد آنها را وارد 
می کنند، بعد از تایید محل ساخت مقدار کمی برای آزمایش 
خریداری می شود، بعد از آزمایش اولیه و موفقیت در آن 
مقداری خریداری می شود که خط تولید دچار آسیب نشود 
و بعد از آن شــرکت وارد لیست و مناقصه می شود، خیلی 
اوقات گله می کنند که ما خواســتیم کار کنیم و شما با ما 

همراهی نکردید، وقتی قیمت در مناقصه بالا باشد نمی شود 
کاری کرد؛ بنابراین با وجود حضور چهار تا شش شرکت 

بر اساس قیمت برنده مشخص می شود.
*نقش شرکت فولادمبارکه در حمایت از طرح های 

توسعه ای در فولاد هرمزگان چیست؟
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه در جلسه ای که قبل از 
افتتاح طرح های توســعه ای در بهمن ماه، تاکید داشتند که 
نباید طرح توســعه روی زمین بماند و هرچه زودتر باید 
انجام و به بهره برداری برسد که حرف بسیار درستی است؛ 
زیرا هر روز که طرح توســعه ای عقــب بیفتد هزینه های 
زیادی در پی خواهد داشــت. شــرکت فولاد مبارکه از 
لحاظ مالی و بودجه ای حمایت لازم را انجام داد؛ چراکه 
نقطه اصلی یک پروژه بودجه آن اســت و اگر پروژه ای 
بودجه نداشــته باشد تعریف کردن آن زیاد درست نیست. 
اول سرمایه مهم است، به خصوص که 97.5 درصد فولاد 
هرمزگان متعلق به فولاد مبارکه است و سهامدار اصلی آن 
شرکت فولاد مبارکه است و حمایت مالی آنها بسیار مهم 
و حیاتی اســت و مدیرعامل محترم شرکت فولاد مبارکه 
نیز دستور این حمایت را دادند. دستاوردها و رکوردهای 
فولاد هرمزگان در سال ۱۴۰۰ نشــان می دهد اتفاقات 
مهمی در این شــرکت رخ داده است. ما امسال در بخش 
فولادســازی ســه رکورد ماهیانه، در آهن اسفنجی دو 
رکورد ماهیانه و چندیــن رکورد روزانه در این دو حوزه 
ثبت کردیم و یک رکورد روزانه احیا مستقیم ثبت کردیم 
که حدود ســه هزار تن در مدول احیای مستقیم ثبت شد 
که رکورد بســیار خوبی است. رکورد اخیر شرکت فولاد 
هرمزگان بسیار عالی است؛ با توجه به اینکه ما کیفیت را 
نیز فدا نکردیم، با وجود اینکه در احیای مستقیم می توانیم 
سرعت را با فدای کیفیت، افزایش دهیم اما کیفیت ما ثابت 
ماند و رکورد نیز زدیم. الان بازار آهن اسفنجی بسیار گرم 
است و خیلی گران شده و اگر بخواهیم نیاز خود را برای 
فولاد بخریم بــه صرفه نخواهد بود؛ برای اینکه مقرون به 
صرفه باشد باید خودمان تولید کنیم و کمبودهای جزئی را 
از بیرون بخریم، طرح های توســعه مدول 9۰۰ تنی که از 
بعد عید شــروع به کار خواهد کرد و پیمانکار آن در حال 
انتخاب اســت، با همین هدف دنبال می شود تا این پروژه 

سه ساله سریع تر اجرا شود. 
*یکی از اهداف مهم فولاد هرمزگان ایجاد خط نورد 

گرم اســت. چرا هدف گذاری در این حوزه صورت 
گرفته؟

بــه هر حال الان محصول نهایی فــولاد هرمزگان تختال 
است و این محصول به فروش می رسد. اعتقاد برخی این 
است که خام فروشی یعنی ما ســنگ آهن بفروشیم؛ اما 
نظر من این اســت که با فروش اســلب نیز در حال خام 
فروشی هستیم و نباید این امر انجام شود و باید محصول 
با ارزش افزوده بالاتر به فروش برسد، چندین سال روی 
این موضوع کار شــده که ما یک نورد گرم داشته باشیم و 
خدا را شکر در سفر اخیر مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه 
تصمیم بر این شــد که خط نورد گرم با تولید ۳.5 میلیون 
تن فولاد داشته باشیم که کارهای آن در حال انجام است 
و تا یکی دو ماه بعد از عید کلنگ زنی شــود و پروژه آن 

آغاز به کار می کند. 
*از آنجا که یکی از چالش های مهم صنایع فولادی 
انرژی است. برای محدودیت تامین برق به احداث 

نیروگاه رو آوردید؟
خیر، شــرکت فولاد مبارکه در حال ساختی یک نیروگاه 
هزار مگاواتی برگشت پذیر است و ما نیز از همان نیروگاه 
تغذیه خواهیم کرد. یکی دو میــدان گازی نیز برای عدم 
توقف تامین انرژی گاز هم انتخاب شــده اســت که البته 
اینکه نیروگاه ایجاد شود و به بهره برداری برسد نزدیک سه 
سال طول خواهد کشید و متاسفانه سال آینده هم مشکل 

زیرساخت گاز و برق و آب را خواهیم داشت.
*در آســتانه سال نو هســتیم. برنامه های فولاد 

هرمزگان چیست؟
به علت محدودیــت تامین برق، بالغ بــر ۱8۰ هزار تن 
فولاد را از دســت دادیم و به رغــم تمام محدودیت های 
انرژی به ظرفیت اســمی تولید خود دست یافتیم و با رفع 
محدودیت های انرژی امیدواریم سال آتی از ظرفیت اسمی 

در نظر گرفته شده عبور کنیم. 
و کلام پایانی شما؛

ســال نو را پیشاپیش به همه همکاران تبریک می گویم و 
آرزوی صحت و سلامتی در اپیدمی کرونا دارم و آخرین 
پیام اینکه با تلاش آنهاست که یک شرکت می تواند پایدار 
بماند و اگر همه عاشــقانه کار نکنند ممکن اســت دچار 

مشکل شویم./ ایراسین

 معاون بهره برداری فولاد هرمزگان عنوان کرد 

بومی سازی اولویت مهم فولاد هرمزگان

  

گروه خبر // دبیر ستاد هماهنگی خدمات سفر 
کشــور گفت: در ایام نوروز امسال شاهد حجم 
بی سابقه ای از سفرها خواهیم بود به همین منظور 
شهرســتان های معین برای اســکان مسافران 
نوروزی در صورت پر شدن ظرفیت اسکان شهرها 

مشخص شده است. 
سید مصطفی فاطمی مدیرکل دفتر توسعه گردشگری 
داخلی و دبیر ســتاد هماهنگی خدمات سفر کشور 
در  نشســت با اســتاندار هرمزگان اظهار داشت: 
امروز همزمان در استان های سمنان و قم و کرمانشاه 
جلسات ستاد سفر برگزار می شد و برآوردی که ما 
در این استان ها داشــتیم و رزرو هایی که در مراکز 
تفریحی انجام شده اســت نشان از یک حجم قابل 

توجهی از سفر در کشور دارد.

وی افزود: شــاید رتبه های نخست سفر مربوط به 
استان هرمزگان باشــد لذا تلاش ما بر این است که 
تعداد سفر های ارزان و همگانی را افزایش دهیم، ما 
باید بتوانیم که حجم ســفرها را هم از لحاظ توزیع 
مکانی و هم از لحاظ اینکه همه مردم بتوانند از این 

ظرفیت ها به خوبی استفاده کنند مدیریت کنیم.
فاطمی بیان  کرد: ســفر های نوروزی امسال قدری 
متفاوت تر از سال های گذشته خواهد بود چرا که ما 
دو سال است با کرونا همراه هستیم و بعد از تعطیلات 
نوروز ماه مبارک رمضــان را در پیش داریم که به 
خودی خود حجم ســفرها را افزایش می دهد و این 
یعنی همانطور که همه پیش بینی های انجام شده نشان 
می دهند با خیل عظیمی از مسافران روبه رو خواهیم 

بود. 

دبیر ستاد هماهنگی خدمات سفر کشور ابراز داشت: 
در این دو سال کرونایی زیر ساخت های موجود در 
شــهرها و اطراف آن ها که استفاده نمی شدند و رها 
شده بودند مانند ســرویس های بهداشتی بین راهی، 
لوازم ورزشی و غیره آســیب هایی دیده اند که باید 
ترمیم شــوند و نکته مهم دیگر این است که باید از 
افراد و مســئولانی که تجاربی در دو ســال کرونا و 
پیک های آن داشــته اند استفاده کنیم و از تجربه آنها 

بهره کافی ببریم.
وی تشریح کرد: در ســال98 ما با جریان بارندگی 
و سیل هم مواجه بوده ایم و استان هرمزگان در روز 
های اول با آمدن پیــک اول کرونا اوضاع وخیمی 
داشت که این موضوع افزون بر مسئله سیل شده بود 
الحمدلله توانستیم مدیریت کنیم از این رو تمهیدات 

لازم برای بارش های ایام عیــد، آب گرفتگی ها و 
سیل نیز اندیشیده شده است.دبیر ستاد خدمات سفر 
کشــور ادامه داد: ظرفیت اقامتگاه های مجاز استان 
هرمزگان به اســتثنای مناطق آزاد 5 هزار نفر است 
اما پیش بینی ها بسیار بیشــتر از این رقم است لذا 
ما هماهنگی های لازم را با اپراتورهای تلفن همراه 
انجام داده ایم تا ورودی های مسافران را به ما گزارش  
دهند، این عمل فرصتی می دهد تا ما زودتر تصمیماتی 

در ارتباط با حجم سفر ها اتخاذ کنیم.
به گزارش تسنیم ، فاطمی در پایان خاطرنشان کرد: 
اگر به هر دلیلی سفر های نوروزی افزایش پیدا کرد 
ما شهر های جایگزین در هر شهرستان تعیین کردیم تا 
آمادگی آنها برای اسکان مسافرین وجود داشته باشد، 
امسال شرایطمان به گونه ای است که همزمان با اینکه 
هنوز درگیر کرونا هســتیم سفرهای نوروزی شروع 
شــده است هر چند که مجموعه های گردشگری به 

رعایت پروتکل ها آشنا و عادت کرده اند. 

دبیر ستاد هماهنگی خدمات سفر کشور :
امسال شاهد حجم بی سابقه ای از سفرهای نوروزی خواهیم بود 


